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PiS nie dba o kobiety, tylko...

Postulaty kobiet trafiły  
w  ubiegłym tygodniu do 
posła Ryszarda Bartosika. 
Choć z większością ich 
się nie zgadza, to obiecał 
przekazać je  premier Beacie 
Szydło. Podkreślając, że PiS 
szczególnie docenia kobiety 
skoro nikt inny jak właśnie 
kobieta stoi na czele rządu. 
-Czyżby prezes Kaczyński był 
kobietą -  zastanawiały się 
uczestniczki manifestacji

Z  Witoldem Wojciechowskim o geografii, 
zawodzie nauczyciela i nie tylko...

Najważniejsze, by 
lubić to co się robi

Tuliszków w cieniu referendum
Obywatelska czara goryczy
Jak Przygoński na Ogrodowej
A na drogi poizućcie wszelką nadzieję

„Pam iętam :
Kolego czuję 
ty to ń " - to  jedna z 
licznych, a naw et 
bardzo licznych, 
reakcji byłych już 
uczniów W ito lda  
W ojciechowskiego, 
które pojaw iły  
się na portalu  
społecznościowym  
po ogłoszeniu, 
że nauczyciel 
LO znalazł się w
gronie najlepszych belfrów  W ielkopolski. Postać 
W ojciechowskiego znana jest w  Turku nie tylko  
absolw entom  i uczniom m iejskiej A lm a M a te r

Czerwiński odpowiada...
Kiedy rozum śpi Towarzystwo  
Samorządowe pisze listy
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Wójt Władysławowa kolejny raz nie stawił się na rozprawę
Lekarz sądowy „uspraw ied liw ił” 
oskarżonego i św iadka

Czytaj str. 11

Zapraszamy na konsultacje!
Jak będzie w yglądała turkow ska

Tragiczny wypadek w Wyszynie
Nie żyje 1 2 -la te k  potrącony  
na pasach

Czytaj str. 2



Zła pogoda, nieostrożność, czyli...

śKfflsjczkl, kraksy i kolizje
W ubiegłym tygodniu na drogach powiatu turkowskiego doszło do sześciu kolizji. Pogoda nie sprzyjała na pewno kierowcom, jednak w wielu przypadkach na te złe 

warunki atmosferyczne nałożyła się brawura i nieostrożność.

2 31 p a ź d z ie rn ik a  2016 r.

W sobotę rano, 29 października, 
tuż przed godziną 8.00, w Alberto
wie w  gminie Turek zderzyły się dwa 
samochody. Do wypadku opla vectry 
i forda Ka doszło na drodze krajowej 
72. Na miejsce oprócz policjantów 
wezwani zostali strażacy z PSP w 
Turku oraz ochotnicy z Grzymisze- 
wa. Trasa Turek-Konin nieprzejezd
na była przez około godzinę.

Poza tym w  ubiegłym tygodniu 
na drogach powiatu doszło jeszcze 
do pięciu kolizji. We wtorek, 25 paź
dziernika, o godz. 12.20, w Mariano
wie (gm. Kawęczyn). Tam mężczyzna 
jadący ciężarowym renaultem maste-

T ra g ic z n y  w y p a d e k  w  W y s z y n ie

Nie żyje 12-latek 
potrącony na pasach

W konińskim szpitalu zmarł 12-letni mieszkaniec Wyszy- 
ny (gm. Władysławów). Chłopiec przechodzący przez przej
ście dla pieszych, został potrącony przez samochód.

Do tragicznego w skutkach 
zdarzen ia  doszło we w torek, 25 
październ ika, około godz. 18.1)0 
w W yszynie (gm. W ładysławów). 
D w unasto latek  przechodził na 
d rugą  stronę ulicy pasam i, kiedy 
uderzy ł w niego citroen herlingo, 
kierow any przez 37-letniego 
m ieszkańca gminy. K aretka 
przew iozła dziecko na O ddział 
Intensyw nej O pieki M edycznej 
do konińskiego szpitala. Jednak  
obrażenia jak ich  doznał podczas 
w ypadku były tak rozległe, że 
kilka godzin później chłopiec 
zm arł. W jednym  z kom entarzy  
na portalu  internetow ym ,

Bójka uczniów turkowskiego technikum

Pięścią wyjaśniali 
nieporozumienia

Z obrażeniami twarzy tra fił do szpitala 15-letni uczeń turkow 
skiego Zespołu Szkół Technicznych w Turku, po bójce ze star
szym kolegą. Jak wynika z wyjaśnień świadków zdarzenia oraz 
dwa lata starszego napastnika, ten ostatni miał go uderzyć „tylko 
raz” . Sprawę wyjaśniają policjanci wraz z dyrekcją szkoły.

Do bójki doszło w czwartek, 27 
października, około południa. Jednak 
nie do końca wiadomo z czyjej winy, 
bo wyjaśnienia zarówno sprawcy, jak 
i poszkodowanego, a także świadków 
zdarzenia różnią się znacznie od 
siebie. 17-latek twierdzi, że chłopak, 
którego uderzył, zaczepiał go 
wcześniej na szkolnym korytarzu. 
Podobno 15-latek „zapraszał” do bójki 
przy cukierni przy ulicy Piłsudskiego.

Do wypadku w Albertowie doszło w sobotni ranek, 29 października.

kobieta, k tóra  ja k  tw ierdzi 
dokładnie obejrzała miejsce 
w ypadku, prosiła kierowców o 
ostrożną jazdę . Tym bardziej, że 
przejście jest za skrzyżow aniem , 
a widoczność ograniczona jest 
przez lekki sk rę t. Czy jed n ak  te 
apel odniosą skutek?

Może w arto  także w terenie 
za b u d o w a ny in, wy c h od z ąc
z dom u zakładać kam izelkę 
odblaskow ą, by dla własnego 
bezpieczeństw a być bardziej 
w idocznym  na drodze.

Policjanci pod nadzorem  
p ro k u ra tu ry  w yjaśniają
okoliczności w ypadku. ił

Gdy się tam spotkali, pierwszoklasista 
miał szarpać drugoroczniaka i ten w 
obronie własnej uderzył napastnika 
w twarz. Póki co sprawę wyjaśniają 
policjanci wraz z dyrekcją szkoły. 
Jedno jest pewne, że 15-latek, z 
zakrwawioną twarzą i z  obrażeniami 
twarzy przewieziony został do 
szpitala w Turku. Po opatrzeniu ran, 
chłopak został zwolniony do domu.

ił

rem nie ustąpił pierwszeństwa sko
dzie fabii, doprowadzając tym samym 
do zdarzenia obu aut. Pecha miał też 
kierowca opla astry, który czekał, by 
włączyć się do ruchu. Także i jego 
samochód ucierpiał w tym zderzeniu.

Tego samego dnia o godz. 13.30, 
na skrzyżowaniu ulic: Żeromskiego i 
Kościuszki w Turku, kierujący skodą

Jak dojechać

Bezpłatnym autobusem 
do cmentarzy

Podobnie jak w latach ubiegłych, także w tym roku mieszkańcy Turku dojadą za darmo na groby 
swoich bliskich. Bezpłatny autobus zacznie kursować już 29 października.

Zamiast poszukiwać przez długi 
czas w olnego m iejsca parkingow e
go przed cmentarzem , można sko
rzystać z bezpłatnych autobusów, 
które na czas św iąteczny uruchomi 
miasto. -W  okolicach cm entarzy  
w Turku i Słodkowie przed Świę
tam i Zm arłych zawsze robi się 
tłoczno i są duże problem y z do
jazdem  i zaparkowaniem  sam o
chodu. Chcąc ułatwić turkowia- 
nom dotarcie do nekropolii oraz
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Godz.PRZYSTANKI Godz. Godz. Godz. Godz. Godz. Godz. Godz. Godz. Godz. Godz.
SŁODKÓW KOLONIA 09:10 10:10 11:10 12:10 13:10 14:10 15:10 16:10 17:10 18:45

OBRZĘBIN 09:12 10:12 11:12 12:12 13:12 14:12 15:12 16:12 17:12 18:47
MUCHLIN IINŻ 09:13 10:13 11:13 12:13 13:13 14:13 15:13 16:13 17:13 18:48
UL.KALISKA 09:15 10:15 11:15 12:15 13:15 14:15 15:15 16:15 17:15 18:50

PLSIENKIEWICZA 09:17 10:17 11:17 12:17 13:17 14:17 15:17 16:17 17:17 18:52
UL.KWIATOWA /CICHA 09:19 10:19 11:19 12:19 13:19 14:19 15:19 16:19 17:19 18:54

UL.ANDERSA 09:22 10:22 11:22 12:22 13:22 14:22 15:22 16:22 17:22 18:57
KORYTKÓW NŻ 09:25 10:25 1 12:25 12:25 1 1 16:25 17:25 1
KORYTKOW1 08:26 09:26 10:26 1 12:26 13:26 1 1 16:26 17:26 1

KORYTKÓW NŻ 08:27 09:27 10:27 1 12:27 13:27 1 1 16:27 17:27 1
OŚ. UNIEJOWSKIE 1 09:31 10:31 11:23 12:31 12:31 14:23 15:23 16:31 17:31 18:58

UL.WYSZYŃSKIEGO 1 09:33 10:33 11:25 12:33 12:33 14:25 15:25 16:33 17:33 19:00
OŚ.GÓRNICZE 1 09:34 10:34 11:26 12:34 13:34 14:26 15:26 16:34 17:34 19:01

TUREK D.A.St.4 08:40 09:40 10:40 11:30 12:40 13:40 14:30 15:30 16:40 17:40 19:05
AL.J.P.II Auto Centrum ART. 08:42 09:42 10:42 11:32 12:42 13:42 14:32 15:32 16:42 17:42

UL.KĄCZKOWSKIEGO 08:47 09:47 10:47 11:37 12:47 13:47 14:37 15:37 16:47 17:47
UL.KALISKA 08:49 09:49 10:49 11:39 12:49 13:49 14:39 15:39 16:49 17:49

MUCHLIN IINŹ 08:51 09:51 10:51 11:41 12:51 13:51 14:41 15:41 16:51 17:51
OBRZĘBIN 08:52 09:52 10:52 11:42 12:52 13:52 14:42 15:42 16:52 17:52

SŁODKÓW KOLONIA 08:54 09:54 10:54 11:44 12:54 13:54 14:44 15:44 16:54 17:54

superb nie zachował należytej ostroż
ności i wjechał w tył opla zafiry. Z 
kolei o godz. 14.30, na skrzyżowaniu 
ulic Kościuszki z Kączkowskiego, 
seat leon nie ustąpił pierwszeństwa 
przejazdu i uderzył w renault lagunę.

W środę, 26 października, o godz. 
13.29, w Kalinowej w  gminie Turek, 
audi A4 wjechało w tył volkswagena

ograniczyć ruch samochodów, 
uruchom iliśm y specjalną, bez
płatną linię autobusową -  mówi 
Anna M ichalak z turkowskiego m a
gistratu.

Autobus będzie kursował od 29 
października do 1 listopada. Każ
dego dnia wyruszać będzie o godz. 
8.26, na trasie zaplanowano 20 
przystanków  (w kolejności): Słod- 
ków Kolonia, O brzębin, Muchlin 11 
(przystanek „na żądanie”), ul. K ali

golfa. W czwartek, 27 października, 
o godz. 9.20 w Imiełkowie (gm. Tu
liszków), jadący audi A4, wyjeżdża
jąc z drogi podporządkowanej, nie 
ustąpił pierwszeństwa toyocie yaris, 
doprowadzając do zderzenia.

Za spowodowanie zagrożenia 
w ruchu, wszyscy sprawcy zdarzeń 
ukarani zostali mandatami. ił

ska, PI. Sienkiewicza, ul. Kwiatowa 
/ ul. C icha, ul. Andersa, Korytków 
(przystanek ?,na żądanie”), K oryt
ków I, K orytków  (przystanek „na 
żądanie”), Os. Uniejowskie, ul. Wy
szyńskiego, tzw. os. Górnicze, dw o
rzec autobusowy stanowisko 4, Al. 
Jana Paw ła II (przy Auto Centrum ), 
ul. Kączkowskiego, ul. Kaliska, 
M uchlin II (przystanek „na żąda
nie”), Obrzębin i Słodków Kolonia.

Opracowała: łka
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Tuliszków w cieniu referendum

W niedzielę, 6 listopada, mieszkańcy gminy i miasta Tuliszków pójdą do referendalnych urn. Czy odwołają burmistrza Grzegorza Ciesielskiego? Gdyby sądzić po 
czwartkowej frekwencji podczas spotkania, na jakie mieszkańców zaprosili inicjatorzy referendalnej procedury, można mieć duże wątpliwości co do skuteczności po
mysłu. Chociaż, jak mówią, inicjatywa referendalna już teraz może na swoje konto zapisać kilka sukcesów.

Do sali OSP w Tuliszkowie, w cz
wartkowy wieczór T l  października, 
na spotkanie referendalne tłumów 
nie było. Około 50 osób, wśród 
których znaleźli się zaciekli przeci
wnicy obecnego burmistrza, tak 
jak  choćby Zenon Matuszewski, 
pojawili się także radni powi
atowi Katarzyna Szczap i Bohdan 
Radecki oraz przewodniczący 
Samorządu Mieszkańców Tulisz
kowa Józef Pośpiech. Zdaniem

sukcesu, którym byłoby odwołanie 
Grzegorza Ciesielskiego niewiele 
potrzeba. A liczba wyborców, którzy 
m uszą pójść do urn, też nie jest jakaś 
magiczna, by nie była możliwa 
do osiągnięcia. Wystarczy niew
iele ponad 2,2 tys. wyborców, by 
niedzielny wynik był wiążący.

Referendalne blaski

-Nasza inicjatywa już przyniosła

b ie jako  słabsi poradzić. Przykładem 
niech będzie opowieść samego 
Zielińskiego, odwołującego się do 
własnych doświadczeń z urzędniczą 
niechęcią do pomocy, a wręcz utrud
nianiem od wielu lat rozwiązania 
sprawy z przekształceniem działki. 
W  efekcie tej postawy, którą 
nazywają arogancją władzy, bądź 
jej nieudolnością, jak  mówią inicja
torzy referendum, w  mieście i gminie 
tłumiona jest oddolna inicjatywa.

Nic takiego nie ma miejsca, lep
iej schować się za murami i 
nawoływać do bojkotu. To my 
jesteśmy suwerenem i nas powinno 
traktować się serio. Rolą burmis
trza jest łączyć, a nie dzielić na 
tych, którym się coś należy i na 
tych, którym się nic nie należy.

Z drugiej strony, członkowie 
komitetu referendalnego nie za
prosili burmistrza do debaty, a 
społeczność i owy profil grupy refer-

pewnie świadkami wojny na słowa, 
a może jeszcze pojaw ią się inne 
argumenty. Grupa referendalna 
zapowiedziała w iększą intensywność 
działań, czego mieszkańcy są  już 
świadkami. Na słupach telefonic
znych zawisły plakaty referendalne. 
Do wszystkich domów m ają trafić 
także pisemne ulotki. Spotkań z 
mieszkańcami najprawdopodobniej 
nie będzie, bo jak  m ów ią trudno 
porozumieć się w  sprawie użyczenia

Frekwencja podczas czwartkowego spotkania nie była imponująca. -Nie je s te śm y  tacy an o n im o w i -  m ó w ili Karo l Z ie lińsk i i Joanna Macudzińska.

przedstawicieli grupy referendal
nej, Joanny Macudzińskiej i Karola 
Zielińskiego, ta niska frekwencja to 
efekt atmosfery strachu (ludzie wolą 
się nie ujawniać), oraz zrywania 
plakatów informacyjnych... Ale 
wielu z  mieszkańców, jak mówiła 
Macudzińska, kibicuje pomysłowi 
i zapewnia, że pójdzie do urn w 
niedzielę 6 listopada.

Burmistrz nie będzie 
wiedział kto głosował

-Nieprawdą jest, a tego boją 
się ludzie, że burmistrz będzie 
kontrolował listy po zakończonym  
referendum. Listy są plombowane 
i trafiają do komisarza wybor
czego. Celem rozsiewania ta
kich informacji jest zastraszenie 
mieszkańców - jest przekonany 
Zieliński. Organizatorzy spotkania 
wyjaśniali, że referendtim jest 
normalną procedurą w demokraty
cznym państwie, do której obywa
tele m ają prawo. -Uczymy się de
mokraci, więc to jest dobry sposób, 
by obywatele, mieszkańcy zaczęli 
korzystać ze swoich praw. Tak, Jby 
już żaden następny burmistrz nie 
przestał się liczyć z mieszkańcami i 
wiedział, że może zostać odwołany.

Iskrą, która odpaliła referenda- 
lny mechanizm w Tuliszkowie był 
konkurs na dyrektora Zespołu Szkół. 
-Burmistrz śmiał się, kiedy padło 
hasło referendum -  przypominała 
Joanna Macudzińska. -Kiedy udało 
nam się uzbierać wystarczającą 
liczbę podpisów, nic było już tak 
śmiesznie. Przekonywała, że do

rew elacyjne efekty, wiele spraw, 
które dotąd  były niemożliwe nagle 
stały się możliwe -  przytaczał Karol 
Zieliński. -Jestem  mieszkańcem  
sołectwa Z adw orna. Podczas 
spotkania sołeckiego m ieszkańcy 
przysiółka Borki wnioskowali 
o u tw ardzenie drogi, bu rm istrz  
odpowiedział, że nie ma takiej 
możliwości. A tym czasem  po dwóch 
tygodniach od zebran ia  sołeckiego, 
pojaw ia się na stronie in te r
netowej urzędu zapytanie ofertowe 
dotyczące rem ontu  drogi, o k tórą  
w nioskowali mieszkańcy. Czy to nie 
jest efekt referendum ? A podatki 
pozostały na tym  sam ym  poziomie. 
A jeśli już, to zostały podniesione o 
prom ile, nie wiem o jak ie  prom ile 
chodz i w  tym  p rzypadku , ale tak  
napisał pan W szędybył.

Wydaje się, że największym za
niechaniem burmistrza Ciesielskiego 
jest brak konsultacji z mieszkańcami 
w ważnych dla nich sprawach. Co 
uważają za niechęć do traktowania 
ich jako partnerów godnych dys
kusji. Bo choć padały bardzo mocne 
słowa z ust inicjatorów referendum o 
patologiach, kumoterstwie, zastras- 
zeniu mieszkańców, to jednak żadne 
konkretne zarzuty potwierdzające je 
się nie pojawiły.

Obywatelskie żale

W powietrzu natomiast wisiał 
żal, że włodarz nie traktuje ich na 
równi, a urzędniczy aparat magis
tratu jest bierny wobec ich prob
lemów, pozostawiając samych sobie 
w  przestrzeni, w której nie mogą so-

Przy tej okazji, jedna z uczestniczek 
spotkania przypomniała nieszczęsną 
wycinkę drzew na rynku. I brak kon
sultacji w tej sprawie z mieszkańcami.

Zdaniem Zielińskiego, już sam 
fakt, że burmistrz zamiast wejść w 
dialog ze społeczeństwem, próbuje 
przemilczeć inicjatywę referendalną 
świadczy o nim źle. -Powinien tu 
stanąć i powiedzieć, co dobrego 
zrobił dla gminy, a czego się nie 
udało zrobić i z jakich powodów.

O głoszenia w yborcze —  -Wydane ze środków własnych Grzegorza Ciesielskiego

NIE IDĘ NA REFERENDUM
S Z A N O W N I PA Ń STW O !

W
 lis to p a d z ie  2 0 1 4  ro ku , po  ra z  ko le jn y , p o w ie rz y liś c ie  m i fu n k c ję  
b u rm is trza  G m in y  i M ia s ta  T u lis zk ó w . P rzy  P a ń s tw a  w s p a rc iu  
w  o s ta tn ic h  la tach  w ie le  z m ie n iło  s ię  w  T u lis zk o w ie  i każd e j 
m ie js c o w o ś c i n as ze j g m iny .

P o w s ta ły  m ię d zy  in n y m i p la c e  za b a w , b o is k a  s p o rto w e , ś w ie tlic e  w ie js k ie , 
n o w e  d ro g i i u lice , ro z b u d o w a n o  tu lis z k o w s k ie  p rze d s zk o le , w y b u d o w a n o  
h alę  s p o rto w ą .

To w s z y s tk o  b y ło  m o ż liw e  d z ię k i w s p ó ln y m  p o m y s ło m  i z g o d n e j p ra c y  
w ie lu  o só b , g ru p  s p o łe c z n y c h , s to w a rz y s z e ń  o ra z  in s ty tu c ji.

U fam , że  n ad a l ra ze m  b ę d z ie m y  na le p s ze  z m ie n ia ć  n a s ze  m ia s to  i g m in ę , 
z g o d n ie  z  o c z e k iw a n ia m i i m o ż liw o ś c ia m i.

Grzegorz Ciesielski 
Burm istrz GiM Tuliszków

................. .. ■ ■'

endalnej nosi nazwę „Jan Kowalski”, 
czyli jakiś anonimowy osobnik, za 
którym do końca nie wiadomo co 
się kryje. Czwartkowe spotkanie 
w remizie miało tej anonimowości 
zaprzeczyć: -Jak widać nie jesteśm y  
tacy anonimowi -  mówili.

Wypominanie grzechów

W tygodniu poprzedzającym os
tateczne rozstrzygnięcie będziemy

świetlic wiejskich, które w  zna
komitej większości należą do gminy.

Pojawiły się również, trudne do 
udow odnienią zarzuty o zrywanie 
plakatów referendalnych. Podobne 
zarzuty padają zresztą ze strony 
przeciwnej -  o wprowadzanie w 
błąd mieszkańców, do których dz
woni anonimowy urzędnik magis
tratu, agitując za uczestnictwem w 
niedzielnym referendum.

Iwona Kujawa



4 31 października 2016 r. KMO TURKU

TS-olidarność albo 
krytyka oświatowego rozumu

Rosnące napięcia I spory wokół 
zapowiadanej reformy oświatowej 
w nader wyrazistym świetle pokazują 

programową mizerię polityki również tej 
uprawianej na poziomie lokalnym. Widać 
jak na dłoni, że lokalne struktury partyjne, 
to ugrupowania kompletnie wyprane z 
programów.

Nie mówiąc już o jakiejkolwiek 
treściach Ideowych, z którymi można by 
utożsamiać tę czy inną formację. Liczy się 
jedynie przepychanka. W myśl zasady- Im 
głupiej, tym lepiej. Taką właśnie sytuację 
można zaobserwować w przypadku 
Towarzystwa Samorządowego. Liderzy 
struktur miejskich w amoku niechęci 
wobec osoby Antosika aplikują pomysł 
zamykania uszu I oczu na coraz bardziej 
widoczne bolączki rzeczywistości 
oświatowej. Pada zalecenie, aby w

Widmo reformy oświatowej zajrzało na ulicę Ogrodową

Czy gmina zapłaci
rachunek za zmiany?

Widmo reformy oświatowej zapowiadanej przez m inister Annę Zalewską zajrzało w oczy włodarzy 
obwarzankowej gminy wywołując nieskrywane obawy przemieszane z gniewem na rządowych decy
dentów. Co było nader czytelne w oficjalnej wypowiedzi wójta Karola Mikołajczyka w trakcie poniedział
kowej (24 października) sesji Rady Gminy, gdy bez ogródek stwierdził, że rachunek za rządowe zmiany 
w oświacie przyjdzie zapłacić samorządom gminnym. Chociaż na podstawie wójtowskiego wywodu 
można zaryzykować tezę, to płatnikiem rachunku za reformę oświatową będzie jednak ktoś inny.

Na początek podkreślmy fakt, że 
tradycyjną już Informację o stanie rea
lizacji zadań oświatowych w gminie za 
rok 2015/2016 osobiście zaprezentował 
wójt Karol Mikołajczyk. Tłumacząc to 
nieobecnością urzędniczki, która doku
ment przygotowała. Od razu dodajmy, 
że bardzo dobrze się stało,- że tym sa
mym wójt został zaangażowany osobi
ście. I to z bardzo wielu powodów. Ale 
o tym przy innej okazji.

Gdy wpływy mniejsze a koszty 
wyższe

Tak jak dla każdej gminy również 
dla gminy wiejskiej Turek wydatki na 
oświatę stanowią najwyższa pozycję 
budżetową. W sześciu gminnych pod
stawówkach i w gimnazjum w bieżą
cym roku szkolnym naukę pobiera 807 
uczniów. Czyli mamy sześć poziomów 
klasowych w podstawówkach i trzy 
w gimnazjum. Czyli 9 roczników. Po 
zapowiadanej likwidacji gimnazjum i 
wprowadzeniu ośmioklasowej szkoły 
podstawowej z gminnego systemu edu
kacji „wyparuje” jeden rocznik, czyli 
średnio ubędzie ok. 90 uczniów rocz
nie mnożone przez 8,5 tys. złotych na 
każdego z nich. Czyli z kwoty subwen
cji oświatowej ubędzie ubędzie ok. 750 
tys. zł rocznie. Z racji, że w gminie jest 
sześć podstawówek, to będzie musiało 
w nich powstać w  sumie 56 oddziałów 
klasowych. Obecnie w gminnym syste
mie edukacyjnym funkcjonują 42 od
działy w szkołach podstawowych i 12 
w gimnazjum, czyli razem 54.

Słowem, w wyniku reformy gminna

miejskiej oświacie niczego nie zmieniać, 
bo na tym polu ponoć wszystko ma być 
w najlepszym porządku. W szczególności 
zaś w finansach miejskiej oświaty. Nie 
wiem, czy jest to szczyt bezczelności, czy 
tylko zwykłej głupoty, gdy Programowi 
Optymalizacji wydatków na oświatę 
Gminy Miejskiej Turek stawia się zarzut 
„nie dość precyzyjnego I nieaktualnego 
opracowania zespołu ekspertów bez 
uwzględnienia oczekiwań I potrzeb 
społecznych” . Uff! To są jakieś jaja! I 
to niemałe. Ale tak właśnie napisali w 
swoim oświadczeniu pod nieodparcie 
nasuwającym się tytułem -  Oświata 
to nie nasze kompetencje. Bo też 
niestety, z bólem przyznaję, że w swoim 
oświadczeniu miejscy teesiarze całkowicie 
dowiedli braku jakichkolwiek kompetencji 
w sprawach oświaty. Dlatego uprzejmie

oświata będzie dysponować mniejszy
mi środkami, za to koszty wzrosną.

Reforma na konto gminnego 
budżetu?

A przecież już  obecnie gmina z do
chodów własnych rocznie dokłada do 
oświaty ok. 4 min złotych. Wprawdzie 
na oddział klasowy średnio wypada 14 
uczniów, ale tę statystykę poważnie 
zawyża placówka w Słódkowie. Bo w 
pozostałych pięciu gminnych podsta
wówkach na oddział klasowy przypa
da jedynie od 9 do 11 uczniów. Tym 
czasem do zbilansowania wydatków 
z  subwencją oświatową statystyczna 
klasa w gminnych szkołach podsta
wowych musiałaby liczyć co najmniej 
18 uczniów.

Stąd wyrażona przez wójta Miko
łajczyka obawa, że proponowane w ra
mach reformy zmiany w systemie edu
kacji mogą wpłynąć bardzo negatywnie 
na te wielkości, a w  konsekwencji na 
stan gminnych finansów. -Jeśli mini
sterstwo twierdzi, że reform a oświaty 
będzie bezkosztowa, to pewnie pani 
m inister ma na myśli rząd. Bo fak
tycznie, reform a rządu nie będzie 
nic kosztować. Kto zatem zapłaci? 
Sam orząd, ale nie powiatowy, tylko 
gminny. Przynajm niej w przypadku 
takich gmin jak  nasza -  stanowczo 
przestrzegał wójt Mikołajczyk.

Bieda w tym, że literalna inter
pretacja założeń reformy oświatowej 
oznaczałaby konieczność znacznego 
ograniczenia gminnej bazy przed
szkolnej (ups!) oraz dodatkowe wy

upraszałbym liderów miejskiego TS-u aby 
przedstawili analizę turkowskiej oświaty, 
ich zdaniem, wystarczająco precyzyjną I 
bardziej aktualną niż krytykowane przez 
nich opracowanie.

Szanowni Panie Trojan et consortesł 
Spieszę poinformować, że takiego 
materiału po prostu nie ma! Chociaż 
przy odrobinie wysiłku myślowego, to po 
jakieś pożyteczne nauki moglibyście udać 
się na ulicę Ogrodową. Bo tamtejszy wójt 
Mikołajczyk widzi rzecz dość klarownie. 
I jego zdaniem za katastrofalne procesy 
demograficzne I za rządową reformę 
oświatową przyjdzie zapłacić gminie 
wiejskiej. A jeśli już samorządowi uda się 
ewentualnie od tego wymigać, to rachunek 
zapłacą miejscowi nauczyciele. Tertium 
non datur -  panowie miejscy teesiarze.

W tym miejscu przyszedł czas na

datki na przygotowanie pracowni 
przedmiotowych (fizyka, chemia, 
biologia) w każdej, już  ośmioklasowej 
podstawówce. Żeby nie wspomnieć o 
potrzebie budowy sal gimnastycznych 
przy każdej ośmioklasowej szkole.

O wszystkich tych konsekwencjach 
mówił na sesji wójt Mikołajczyk, za
znaczając, że wprawdzie nie znamy 
szczegółów reformy, niemniej już 
teraz należy sygnalizować problemy 
i zagrożenia wiążące się z czekającą 
gminy zmianą.

Czy rachunek zapłacą 
gimnazjalni pedagodzy

Choć z  poniedziałkowej wypowie
dzi wójta Mikołajczyka wynika wpraw
dzie niewypowiedziana ale nieodparta i 
prosta konkluzja. A mianowicie -  gmi
ny wiejskiej nie stać będzie na literalne 
wdrożenie zapowiadanych zmian w  
swojej sieci szkolnej. Jedyną alternaty
wą będzie dowiezienie z terenu gminy 
wszystkich siedmio- i ośmioklasistów 
do budynku po byłym gimnazjum 
gminnym. W efekcie powstanie coś w 
rodzaju szkoły post podstawowej, ot 
takiego dwuletniego gimnazjum. I tym 
samym rachunek za reformę oświato
wa zapłacą nauczyciele, a nie gminny 
budżet. Naturalnie gminie nadal pozo
stanie problem dokładania do maleń
kich klas w faktycznie sześcioklaso- 
wych szkołach podstawowych. To się 
nazywa zgodne z logiką wyciąganie 
wniosków z zaprezentowanego ciągu 
myślowego.

Andrzej Jarek

ważne, choć w sumie dość banalne 
spostrzeżenie. Otóż przewodniczącym 
rady na Ogrodowej jest I reneusz Kolenda, 
jak raz szef powiatowych struktur TS. 
Tak się składa, że i wójt Karol Mikołajczyk 
jest również prominentnym działaczem 
Towarzystwa. Zaznaczam, że wprawdzie 
obaj dżentelmeni za Echem specjalnie 
nie przepadają, ale za to  na oświatową 
rzeczywistość zaczynają patrzeć równie 
trzeźwo, jak to mamy w zwyczaju na 
łamach lokalnego tygodnika.

Po oświatowej rzeczywistości 
równie twardo stąpa wójt Kawęczyna 
Jan Nowak. Dodajmy, że był już w 
strukturach TS w czasach, gdy pan 
Waldemar Trojan jeszcze symbolicznie 
chadzał w krótkich spodniach i ze 
szkolną tarczą na rękawie. A przywołuje 
ten fakt, aby zwrócić szczególną uwagę, 
jak bardzo w kwestiach oświatowych 
programowo rozjechały się stanowiska 
działaczy Towarzystwa Samorządowego. 
Było nie było, ale jednej I tej samej 
formacji społeczno-politycznej. Czyżby 
w strukturach TS z Ogrodowej I z 
Kawęczyna myślano na temat oświaty 
wedle Innych reguł niż to ma miejsce 
wśród miejskich liderów Towarzystwa?

Co bardziej złośliwi podpowiadają 
powody bardziej trzeźwego I logicznego 
myślenia w Kawęczynie I na Ogrodowej 
niż w miejskim Towarzystwie. Ale 
osobiście trudno mi uwierzyć, że 
wszystko dlatego, że taki Nowak, Kolenda 
czy Mikołajczyk nie muszą się chować 
za plecami pewnego, hm, urzędowego 
związkowca i jego organizacji, która ze

Towarzystwo Samorządowe

Nie wierzy, 
że to dyrektorzy

Tak przynajmniej wynika z oświadczenia, jakie przesłał do redakcji Wal
demar Trojan, szef miejskich struktur TSu. W ubiegłym tygodniu na naszych 
łamach pojawił się list otwarty, pod którym istniał podpis „dyrektorzy szkół 
podstawowych i gimnazjów miasta Turku” . W tej publikacji autorzy odnosili 
się do dyskusji, jaka miała miejsce podczas sesji Rady Miejskiej, w związku z 
tzw. Programem optymalizacji kosztów w turkowskiej oświacie. Dyrektorzy 
apelowali w nim: „Prosimy zatem lokalnych polityków o odstąpienie od prób 
zaistnienia kosztem wzbudzania niepokoju wśród pracowników oświaty i ro
dziców naszych uczniów”. TS jasno dąje do zrozumienia, że to nie dyrektorzy 
byli autorami ubiegłotygodniowego listu. R edakcja

Po zapoznaniu się z tzw. „listem  
otwartym  dyrektorów szkół" z 
dnia 21 października 2016 r.( Zarząd 

TS w procesie zmian wynikających z- 
program u optymalizacji, który zamierza 
wprowadzić burm istrz Antoslk - nie 
m ylić z reformą oświatową - stoi 
po stronie dzieci, rodziców I całego 

środowiska szkolnego.
Wyrażamy poparcie, ale także 

współczucie dla dyrektorów szkół. 
Zauważamy, że zarówno treść listu, jak 
I jego forma wskazują na prawdziwych 
Inspiratorów listu. Nieodmiennie 
tw ierdzimy, że program optymalizacji, 
oparty jest na błędnych założeniach I o

znanych powodów zyskała miano TS- 
olidarnoścl. Czy jakoś tak. Tak czy siak, 
to w Kawęczynie i na Ogrodowej zdają 
sobie sprawę, że jednak nie wszystkich 
da się ochronić pod skrzydłami rzeczonej 
TS-olldarnoścł. Choćby dlatego, że -  
nie każdy tak dobrze zna związkowca 
z urzędu jak panie i panowie z 
turkowsklego magistratu. Po wtóre zaś -  
na ulicy Kaliskiej lista osób chronionych 
ponoć została już zamknięta. A szkoda.

Na koniec pozwolę sobie wyrazić 
ubolewanie nad miałkością oświatowej 
debaty jaką dotąd proponuje turkowskl 
TS. No cóż, może jest tak jak w starym 
porzekadle -  Tak krawiec kraje jak 
materii staje. Za to kompletnie nie 
mogę zrozumieć zasłony milczenia jaką 
w kwestiach oświatowych zaciągnęły 
oficjalne struktury PiS z posłem 

Ryszardem Bartosikiem na czele. 
Co wygląda tym bardziej tajemniczo 
zważywszy na polityczne zaangażowanie 
radnych miejskich z ramienia tego 
ugrupowania w procesy zmian w 
turkowskiej oświacie. Czyżby miejscowi 
politycy PIS w tej sprawie przyjęli 
postawę hołdującej pokrętnej zasadzie 
-  Mam na to swój pogląd, ale się z nim 
nie zgadzam? Tymczasem pozwolę sobie 
zauważyć, że czas tematów zastępczych 
wreszcie dobiega końca. Bo coraz częściej 
rzeczywistość wręcz wymusza zajęcie się 
takimi kluczowymi obszarami jak kwestia 
struktury naszej gospodarki czy głębokich 
zmian na rynku pracy. Nie zaś aborcją, 
genderem czy wyklętymi żołnierzami.

Andrzej Jarek

ile zostanie wprowadzony w kształcie 
przyjętym w uchwale, doprowadzi 
do nieodwracalnych szkód dla całej 
społeczności lokalnej.

Nie wierzymy, że dyrektorzy szkół 
nie zdają sobie sprawy z konsekwencji 
wprowadzenia proponowanego 
przez burmistrza Antosika programu 
optymalizacji oświaty.

Zwracamy uwagę, że w przyszłym 
roku upływa kadencja dyrektorów 
szkół, a jednymi z pierwszych ofiar 
optymalizacji w obecnym kształcie 
mogą być właśnie dyrektorzy.

Solidaryzując się z całym 
środowiskiem  szkolnym Naszego 
miasta ostrzegamy przed 
nieodwracalnymi skutkami
optymalizacji wydatków na oświatę w 
kształcie przyjętym w uchwale.

Zarząd
Koła Miejskiego w Turku
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30 listopada mamy poznać 
najlepszy projekt architektonicz
ny na rewitalizację centralnych 
przestrzeni miasta. Prace bę
dziemy mogli jednak obejrzeć i 
ocenić wcześniej - od 8 do 10 
listopada i 12 listopada. Zosta
ną wyłożone w Muzeum Miasta 
Turku. Będzie możliwość skła
dania uwag i komentarzy!

Zapraszamy na konsultacje!

Jak będzie wyglądała 
turkowska starówka?

W czerwcu tego roku miasto ogło
siło konkursu urbanistyczno-archi
tektoniczny „Rewitalizacja Central
nych Przestrzeni Publicznych Miasta 
Turku, obejmujących Plac Wojska 
Polskiego, ulicę Kaliską (deptak), 
Plac Sienkiewicza i park im. Żerminy 
Składkowskiej” . Do udziału w nim, 
jak  czytamy na stronie internetowej, 
komisja sędziowska zakwalifikowała 
sporą liczbę podmiotów, bo aż 45.

Na temat pomysłów zagospodaro
wania starówki toczyła się także dys
kusja na naszych łamach. W sierpniu 
dzięki Przystani mogli też w luźnej 
formie wypowiedzieć się na ten te
mat turkowianie. N ajważniejszy etap

jednak przed nami. Zgodnie 
z  dobrą praktyką, burm istrz 
Romuald Antosik, zaprasza 
mieszkańców na publiczne 
wyłożenie prac konkur
sowych. Będzie można je 
oglądać w Muzeum Miasta 
Turku (Plac W ojska Pol
skiego 1) w dniach od 8 do 
10 listopada 2016 r., w go
dzinach od 10.00 do 18.00, 
oraz 12 listopada w godzi
nach od 10.00 do 14.00.

To ważne, bowiem bę
dzie możliw ość składania 
uwag i kom entarzy do prac, Zgłoszone prace konkursowe będzie można oglądać w Muzeum Miasta Turku w dniach 

8-10 listopada. Ogłoszenie wyników konkursu zaplanowano na 30 listopada.

które mają być m ateria
łem dla oceniającego je 
Sądu K onkursowego. 
Publiczne ogłoszenie 
w yników konkursu za
planow ane zostało na 
30 listopada 2016 r., w 
M uzeum M iasta T urku . 
O tym na pewno jeszcze 
będziem y informować 
naszych Czytelników.

Założenia konkurso
we dostępne są na stronie 
bip.miastoturek.pl za
kładka zamówienia pub
liczne / konkursy.

ika

Małe - wielkie grzybobranie

Tylko jeden, 
ale jaki!

R 8 C L A M A

Poniedziałkowe popołudnie, zza 
chmur wyjrzało słońce, więc po
goda była w sam raz na jesienny spa

cer. Tak też pomyślał pan Jan Marek z 
Olszówki, który z żoną Anną postano
wił pospacerować po pobliskim lesie. 
Przechodzili władnie przez niewielki 
zagajnik i nagle pod małym dębem

ich oczom ukazał się wystający spod 
leśnej ściółki wielkich rozmiarów bo
rowik szlachetny.

Ten zdrowy rodzynek rosnący w 
otoczeniu muchomorów waży aż 653 
gramy i jak  powiedział pan Jan, żona 
przygotuje z niego wigilijną zupę 
grzybową. ił

REKLAMA

B A R B Ó R K A
H O S T E l

I N O C L E G I
■ Pokój 1 os. od 59 zl
■ Pokój 2 os. od 99 zł
- Pokój 3 os. od 140 z ł •

62*700 Turek, ul. legionów Polskich 8 
id .  63 27S 72 W. kom 663 042 602 

b a rborka«u ni cofivturck.pl

SALA
B A N K IE T O W A
- imprezy okolic/norieiowe
- wesela, komunie, chrzciny, 18-nastki
- konferencje, spot kania biznesowe
- stołówka- domowe obiady / '  , j

- catering

«S47OS

OCHOTNICZE HUFCE PRACY 
WIELKOPOLSKA WOJEWÓDZKA KOMENDA

MŁODZIEŻOWE CENTRUM KARIERY
Turek ul. Armii Krajowej 3, tel. 533 909 643, mck.turek@ohp.pl 

Ogłasza nabór kandydatów na B E ZP ŁA TN E  S Z K O L E N IA  zawodowe:

< -  Magazynier z obsługą wózka jezdniowego 
Spawacz metodą MAG

Zgłoszenia przyjmujemy osobiście w  Młodzieżowym Centrum Kariery w  Turku

TERMIN REALIZACJI SZKOLEŃ 
PAŹDZIERNIK - GRUDZIEŃ 2016 r.

Szkolenie skierowane jest dla osób:
1. Od 18-25 roku życia
2. Zamieszkałych na terytorium Polski
3. Bezrobotnych, nieaktywnych zawodowo i nieuczących się z grupy NEET 
4 .0  wykształceniu podstawowym, gimnazjalnym, zawodowym lub średnim 
5. Które wyrażają chęć podniesienia własnych kwalifikacji zawodowych

Gwarantujemy dofinansowanie dojazdu na zajęcia, materiały dydaktyczne oraz wyżywienie! 

Więcej informacji pod numerem telefonu: Serdeczn ie  Zapraszam y

533 909 643 M C K  T u rek
bądź mailowo: mck.turek@ohp.pl w w w .o h p .p o zn an .p l

z2S4'ila
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TS domaga się od burmistrza Antosika

Odwołania wiceburmistrza Czerwińskiego

Q A  października 2016 r., Zarząd Koła 
C .  ̂ M ie jsk ie g o  w Turku Towarzystwa 

Samorządowego (TS), zapoznał 
się z rozstrzygnięciem nadzorczym 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu (RIO) z dnia 19 października 
2016 r., które w części uznało za 
nieważną - Uchwałę Nr XXI1/208/16 
Rady Miejskie Turku (RM Turek) z dnia 
22 września 2016 r., dotyczącą m.in. 
określenia wzoru deklaracji o wysokości, 
opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi.

Przywołane rozstrzygnięcie

nadzorcze RIO w Poznaniu potwierdziło 
obawy lokalnych przedsiębiorców, co 
do fatalnego sposobu przygotowania 
„systemu śmieciowego” dla 
nieruchomości niezamieszkałych 
przez burmistrza Antosika, który został 
następnie uchwalony przez RM Turek.

Błędnym jest założenie przewidziane w 
opracowanej deklaracji DON-1 Załącznik 
nr 3 do ww. uchwały RM Turek, co do 
sposobu obliczania całkowitej sumy litrów 
odpadów komunalnych gromadzonych 
na nieruchomościach niezamieszkałych, 
zawarte w polu E, które miało służyć do 
ustalania wysokości opłaty.

Deklaracja DON-1 w polu E (s. 
2/4) zawiera obowiązek wpisywania 
przez właścicieli nieruchomości 
niezamieszkałych (np. zakładów, hoteli, 
stadionów, hal sportowych, szkół, 
przedszkoli, cmentarzy, hurtowni,

przychodni, gabinetów lekarskich, itp.) 
położonych na terenie Turku, danych 
dotyczących m.ln. Ilości pracowników, 
liczby łóżek, liczby miejsc na widowni/ 
trybunach, liczby dzieci, a nawet liczby 
miejsc grzebalnych oraz powierzchnię 
całkowitą w n r ' .

RIO w Poznaniu w badanych 
uchwałach stwierdza nieważność 
takich zapisów deklaracji. W ocenie RIO 
żądanie powyższych danych (informacji) 
od właścicieli nieruchomości 
niezamieszkałych, wykracza poza 
zakres określony przepisami art. 6n 
ustawy z dnia 13 września 1996 r. o 
utrzymaniu czystości i porządku w 
gminie. Deklaracja powinna zawierać 
tylko te dane, które są niezbędne do 
wypełnienia celu wskazanego w art. 
'6n ustawy o utrzymaniu czystości 
i porządku w gminach, którym jest

prawidłowe wyliczenie miesięcznej 
opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi.

Sposób ukształtowania ww. 
wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi ma fundamentalne 
znaczenie dla poprawności naliczania 
przez właścicieli nieruchomości 
niezamieszkałych wysokości tych 
opłat i dla możliwości weryfikacji 
poprawności tych obliczeń. Dlatego 
wadliwie opracowanie wzoru deklaracji, 
prze burmistrza Antosika, może rodzić 
określone konsekwencje finansowe 
zarówno po stronie właścicieli 
nieruchomości niezamieszkałych, jak I 
samej Gminy Miejskiej Turek.

Jako Zarząd TS ciekawi jesteśmy, 
czy burmistrz Antosik po rozstrzygnięciu 
RIO, będzie konsekwentny w swoim

działaniu I odwoła zastępcę burmistrza 
Czerwińskiego, który był odpowiedzialny 
za przygotowanie „systemu 
śmieciowego" dla nieruchomości 
niezamieszkałych w Turku?

Nie wsłuchanie się w głosy 
lokalnych przedsiębiorców odnośnie 
kształtu „systemu śmieciowego" dla 
nieruchomości niezamieszkałych w 
Turku, to kolejny już przykład barku 
umiejętności prowadzenia dialogu 
ze społeczeństwem przez burmistrza 
Antosika.

Na temat dalszych działań 
dotycźących spraw społecznych w tym 
funkcjonowania „systemu śmieciowego", 
Zarząd TS w Turku będzie informował w 
kolejnych oświadczeniach.

Waldemar Trojan 
Zarząd Miejski TS

ps. tytuł pochodzi od redakcji

Czerwiński odpowiada...

Czy ADHD jest zaraźliwe? Do 
tej pory uważałem, że zespół 
nadpobudliwości z deficytem uwagi 

jest problemem pojedynczych osób 
a wspomniana nadpobudliwość na 
pochodzenie raczej genetyczne I nie 
można zarazić się nią metodą kropelkową 
lub poprzez inny bliski kontakt. Tak 
uważałem do tej pory, ale po obserwacji 
ostatniej aktywności tzw. Zarządu 
Miejskiego TS w Turku mam wrażenie, 
że mamy do czynienia ze swoistą 
epidemią ADHD, która wybiórczo 
atakuje w sposób szczególnie bolesny 
tych, którym społeczeństwo pokazało 
w ostatnich wyborach samorządowych 
tzw. gest Kozakiewicza.

Tym razem bombę odpalił „fachowiec" 
Trojan. W liście rozesłanym do portali 
Internetowych szeroko informuje, że 
Regionalna Izba Obrachunkowa uznała 
za nieważną uchwałę Rady Miejskiej 
Turku nr XXI1/208/16 z 22 września 2016 
r. Dalej jest ogólny wywód o fatalnym 
przygotowaniu systemu śmieciowego, 
straszenie konsekwencjami zarówno 
dla przedsiębiorców, jak I dla gminy i 
wreszcie (w ramach konsekwentnego 
działania), postulat odwołania mojej 
skromnej osoby. Nic dodać, nic ująć. 
Jest hlclor! Prawdziwa bomba.

Pomylona uchwała, 
czyli Trojan w amoku

Na wstępie „fachowiec" Trojana 
szczegółowo rozprawia się ze 
wspomnianą uchwałą Rady Miejskiej 
Turku. Biedak z taką zawziętością 
natarł na burmistrza Antosika, że w 
chorobliwym amoku zaatakował uchwałę 
nr 118 z (uwaga !!!) 2015 roku, uchwałę 
obowiązującą w Turku niemal od roku. 
To, że wspomniana uchwała została 
pozytywnie zweryfikowana przez RIO w 
roku 2015 jest dla Trojana nie istotne, 
nie ma żadnego znaczenia. Liczy się tylko 
to, źe można burmistrzowi dokopać. A 
więc czytamy w oświadczeniu TS, że: 
..deklaracjaDQN-1wpoluE(s.2/4)zawien
obowiązek wpisywania przez właścicieli

nieruchomości niezamieszkałych____
danych dotyczących ilości pracownikówl 
liczby łóżek liczby miejsc grzebalnych

Nie potrafię polemizować z 
totalną głupotą zaprezentowaną przez 
Towarzystwo Samorządowe. Trudno 
dyskutować z formacją tkwiącą wciąż 
w powyborczej traumie, obwiniającą 
wszystkich za wyborczą porażkę, formację 
niezdolną do krytycznej oceny własnego

Kiedy rozum śpi Towarzystwo 
Samorządowe pisze listy
postępowania. Jak polemizować z 
„faktami", które funkcjonują tylko I 
wyłącznie w głowach Trojana, Groblicy, 
Wielogórskiego, Kacprzaka ? Aby nie 
polemizować bezproduktywnie z listem 
TS przedstawiam Państwu w załączniku 
stronę 2/4 wywołanej uchwały nr 208. 
Sami Państwo oceńcie, czy zawiera ona 
zapisy cytowane przez Trojana? Czy w 
polu E widzicie zapisy o które posądza 
nas Trojan?

Dalej są już tylko następne głupoty.

,MewsłUChanie clę w głosy  lokalnych
przedsiębiorców:,, to koleiny przykład'
braku__ umiejętności_ _ prowadzenia
dialogu ze społeczeństwem • To kolejne 
pudło Trojana wynikające z lansowanej 
usilnie.tezy o rzekomym konflikcie na 
linii burm istrz - przedsiębiorcy. Tezy 
nieuprawnionej i szkodliwej dla obydwu 
stron. Prawda jest oczywiście odmienna 
od tej przedstawionej przez TS. W 
marcu 2016 roku TIG wnioskowała 
o nowy kształt deklaracji śmieciowej. 
Wniosek TIG został uwzględniony w 
nowym kształcie deklaracji. Po co więc 
to jątrzenie? Trzeba zaistnieć, więc 
wszystkie chwyty dozwolone.

RIO ma odmienne zdanie 
Regionalna Izba Obrachunkowa w

Poznaniu sprawdza wszystkie uchwały 
rad gmin. Zdarza się, źe prawnicy z RIO 
mają odmienną koncepcję tworzenia 
aktów prawnych od  prawników 
zatrudnionych w gminach. Raz są to 
sprawy o znaczeniu fundamentalnym, 
innym razem drobiazgi nie warte 
uwagi. W pierwszym przypadku RIO 
unieważnia całe uchwały, w drugim 
usuwa wątpliwe zapisy. I tak się stało 
w naszym przypadku. RIO uznała, źe 
zamieszczone w deklaracji tabela, w 
którą przedsiębiorcy mieli wpisywać 
informacje niezbędne do prowadzenia 
ewentualnych kontroli nie powinny 
znajdować się w deklaracji. Ciekawostką 
jest fakt, źe zakwestionowane dzisiaj 
zapisy w roku 2015 były przez RIO 
akceptowalne. Czy zmieniło się prawo 
w tym zakresie ? Odpowiedź brzmi: 
nie. Zmieniła się tylko Interpretacja 
autorstwa RIO.

Jakie to będzie rodziło skutki na 
przyszłość? Można to rozpatrywać w

Aby me polemizować bezproduktywnie z listem fS przedstawiam 
Państwu w załączniku stronę 2/4 wywołanej uchwały nr 208. Sami 
Państwo oceńcie, czy zawiera ona zapisy cytowane przez Trojana? Czy 
w polu E widzicie zapisy o które posądza nas Trojan?

kilku płaszczyznach:
Deklaracja jest OBOWIĄZUJĄCA

(to ważne) I można ją stosować w 
naszym systemie śmieciowym (bez 
problematycznej tabeli zatytułowanej 
-  Informacje dla celów statystycznych i 
kontrolnych),

■ Mamy 30 dni na odwołanie do Sądu 
Administracyjnego I prawdopodobnie 
skorzystamy z tego prawa, ponieważ 
uzasadnienie orzeczenia RIO nie 
przekonało nas do uznania naszej wersji 
deklaracji za wadliwą,

■ Przy ewentualnym uznaniu przez 
sąd naszej deklaracji za wadliwą 
będziemy zmuszeni zastosować podczas 
kontroli pełną procedurę administracyjną 
wobec wszystkich przedsiębiorców, a 
przypominam, źe odbywać się będzie 
to wg ustawy Ordynacja Podatkowa. To 
spory kłopot dla naszego urzędu (czas 
kontroli to 2-3 miesiące), jak również 
rozwiązanieabsorbujące przedsiębiorców 
(kontrolowani będą każdorazowo musieli 
dostarczać dokumenty potwierdzające 

złożone deklaracje).

Ni pies, ni wydra coś na kształt świdra
Ciężka praca, którą wykonaliśmy 

uszczelniając system śmieciowy 
zaowocowała obniżeniem pen odbioru 
śmieci. Rozumiem, źe Towarzystwu 
Samorządowemu bardzo trudno 
przyznać się do błędów popełnionych 
w 2012 roku, których dotkliwe 
skutki dotykają wciąż mieszkańców 
naszego miasta. Kiedy w lutym 2014 
roku publicznie wytknąłem Wam 
błędy systemu śmieciowego, pisząc 
:.SDodziewaliśmv sie, że miasto Turek
decydując się na takie ceny zaproponuje
system programowo spójny sprawny
i przyjazny społeczeństwu? Wyniki
iakie sa wszyscy widzimy Posłużę się

słowami kultowego kabaretu -  „ni pies
ni wvdra, coś na kształt św idra" to 
jedyną reakcją na jaką Was było stać, to 
odwołanie mnie z zarządu związku.

Nie mam żadnej satysfakcji, że 
miałem wtedy rację. Nie mam żadnej 
satysfakcji, bo konsekwencje Waszej 
/adosnej twórczości odczuli boleśnie 
mieszkańcy Turku. Te kwoty są 
powalające. Błąd Trojana z szacowaniem 
liczby mieszkańców to ok. 1,2 min 
złotych w okresie 3-letnim. Zawyżenie 

cen o ok.3 zł to kolejne 2 min zł. W sumie 
obciążyliście naszych mieszkańców 
kwotą ponad 3 miliony zł. Statystyczny 
mieszkaniec Turku płacił co miesiąc 
daninę będącą skutkiem Waszego 
działania w wysokości 3,2 zł. Po blisko 3 
latach zwróciliśmy społeczeństwu 1,1 zł. 
Czy uda nam się oddać więcej? Nie wiem. 
Uwarunkowania ekonomiczne uległy 
zmianie, zapowiadany jest wzrost opłat 
środowiskowych, rosną inne składniki 
kosztotwórcze.

Cel jaki postawił sobie I pracownikom 
urzędu burmistrz Antosik w 
zakresie gospodarki śmieciowej to 
konsekwentne doskonalenie systemu, 
które w przyszłości musi zaprocentować 
korzystnymi rozwiązaniami
ekonomicznymi. Czy będzie to dalsza 
obniżka cen? Niewykluczone i sądzę, że 
jest to. życzenie mieszkańców naszego 
miasta. Czy Towarzystwo Samorządowe 
się do nich zalicza?

Tadeusz Czerwiński
wiceburmistrz Turku +
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Jest tajemnicą poliszynela, 

że mocno iskrzy w relacjach na 
linii powiat -  Ogrodowa. Jest to 
zrozumiałe z powodów całkiem 
prozaicznych. Bowiem priorytety 
przyjęte przez starostę Mariusza 
Seńko sprawiają, że lokatorzy 
budynku przy ulicy Ogrodowej 
nie mają prawa zbyt wiele ocze
kiwać po powiecie. Nic zatem 
dziwnego, że starosta Seńko nie 
skorzystał z zaproszenia na po
niedziałkową sesję Rady Gminy, 
w której porządku obrad widniał 
punkt o współpracy między sa
morządem gminnym i powiato
wym. Ale zastępujący go czło
nek Zarządu Powiatu Krzysztof 
Przygoński dość jednoznacznie 
wyłożył linię programową ekipy 
rządzącej powiatem.

Z przebiegu poniedziałkowej (24 
października) sesji Rady Gminy nasu
wa się prosty wniosek, że w sprawie 
relacji z władzami powiatu na ulicy 
Ogrodowej nikt nie powinien mieć 
większych złudzeń. Bez ogródek i na
der klarownie obowiązującą linię pro
gramową ekipy rządzącej powiatem 
wyłożył Krzysztof Przygoński. -Inwe
stycji drogowych to w tej kadencji 
za wiele nie będzie, bo priorytety 
są całkowicie odmienne. A przede 
wszystkim jest to szpital i oświata 
-  na wstępie podkreślił członek zarzą
du. A rzecz całą objaśniając bardziej 
dosadnie^ radny Przygoński zauważył

Józef Mehoffer

Na uczelniach
w Poznaniu i Toruniu

Turkowska spuścizna Józefa 
Mehoffera była tematem wykła
dów na uczelniach wyższych w 
Poznaniu i Toruniu.

Przedstawiciele Muzeum Miasta 
Turku w czwartek 20 października spot
kali się ze studentami Katedry Historii 
Sztuki i Kultury na Wydziale Nauk 
Historycznych Uniwersytety Mikołaja 
Kopernika w Toruniu. Dzień później, 
21 paździemiką z gościnnym wykła
dem wystąpili w Interdyscyplinarnej 
Pracowni Dokumentacji i Ochrony 
Konserwatorskiej Sztuki Nowoczes
nej na Uniwersytecie Artystycznym 
w Poznaniu. Celem tych wizyt było 
upowszechnienie wiedzy na temat tur- 
kowskiej spuścizny Józefa Mehoffera 
oraz działań konserwatorskich kolekcji 
mehofferowskiej, prowadzonych przez 
Muzeum w ubiegłym tygodniu odbyły 
się wykłady na uczelniach wyższych w 
Poznaniu i Toruniu. Wykłady złożone 
były z dwóch paneli tematycznych: 
postać i twórczość Józefa Mehoffera 
oraz walory tureckiej spuścizny mi
strza (Bartosz Stachowiak - dyrektor 
Muzeum). Drugim był: warsztat Józefa 
Mehoffera na przykładzie konserwacji 
kartonów do polichromii i witraży dla 
kościoła NSPJ w Turku (Marcin Zjeż- 
dżałką Dariusz Subocz - przedstawi
ciele Pracowni Konserwatorskiej).

Wśród słuchaczy dominowali stu
denci, zainteresowani turkowskim

Jak Przygoński na Ogrodowej

A na drogi porzućcie 
wszelką nadzieję
m. in.: -Do końca przyszłego roku 
musimy dostosować się w szpitalu 
do wymaganych standardów . W 
tym celu niezbędne są bardzo kosz
towne inwestycje, praw dopodobnie 
rzędu 14 milionów złotych. Okazuje 
się, że będą musiały być przeprow a
dzone raczej bez żadnego wsparcia 
finansowego. Takie możliwości były 
jeszcze w poprzedniej kadencji, ale 
wtedy jakoś nikt nie potrafił z tego 
skorzystać. Dlatego teraz musimy 
na swoje bark i wziąć te 14 milionów, 
chociaż nie wiadomo, czy to okaże się 
w ystarczające. Ale te inwestycje m u
simy wykonać. Gdyż bez nich szpital 
nie otrzym a kontraktu , a przecież 
nie wyobrażam y sobie powiatu bez 
lecznicy.

Słowem, Krzysztof Przygoński jak
by nieco w stylu wielkiego Dantego za
sugerował gminnym samorządowcom: 
Porzućcie wszelkie nadzieje, jeśli cho
dzi o inwestycje drogowe. Zwłaszcza, 
że samorządowcy z okolicznych gmin 
winni wbić sobie do swoich głów myśl 
wręcz k luczow ą-W  starostwie powia
towym to takie kwoty jak ta rzucona

Dyrektor muzeum w Turku, Bartosz Stachowiak wraz z przedstawiciela
mi Pracowni Konserwatorskiej gościli z wykładami ńa uczelniach w Po
znaniu i Toruniu. Tematem była turkowska spuścizna Józefa Mehoffera.

dziełem Józefa Mehoffera, a także wy
kładowcy obu uczelni. -Słuchacze zo
stali zapoznani z historią powstania 
projektów  do polichromii i witraży, 
procesem powstawania w ystroju w 
miejscowym kościele parafialnym , 
jak  i w aloram i kolekcji naszego 
muzeum, które eksponuje już bli
sko 30 projektów  - wyjaśnia dyrek
tor Bartosz Stachowiak. -M ożna też 
było prześledzić proces konserwacji 
projektów  mehoflerowskich ukaza
nych w bardzo ciekawy sposób, gdyż 
przez porównanie obiektów przed 
i po pracach konserwatorskich.

przez Przygońskiego widziano jedynie 
przy okazji ewentualnej kumulacji w 
totka. Powiedzmy więcej. Powiat pla
nując zainwestowanie w szpital 14 mi
lionów ostro przygotowuje się do emisji 
obligacji. Czyli planuje zaciągnąć na ten 
cel wielomilionowe zobowiązania. Za
tem, żadnych złudzeń. Pytanie brzmi - 
Jakiej wielkości dług pojawi się na kon
cie powiatu? Nie zaś -  Ile kilometrów 
dróg powiatowych zostanie gruntownie 
wyremontowanych?

I niewiele będzie mógł w tej sprawie 
zrobić będący w głębokiej opozycji po
wiatowy radny Andrzej Wojtkowiak. 
Poza kwękaniem takim jak po wypo
wiedzi Przygońskiego, gdy przestrze
gał: -Może się tak zdarzyć, że te 14 
milionów pójdzie w przysłowiowe 
błoto. Bo sytuacja ze szpitalem nie 
jest taka różowa jak  to przedstawiał 
radny Przygoński. Nie ma nic pew
nego.

Jeśli zaś idzie o ewentualną współ
pracę powiatu z gm iną to rzecz spro
wadzona została do dość mglistych 
planów budowy chodnika przy drodze 
prowadzącej z Gąsina do Technikum

Szczególnym zainteresowaniem cie
szył się problem naklejek własnoś
ciowych, ja k  i proces dublażu oraz 
uzupełnień ubytków powstałych na 
przestrzeni czasu.

Wykłady na uczelniach są elemen
tem projektu pn. „Konserwacja kolek
cji Turkowskiego misterium Józefa 
Mehoffera -  etap II”, dofinansowa
nego ze środków Ministra Kultury w 
Dziedzictwa Narodowego, w ramach 
programu Dziedzictwo kulturowe 
-  priorytet 2 -  Wspieranie działań mu
zealnych.

Opracowała: ika

w Kaczkach i do budo
wy zatoczki autobusowej 
przy ZSR w tychże Kacz
kach Średnich. Dodajmy, 
że szanse na zmateriali
zowanie się tych niewiel
kich projektów są moż
liwe przy ewentualnym 
finansowaniu z budżetów 
Przykony, gminy obwa
rzankowej i powiatu.

Z drugiej strony w ży
wotnym interesie samo
rządowców z Ogrodowej 
leży ewentualny suk
ces powiatu i dyrektora 
Świerka w zapewnieniu 
funkcjonowania ZSR w 
Kaczkach. Bo mimo że 
jest to placówka pod po
wiatową egidą ale jedno
cześnie działa na terenie 
gminy. Dlatego ekipa 
wójta Mikołajczyka za
miast stroić fochy na sta
rostę, powinna konstruk
tywnie lobbować na rzecz 
Kaczek. Np. gdy chodzi 
o maksymalny udział 
tej placówki w głośnym
grancie oświatowym jaki nasz powiat 
uzyskał wraz z powiatem kolskim.

Na koniec już, to po swoim wystę
pie na Ogrodowej Krzysztof Przygoń
ski może zostać na stałe specjalnym 
emisariuszem starosty posyłanym na

Kwesta na cmentarzach

Na ratowanie 
zaniedbanych 
grobów
W poniedziałek, 31 paździer- 

n ik ą  rozpocznie się kwesta 
na ratowanie zaniedbanych nagrob

ków znanych turkowian. Organiza
torem akcji są  członkowie Stowa
rzyszenia Ziemia Turkowska.

Pieniądze do puszek zbierane 
będą w poniedziałek, 31 październi
ka oraz we wtorek 1 listopada. Wo
lontariuszy zobaczymy na pewno na 
cmentarzach przy ul. Chopina. Jak 
mówi inicjator akcji, Marcin De- 
rucki, celem zbiórki jest wsparcie 
renowacji zaniedbanych nagrobków

Krzysztof Przygoński jasno wyłożył na Ogro
dowej inwestycyjne credo powiatu radnym 
gminnym a także opozycyjnemu koledze An
drzejowi Wojtkowiakowi. Stąd temu ostatnie
mu pozostaje jedynie ściganie się w składaniu 
wniosków o zatoczkę autobusową.

szczególnie trudne misje. Bo dotąd nikt 
tak bez owijania w bawełnę nie wyłożył 
politycznego credo ekipy rządzącej po
wiatem, Dlatego proponujemy kierunek 
Dobra i Przykona. Nawet gdyby radny 
miał tam odnieść rany. AJ

znanych turkowian spoczywających 
na miejskich nekropoliach. Zebra
nie funduszy przeznaczone zostaną 
na prace związane z ich renowacją 
- uzupełnieniem ubytków, czyszcze
niem płyt nagrobnych, które są po
zbawione opieki, a mają historyczne 
znaczenie dla Ziemi Turkowskiej. 
-Pieniądze zostaną przekazane pa
ra fii NSPJ, która zadecyduje, które 
z grobów i nagrobków wymagają 
pilnej interwencji -  podkreśla M. 
Derucki.

Opracowała: ika
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Witold Wojciechowski -  wśród 
najlepszych nauczycieli Wielkopolski!
W tym roku odbyła się pierwsza 

edycja konkursu Wielkopolski 
Nauczyciel Roku ogłoszona przez 

Urząd Marszałkowski Wojewódz
twa Wielkopolskiego. Wzięło w nim 
udział ok. 150 nauczycieli z całego 
regionu.

Celem konkursu było wyróż
nienie nauczycieli cechujących się 
pasją, którzy wychowują i kształcą 
młodzież w poszanowaniu polskiego 
dziedzictwa kulturowego, pielęgnują 
patriotyzm lokalny, dają wsparcie dla 
rozwoju talentów, mobilizują swoją

aktywną postawą innych do działania 
a także wyróżniają się szczególnymi 
osiągnięciami dydaktycznymi i wy
chowawczymi.

Wśród nagrodzonych i wyróżnio
nych kilkunastu nauczycieli z Wiel
kopolski znalazł się nauczyciel geo

grafii I Liceum Ogólnokształcącego 
w Turku -  od lat cieszący się uzna
niem i sympatią, niekwestionowany 
autorytet w swojej dziedzinie -  Wi
told Wojciechowski.

Uroczyste wręczenie pam iątko
wych statuetek, dyplomów i nagród

odbyło się 21 października 2016 r. w 
Auli Nova Akademii Muzycznej im. 
Ignacego Jana Paderewskiego w Po
znaniu, dokąd nauczyciele przybyli 
na zaproszenie Marka Woźniaka, 
M arszałka W ojewództwa W ielko
polskiego i Marzeny Wodzińskiej,

Z Witoldem Wojciechowskim o geografii, zawodzie nauczyciela i nie tylko...

Najważniejsze, by lubić to co się
„Pamiętam: Kolego czuję tytoń” - to jedna z licznych, a nawet bardzo licznych, reakcji byłych już uczniów Witolda Wojciechowskiego, które pojawiły się na portalu spo- 

łecznościowym po ogłoszeniu, że nauczyciel L0 znalazł się w gronie najlepszych belfrów Wielkopolski. Postać Wojciechowskiego znana jest w Turku nie tylko absolwentom 
i uczniom miejskiej Alma Mater.

Mówią o nim „prawdziwy belfer”, 
„człewiek-instytucja” . Od 1991 roku 
uczy w turkowskim liceum, teraz tak
że w Zespole Szkół Technicznych. 
Geografia dla autorów szkolnych pro
gramów wydaje się być co najwyżej 
kwiatkiem do kożucha. Nawet w li
cealnym zestawie programowym jest 
niewiele godzin tego przedmiotu. I to 
jeszcze tylko w niektórych klasach i 
rocznikach.

Spotkaliśmy się z Witoldem Woj
ciechowskim w dyrektorskim gabi
necie Danuty Szczepanik. Bo to jej 
przede wszystkim decyzją nauczyciel 
geografii reprezentował szkołę, a i po
wiat, w  konkursie ogłoszonym przez 
Wielkopolski Urząd Marszałkowski 
w Poznaniu. Spotkanie było okazją 
do rozmowy nie tylko o konkursie i 
geografii. -To był a k u ra t okres w a
kacji, kiedy przyszła inform acja  o 
konkursie. Pierwsza myśl -  W itek. 
D ziałający na zew nątrz szkoły, na
uczyciel roku -  przytacza argumenty 
dyrektor Szczepanik, stanowczo za
przeczając żartobliwej sugestii zainte
resowanego, że jego osobie mógł jed 
nak bardzo sprzyjać okres wakacyjny, 
a on akurat pojawił się w tym czasie 
w szkole. -Oczywiście, to nie je s t ła 

Witold Wojciechowski znalazł się w prestiżowym gronie najlepszych nauczycieli w 
Wielkopolsce. Celem konkursu było wyróżnienie nauczycieli z pasją, którzy potrafią 
wspierać talenty a także swoją postawą mobilizować wychowanków do działania.

osób, które Pana zna
ją też się powiększa.

-Szczerze mówiąc, 
to ograniczenie liczby 
godzin geografii sta
nowi pewien problem 
spełniania się i wy
chodzenia poza mury 
szkolne. W wielu kla
sach geografia kończy 
się już po pierwszym 
roku nauki i właściwie 
już później nie mam 
kontaktu z uczniami. 
Śmieję się, że w tej 
chwili, to już nie uczę 
geografii tylko daję 
uczniom możliwość 
zapoznania się z geo
grafią. I jak ktoś chce, 
może to później wy
korzystać. Prawdziwa 
geografia jest właś
ciwie tylko w dwóch 
klasach, w kolejnych 
poziomach drugiej 
i trzeciej, czyli uczą 
się jej tylko ci, którzy

twe znalezienie jednej kandydatu ry , 
bo jed n ą  trzeba  było w ybrać, w śród 
kilkudziesięciu znakom itych n a 
uczycieli. Ale, że to m a być W itek, 
to było jasne , kiedy tylko przeczyta
łam  k ry te ria  -  zapewnia.

-K iedy w in ternecie pojaw iła 
się in form acja  o tym , że został Pan 
w yróżniony w konkursie  na N ajlep
szego nauczyciela w W ielkopolsce 
pojaw iło się m nóstwo pozytywnych 
kom entarzy . Byli Pana uczniowie 
przypom inają  w spólne w ypraw y, 
pana  uwagi, pow iedzonka. T aka re
akcja musi cieszyć.

-Sam jestem zaskoczony, nawet 
nie myślałem, że będzie taka reakcja. 
Jest mi bardzo miło, bo to naprawdę 
jest najprzyjemniejsze, co może na
uczyciela spotkać, tak pozytywny od
dźwięk ze strony uczniów, zwłaszcza 
już byłych uczniów. Tłumaczę sobie 
to w ten sposób, że uczyłem bardzo 
wielu ludzi. Teraz tej geografii nie ma 
dużo w ramach klasy, ale za to klas 
jest dużo. A z perspektywy już dwu
dziestu paru lat, to nagle okazuje się, 
że tysiące ludzi przeszło przez moje 
ręce i tę szkołę.

-Pana aktywność wykracza jed 
nak poza szkolne m ury, więc to grono

Podczas gali konkursowej Witoldowi Wojciechowskiemu (w środku) 
towarzyszyła dyrektor Danuta Szczepanik oraz starosta Mariusz Sęńko.

mają rozszerzony przedmiot. Pozosta
li już nie.

-Będą wiedzieli, jakie państwa 
leżą w Europie?

-Nie będą. W pierwszej klasie tak, 
ale jak  już dotrą do matury, czyli dwa 
lata później, to zapomną. Normalny 
mechanizm, taka jest pamięć, a prze
cież będą mieli jeszcze mnóstwo wie
dzy do zdobycia z innych dziedzin. 
Te wiadomości już  nieużytkowane 
zostaną wyparte. 1 jeśli ktoś nie będzie 
interesowała geografia, gdy skończy 
szkołę średnią jego wiedza geogra
ficzna będzie... no niewielka.

- Ale bez geografii nie ma wiedzy 
o społeczeństwie, nic nie wiemy o 
świecie...

- Też tak uważam, ale... cóż. Może 
coś się zmieni w programie nauczania.

-W którym momencie Pana życia 
połączyła się geografia z turystyką, 
czy to jest związek oczywisty?

-W moim wypadku lak, to był zwią
zek oczywisty. Studiowałem geografię 
o takiej specjalizacji -  geografię tury- 
zmu. Z turystyką więc zetknąłem się 
jeszcze w szkole średniej, tylko nie tu

taj, bo do Turku przyjechałem za żoną, 
jestem więc element napływowym...

-Jako  nauczyciel jest pan w sta
nie ocenić, czy obecna młodzież ma 
w ogóle czas na takie zain teresow a
nia, dość ekstrem alne, ja k  na te wy
godne czasy?

-M oim zdaniem czas byliby w 
stanie w ygospodarow ać, tylko są 
w ygodniejsi. A wiadomo my upra
w iam y turystykę, która wiąże się 
ze spaniem na podłodze, w nam io
tach, jak  się pływa kajakam i, to jeśli 
chodzi o mycie w arunków nie ma. 
K iedyś czymś norm alnym było, że 
wyjeżdżając na w ycieczkę spanie or
ganizow ano w schroniskach. Dzisiaj 
takie warunki, czyli piętrow e łóżka, 
w ieloosobowe sale, brak łazienki w 
pokoju^zaskakują m łodzież. Ale cały 
czas jest grupa, które to nie zraża, 
chociaż biorąc proporcje, to je s t ich 
znacznie mniej niż kiedyś.

Chciałbym jednak podkreślić, że 
sam niewiele byłbym w stanie zro
bić ani w szkole, ani też na zewnątrz. 
Są dwie przyczyny, że się udaje. Po 
pierwsze, tutaj w szkole spotkałem 
fajnych ludzi, którzy mają podobne 
poglądy na to, jak robić turystykę. 
Bez nich żadne wyprawy nie byłyby 
możliwe. Samemu nic się nie móg
łbym zdziałać. Chciałbym podkreślić 
rolę Adama Bartczaka, fizyka, który 
zaczynał turystykę pieszą w liceum. 
Obecnie przygotowujemy 25 już rajd 
zimowy w ferie. Do tych ludzi należą 
także Zbyszek Ryczyński i Mariola 
Maciaszek. Oni oboje, podobnie jak 
ja, zrobili instruktorski kurs kajako
wy. 1 znowu, to samo, sam z dziećmi 
nigdzie na kajaki bym nie popłynął. A 
razem robimy spływy kajakowe W ar
tą, teraz już z instruktażem. Bardzo 
dużą popularnością cieszy się trasa z 
Księżych Młynów do Uniejowa, ale 
my staramy się połączyć taki spływ z 
nauką pływania -  wsiadania, wysia
dania z i do kajaka, jak się zachować 
na wodzie, co zrobić w sytuacjach 
niebezpiecznych. N aw et p rzyw ozili
śmy kajaki do szkoły i ćw iczyliśm y 
na sucho. To im się przyda także 
później, bo przecież nie ma rzeki 
bezpiecznej, to je s t żyw ioł, a akurat 
W arta należy do najbezp ieczn iej
szych. Nie mogę nie w spom nieć o 
mojej żonie, która jest biologiem . 
G dyby nie onav nie byłoby tych
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Członka Zarządu W ojewództwa 
W ielkopolskiego. Witold W oj
ciechowski do Poznania pojechał 
w znamienitym gronie: starosty 
Mariusza Seńki i dyrektor 1 L ice
um Ogólnokształcącego. Danuty 
Szczepanik.

Podczas Gali Marzena Wodziń
ska przytoczyła słowa Janusza Kor
czaka: „dobry nauczyciel to ten, któ
ry nie wtłacza a wyzwala, nie ciągnie 
a wznosi, nie ugniata a kształtuje...”

Każdy, kto miał choć sporadycz
ny kontakt z Witoldem W ojcie
chowskim wie, że te słowa mogą 
stanowić credo jego zawodowej 
działalności.

Anna Mękarska

Szekspir nadal aktualny
Klasa polonistyczno-dziennikarska z turkowskiego LO uczestniczyła 20 października w premierze sztuki W. Szekspira w  reżyserii Marty 

Streker w Teatrze Bogusławskiego w Kaliszu. Sztuka wyjątkowa, według zapowiedzi autorów spektaklu, studencko-emerycka. Był to debiut 
młodziutkiej reżyserki, która Kalisz wybrała na swój pierwszy samodzielny spektakl. Po drugie, w obsadzie aktorskiej obok doświadczonych 
aktorów zaprezentowali się również studenci. Jak „Tragedię Coriolanusa” odebrali licealiści -  poniżej przedstawiamy dwie recenzje.

Redakcja

„Tragedia Coriolanusa” -  Teatr Bogusławskiego w Kaliszu

„Wszędzie dokoła jest świat”

robi
w szystkich rodzinnych rajdów.

-Jak Pan ocenia siebie jako na
uczyciela z perspektywy tych lat. Po 
komentarzach, o których już wspo
mniałam, można sądzić, że n ie  był 
Pan surowy.

-A nie, chyba na początku byłem 
właśnie nauczycielem bardzo suro
wym, teraz tak to postrzegam. Spoty
kam się co roku z moją klasą, zaczęło 
się przy okazji 20-lecia matury i tak 
sobie rozmawiamy, całkiem już  teraz 
na ludzie, bez zależności nauczyciel - 
uczeń, to wiem, że kiedyś byłem zde
cydowanie bardziej surowy niż teraz. 
Z  wiekiem ta surowość maleje...

-Nawiązując do słów, jakie padły 
podczas konkursowej gali, że na
uczyciel powinien raczej wyzwalać 
niż wtłaczać wiedzę, nie ciągnąć a 
wznosić ucznia, nie ugniatać go a 
kształtować, to jak Pan postrzega 
bycie nauczycielem w obecnej rze
czywistości?

-Nadal najważniejsze jest, by tak 
jak w każdym innym zawodzie, lu
bić to co się robi. Jeśli ktoś nie lubi 
swojej pracy, to nie będzie jej dobrze 
wykonywać. Jak się to lubi, jak  się to 
robi z przyjemnością, to już właściwe 
samo dalej się toczy. Bo jeśli mam 
postarać się, by ludzie wychodzili 
zadowoleni z mojej lekcji, to muszę 
robić to w taki sposób, żeby ich za
interesować. Ale muszę też od nich 
wymagać, bo kiedyś przyjdzie w e
ryfikacja. Matura. I okazuje się, że 
dobrze nie jest. Zresztą większość z 
nas potrzebuje elementu m obilizują
cego, ale łatwiej się uczy czegoś, co 
jest przyjemnością. Chyba jestem  w 
tej dobrej sytuacji, w odróżnieniu od 
innych nauczycieli, bo geografię jest 
najłatwiej pokazać w taki sposób, by 
okazała się czymś przyjemnym. G eo
grafia to jest wszak poznawanie św ia
ta. Chyba się udaje. Przez wiele lat 
byłem dość negatywnie nastawiony 
do mediów społecznościowych. W y
dawało mi się, że to jest takie zbyt
nie uzewnętrznianie się a dodatkowo 
rzecz, która zajmuje mnóstwo czasu. 
Ale zobaczyłem, że mogą być też lep
sze strony wirtualnego świata. I mam 
teraz bardzo dobry kontakt z uczniami 
przez FaccBooka, gdzie założyliśmy 
grupę „Turek LO geografia” . Tam 
wrzucam jakieś ciekawostki, tematy 
ze sprawdzianów do przetrenowania. 
I oni też wrzucają, następuje interak
cja. I muszę powiedzieć, że oni mnie 
też zaskakują swoimi informacjami.

Rozmawiała: Iwona Kujawa

Jak wiadomo William Szekspir był 
genialnym dramaturgiem, o czym 
świadczy ponadczasowość jego dzieł. 

Od wieków na deskach światowych 
teatrów wystawiane są jego sztuki. 
Jedną z nich, choć nie należącą do 
najbardziej znanych, je s t „Trage
dia Coriolanusa”, której najnowszą 
premierę mogliśmy oglądać 20 paź
dziernika 2016 r. w Teatrze im W. 
Bogusławskiego w Kaliszu. Debiut 
młodej reżyserki - Marty Streker na 
scenach profesjonalnego teatru okazał 
się być dużym wyzwaniem, zwłasz
cza podczas współpracy ze starszymi 
i doświadczonymi aktorami, którzy z 
kolei musieli wykazać się dużą pokorą 
i zrozumieniem dla pomysłów płyną
cych z głowy młodej reżyserki. In
scenizacja może być nawiązaniem do

„Tragedia Coriolanusa” -  Teatr Bogusławskiego w Kaliszu

Zaczęły się schody.
Schody -  to chyba przedmiot, który 

zagrał w przedstawieniu na równi 
i z głównymi bohaterami, być może na

wet był ważniejszy -  bohaterowie raz 
byli, raz nie, schody zaś były zawsze. 

Schody... każdy znajduje się na 
! jakimś stopniu: jeden wyżej, drugi 

n iżej... Schody zmieniają swoje poło
żenie, ich bywalcy są równie mobilni. 
Występują migracje mię
dzy górą a dołem -  ten, 
który jeszcze przed chwi
lą dumnie rozkładał pawi 
ogon na najwyższym 
stopniu, teraz korzy się u 
stóp najniższego... Dziw
ne? Na pierwszy rzut 
oka -  owszem, jednak 
przypatrzywszy się nie
co wnikliwiej, koncepcja 
ta zdaje się być całkiem 
znajom a...

Większość zgodzi się 
raczej, że współczesna 
mobilność nie opiera się 
tylko na zmianach miejsc 
pobytu łudzi. To przecież 
także zmiany miejsc na 
schodach... społecznych.

Wychodząc z założenia, 
iż każdy w swoim życiu 
różne schody sobie buduje, 
po to, by je potem pokony
wać, należy stwierdzić, że 
młodziutka reżyserka nie 
poprzestała na budowie 
kilku stopni... Nie wiemy 
nawet, jakiego użyła mate
riału -  lekkie drewno czy 

j ciężki beton? Postawiłbym 
jednak na to drugie, a więc 
istotę schodów stanowił 
ciężki materiał, jak można 
nazwać nietypową sztukę

obecnie panujących trudnych czasów 
w Polsce i na świecie. Wyjątkowy 
sposób wprowadzenia w fabułę oraz 
niezbyt bogata scenografia współczes
nych nam elementów nadają sztuce 
uniwersalizmu, dzięki czemu tragedia 
nabiera aktualnego wydźwięku.

Sam charakter postaci ukazują tak
że kostiumy bohaterów, zawierające -  
nazwijmy to - odrobinę kulturowości 
(nawiązują do czasów starożytnych), 
ale jednocześnie są ponadczasowe. 
Dużym atutem jest także zburzenie 
„czwartej ściany”, dzięki czemu pub
liczność wchodzi w interakcję z akto
rami i ma świadomość tego, co próbu
ją  oni przekazać.

Lech Wierzbowski, grający głów
ną postać, doskonale przełamał krea
cję odważnego i silnego wojownika,

Shakespeare’a. Ależ to nie koniec w bu
dowie schodów! Teraz należy stawiać 
stopień po stopniu...

Jak mówili ci współbudowniczo- 
wie (czyli aktorzy) na popremierowym 
spotkaniu z publicznością -  pierw
szym stopniem było tarcie materiału 
-  starcie z tekstem (jak kto woli). Dru
gim -  łamanie konwencji i skracania

na rzecz niezbyt mężnego i sponta
nicznego bojownika, który wierzy w 
swoje siły i nieustannie walczy o swą 
sprawę. Gra aktorów często nabierała 
wymiaru groteskowego i komicznego, 
czego nie można powiedzieć o roli 
bezwzględnej i pozbawionej uczuć 
matki Coriolanusa, w którą wcieli
ła się Bożena Remelska. Wyzwanie 
stanowiło także odegranie męskich 
ról przez kobiety. Całość opatrzona 
muzyką autorstwa młodego kompo
zytora - Pawła Głoszą , jak również 
sporą ilością dymu (który bądź co 
bądź nadawał tajemniczości i stanowił 
tło dla światła), pozwoliła twórcom 
oddać niezwykłą atmosferę sztuki 
W.Szekspira.

Czy reżyserce udało się oddać 
niuanse szekspirowskiej „Tragedii Co

dystansu epokowego, trzecim - zróż
nicowanie usposobienia postaci -  i tak 
wymieniać mógłbym chyba d ługo...

Każda budowa kończy się jakimiś 
efektami. Aby zbudować schody, 
potrzebni byli budowniczowie i ich 
naczelnik, inspektor budowlany, miej
sce, materiał etc.

Wszystko było, tylko każde schody

riolanusa”? Na to pytanie będziecie 
musieli państwo odpowiedzieć sobie 
sami. Niewątpliwie jednak, mimo bra
ku doświadczenia reżyserki, wprowa
dziła ona powiew świeżości do zagu
bionego teatru współczesnego.

Warto dodać, że po spektaklu od
było się bardzo ciekawe spotkanie 
publiczności z aktorami, podczas 
którego mogliśmy spytać o koncep
cję przedstawienia, porozmawiać o 
poszczególnych kreacjach aktorskich. 
Przy soku i winie (to drugie oczywi
ście nie dla nas) oraz ciasteczkach ga
wędziliśmy z bardzo sympatycznymi 
ludźmi, którzy chętnie wyjaśniali me
andry sztuki.

Patryk Majkowski
(klasa polonistyczno 

-dziennikarska ILO w Turku)

są po to, by je  pokonywać. Nie war
to natomiast budować zbyt wysokich 
schodów -  nawet jeśli się je  pokona, 
na końcu, zamiast trafić w poziom 
-  ostro się spada.

Wojciech Jakub Wilczyński 
(klasa polonistyczno 

-dziennikarska I LO) 
opracowała: ika
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Z posłem Ryszardem Bartosikiem o podatkach i gospodarce
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Obawy i lęki turkowskich 
przedsiębiorców

Mimo że jeszcze dość mglista, to rządowa zapowiedź wprowadzenia jednolitego podatku łączącego PIT oraz składki na ZUS i NFZ zaniepokoiła przede wszystkim środo
wiska biznesowe. W tym przedsiębiorców zrzeszonych w Tureckiej Izbie Gospodarczej. Nic zatem dziwnego, że w miniony czwartek, 27 października z inicjatywy TIG doszło 
do spotkania z posłem Ryszardem Bartosikiem. W blisko dwugodzinnej debacie przedsiębiorcy dali wyraz swoim obawom wobec czekającej ich podatkowej rewolucji.

Podatkowe zamieszanie
Tematem czwartkowego spot

kania turkowskich przedsiębiorców 
zrzeszonych w TIG z posłem Ryszar
dem Bartosikiem było omówienie 
rządowego projektu planowanych 
zmian w systemie podatkowym. O t
wierając dyskusję prezes TIG Marek 
Sawicki zw rócił uwagę na zaniepo
kojenie, jakie w kręgach przedsię
biorców budzą informacje medialne 
o czekającej nas reformie podatko
wej. W spomniał przy tym, że kręgi 
biznesowe obawiają się zmian w 
ordynacji podatkowej, które mogą 
poważnie dotknąć również średnich 
przedsiębiorców.

rwie taktyki posła Bartosika
W swoich wypowiedziach poseł 

Bartosik sięgnął po taktyki dwoja
kiego rodzaju. Pierwszej, w której 
uprzedzał, że nowe przepisy są do
piero na etapie dyskusji na forum 
Stałego Komitetu Ekonomicznego 
przy Radzie Ministrów i że w tej 
sprawie jeszcze nie zapadły żadne 
wiążące decyzje. Druga taktyka przy
jęta przez posła Bartosika poległa na 
zapewnianiu uczestników dyskusji, 
że przy zmianie ustawy podatkowej 
nie mają się czego obawiać.

Okazało się jednak, że obie te takty
ki nie było zbyt skuteczne i nie rozwiały 
obaw turkowskich przedsiębiorców.

Rodzimy kapitał na
cenzurowanym?

Czemu szczególnie klarowny 
wyraz dał współwłaściciel firmy 
Stoltur Jan Miller. -O becna ekipa 
rządow a nie k ry je , że P rog ram  
500 Plus w raz  z innym  p ro g ra m a 
mi socjalnym i m ają  na celu stw o
rzenie now ej klasy średn ie j, a my 
ten w asz p ro jek t m am y sfinanso
wać. R edystrybucy jne  i  p o d a tk o 
we pom ysły rządu  nie w spom a
gają  rozw oju przedsiębiorczości 
-  zdiagnozował Jan Miller. Zwraca
jąc zaraz uwagę, że większe obcią
żenia fiskalne planowane przez rząd 
wydrenują i tak już szczupłe zaso
by środków inwestycyjnych rodzi
mych przedsiębiorców, ale również 
uniem ożliwią spłaty zaciągniętych 
wcześniej kredytów. Co praktycznie 
uniemożliwi skuteczne konkurow a
nie z kapitałem zagranicznym. Tym 
bardziej, że w opinii Jana Millera 
Polska zbyt hojnie wspiera obcych 
inwestorów, co odbywa się kosztem 
rodzimych przedsiębiorców. Szcze
gólnie krytycznej ocenie poddane 
zostały ulgi podatkowe oraz inne 
przywileje oferowane przez pań
stwo zagranicznym korporacjom in
westującym w Specjalnych Strefach 
Ekonomicznych.

Opinie te podzielił Antoni Karo

lak, twórca i właściciel firmy ELEK- 
TROKABEL, przedsiębiorstwa o 
rocznych przychodach powyżej 200 
milionów złotych. Zauważając, że 
jako znaczący w regionie inwestor 
nigdy nie otrzymywał żadnych bo
nusów podatkowych. Tak jak  choćby 
w tej chwili, kiedy właśnie finalizuje 
inwestycję o wartości ponad 20 mi
lionów złotych.

Wypada odnotować inny jeszcze 
wątek dyskusji zasygnalizowany 
przez wspomnianego już Jana M il
lera. Chodzi tu o tak niepokojący 
wskaźnik, jak coraz niższa dynamika 
inwestycji. Za to zjawisko dysku
tanci obwiniali albo klimat rosnącej 
niepewności, albo tak jak w przypad
ku J. Millera, który jako przyczynę 
wskazywał na coraz powszechniej
szy klimat strachu społecznego, bę
dącego jego zdaniem skutkiem poli
tyki prowadzonej przez formację od 
roku rządzącą krajem.

Kto zna numer do prezesa 
Kaczyńskiego

C zwartkow a debata m oże w 
przyszłości zostać uznana za w aż
ny etap rozważań o przyszłości 
gospodarczej regionu. Raz dlate
go, że dyskutujący przedsiębiorcy 
zw rócili oto uwagę, że rychły już 
w pow iecie tureckim  koniec branży 
paliw ow o-energetycznej nie będzie

będzie ich zdaniem skutkował za
paścią gospodarczą regionu. Choć 
prognozy tej zdają się nie podzie
lać ani lokalni politycy PiS, ani 
też politycy kojarzeni z  form acja
mi opozycyjnym i. Ale jes t i druga 
przesłanka, która pozw ala nadać 
czw artkow ej debacie znaczenie po
nad incydentalne. Otóż miejscowi 
przedsiębiorcy otw arcie ogłosili, 
że na powiatowym rynku pracy 
skończyła się epoka pracodawcy, 
a od pew nego czasu rozpoczęła się 
era pracobiorcy. Ze w szelkim i tego 
konsekw encjam i.

Jeśli zaś chodzi o ogólniejszą 
ocenę sam ego spotkania, to wśród 
części uczestników  debaty pojawiła 
się opinia, że w m iniony czwartek 
poseł Ryszard Bartosik nie zawsze 
spraw iał wrażenie pewnego swoich 
racji, a m om entam i był nawet ja k 
by nieco zagubiony. Zarów no, jeśli 
idzie o debatę wokół, m glistych 
póki co, planów zmian podatko
wych, jak  rów nież wobec sporów 
o wizję gospodarczej przyszłości 
pow iatu. Z drugiej strony, można 
postawić tezę, że ubiegłotygodnio- 
wa dyskusja o podatkach być może 
była inicjatywą nieco przedw czes
ną. A może jest tak, jak  w rzuconej 
półżartem  uwadze A ntoniego Ka
rolaka. O dpowiadając na pytanie 
jednego z  przedsiębiorców :

-K iedy będą znane szczegóły 
zm ian podatkow ych - pan Antoni 
podpowiedział: -Ja k b y ś  znał tele
fon do prezesa, w iedziałbyś to  już  
dzisiaj! Ale może to tylko zabawna 
anegdotka.

Lokalny biznes w obliczu 
zmian na powiatowym rynku 
pracy

M ówiąc zaś o udziale w dys
kusji przedstaw icieli lokalnego bi
znesu, to akurat zapow iedź ew en
tualnego zw iększenia obciążeń 
fiskalnych nie mogła pojawić się 
w gorszym  dla miejscowych przed
siębiorców  momencie. Bowiem już  
teraz przychodzi im się zmierzyć z 
w yzwaniem  w postaci coraz ros
nących cen na siłę roboczą. Co w 
przypadku wielu branż obecnych w 
gospodarce pow iatu może istotnie 
zachw iać stopą rentowności nie
jednego przedsiębiorstwa. Ale je s t 
to konsekw encja w cześniejszej śle
poty na subtelne związki wzajem ne 
jak ie  zachodzą między dem ografią, 
strukturą gospodarki i poziomem 
płacy roboczej. O czym na tych ła
mach nićraz była już  mowa.

Na koniec spotkania prezes Ma
rek Sawicki zapowiedział, że Izba 
planuje kolejne spotkania z parla
mentarzystami.

A ndrzej Jarek

Dlaczego rząd nie odkupi kopalni, czyli

Cwana retoryka posła Bartosika
Poseł Bartosik ma dwa ulubione 

tematy, o których mówi przy 
każdej możliwej okazji, niezależnie 

od tego jakiego tematu dotyczy 
spotkanie. Jeden z tych tematów 
jest natury ogólnopolskiej, a drugi 
natury lokalnej. Temat ogólnopolski to 
pochwała programu 500+ z obszernym 
uzasadnieniem, jakie to ogromne 
korzyści społeczne i ekonomiczne 
odnosi z tego powodu nasz kraj.

Temat lokalny to sprawa KWB 
i Elektrowni „Adamów”. W  tym  
temacie poseł Bartosik standardowo 
wyraża słowa ubolewania nad tragedią 
jaką była złodziejska prywatyzacja 
kopalni oraz decyzja o zamknięciu 
elektrowni w przyszłym roku. Poseł 
niedwuznacznie sugeruje, źe gdyby nie 
fatalne, ekonomicznie nieuzasadnione 
1 może wręcz będące rezultatem 
korupcji decyzje ówczesnego rządu, 
dzisiaj kopalnia I elektrownia świetnie 
by prosperowały dając zatrudnienie 
tysiącom mieszkańców naszego 
regionu.

Poseł Bartosik udaje, że czyni

ogrom ne wysiłki aby cofnąć 
podejrzaną prywatyzację kopalni 
i uratować żyw o t Elektrowni 
„Adam ów ”.

-Ja k  doskonale w szysc y  
w ie m y KWB Adam ów  została  
sprzedana przez poprzedni rząd za 
p rzysło w io w ą  czapkę śliw ek. Tak  
strategiczna dla regionu spółka  
powinna pozostać w  rękach Skarbu  
Państw a. P ozw oliłoby to uniknąć  
konieczności poszukiw ania now ego  
źródła ciepła dla Turku - budow y  
now ej ciepłow ni - mówi poseł.

10 lutego br. poseł Bartosik 
złożył w Sejmie zapytanie w sprawie 
nieprawidłowości przy prywatyzacji 
Zespołu Kopalni W ęgla Brunatnego 
Konin I Adam ów. Prawdopodobnie 
z inspiracji posła Bartosika, równo 
rok temu, odwiedzająca nasz region 
kandydatka na premiera -  Beata 
Szydło, obiecała, źe zrobi w szystko 
by Elektrownia Adam ów nie została 
zamknięta I mogła dalej pracować.

Od roku PiS posiada w  Polsce 
pełną, niczym  nieograniczoną 
władzę. Jak wskazuje praktyka,

może w ciągu jednej nocy uchwalić 
dowolną ustawę. Nie zwraca uwagi 
na Trybunał Konstytucyjny i Komisję 
Europejską. Posiada w  pełni 
podporządkowaną prokuraturę, 
służby specjalne i policję.

W  tych warunkach podjęcie 
decyzji o m ożliwości dalszej pracy 
elektrowni i cofnięcie decyzji o 
prywatyzacji kopalni nie byłoby dla 
rządu PiS-u żadnym  problemem. Nie 
takie rzeczy robili i jeszcze zrobią.

Praw dziw ym  powodem , dla 
którego PiS i poseł Bartosik będą 
tylko sym ulowali działania, w 
rzeczyw istości nic nie robiąc, są 
pieniądze.

Elektrownia I kopalnia zostały 
zbudowane ponad 50 lat temu, 
ich modernizacja, dostosowanie 
do dzisiejszych standardów 
technicznych i środow iskow ych, 
otworzenie nowych odkrywek, 
wym agałoby nakładów już nie 
setek m ilionów, ale m iliardów 
złotych. Rząd tych pieniędzy nie ma. 
P rzyszłoroczny, rekordow y deficyt 

•budżetowy, szacowany jest na 60

mld zł. W  tym  23 mld zł pójdzie na 
sam program  500+.

Ocieram y się o dopuszczalny 
deficyt 3 proc. PKB, którego 
przekroczenie grozi cofnięciem 
unijnych dotacji.

Rząd PiS-u i poseł Bartosik 
dobrze w iedzą, że nawet gdyby 
elektrownia i kopalnia ponownie  
przeszły w  ręce państwowe, to i tak 
byłybydeficytow ezbrakuśrodków na

Nowe połączenie 
do Poznania i Lublina

Polski Bus, największy prywatny 
przewoźnik w Polsce uruchomił 
regularne kursy na trasie Poznań- 

Lublin przez Turek. Firma, która do 
niedawna lokalizowała przystan
ki swoich linii tylko w większych 
miastach, postanowiła stworzyć 
udogodnienie dla mieszkańców na
szego powiatu. Autobusy kursują

inw estycje, a całe niezadowolenie  
społeczne tym razem  spadłoby na 
„dobrą zm ia n ę” .

W  tych w arunkach o w ie le  
korzystniej jest rzucać zaklęcia, 
potrząsać szabelką, tańczyć  
w ojenne tańce i pom stować na 
poprzedników, niż podejm ować  
konkretne działania.

Andrzej Styczyński 
.N OW OCZESNA

u
na tej trasie raz dziennie. Bilety na
leży rezerwować przez internet.

Po oczuwalnej w ostatnich latach 
zapaści komunikacyjnej, likwidacji 
kursów, informacja niniejsza po
winna ucieszyć korzystających z 
transportu publicznego, a zwłasz
cza udających się do Poznania lub 
w kierunku Łodzi.
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Wójt Władysławowa kolejny raz nie stawił się na rozprawę

Kolejny już raz na rozprawę w sądzie nie stawił się wójt gminy Władysławów, oskarżony o nie
prawidłowości przy budowie Orlika, a także o przekroczenie uprawnień w stosunku do nieżyjącego 
radnego Józefa Szustakowskiego i jego żony. Tym razem „usprawiedliwienie” nieobecności wysta
w ił biegły lekarz sądowy.

„UbRrtfW

Pierwsza ze spraw toczy się od 
trzech lat. Dotyczy ona nieprawidło
wości przy budowie Orlika we Wła
dysławie, którą zajęli się jako pierwsi 
agenci CBA. Funkcjonariusze zabez
pieczyli dokumenty, analizowane 
później przez Prokuraturę Okręgową 
w Koninie, stawiającą zarzut naraże
nia gminy na straty ponad 300 tys. zł. 
Od tego czasu nie można przesłuchać 
wójta, bo nie stawia się na żadną z 
rozpraw. Prokurator nie dowierzając 
już chyba ciągłym słabościom wójta, 
wnioskował o skierowanie świadka 
na badania lekarskie, które wykonał 
biegły kardiolog z Uniwersytetu M e
dycznego w Poznaniu. Opinia była 
jednoznaczna - stan zdrowia wójta

pozwala na uczestniczenie w proce

sie.
Trzy lata temu do sądu oddał wój

ta ówczesny radny Józef Szus (akow
ski wraz z żoną. Tym razem włodarz 
oskarżony został o przekroczenie 
uprawnień, wnioskując do ZUSu 
o wydanie zaświadczenia o wyso
kości płaconych tam składek przez 
małżonkę radnego. Turkowski sąd w 
styczniu 2015 roku wydał w końcu 
wyrok skazujący. Wójt skorzystał z 
prawa do odwołania i złożył odpo
wiednie dokumenty w Koninie. Tam 
też czekano prawie rok, przekłada
jąc kolejne terminy z powodu cho
rób najpierw Krzysztofa Z., później 
jego obrońcy. Kiedy jednak udało

się sądowi orzec, skierował sprawę 
z powrotem do Turku. Tyle tylko, że 
do turkowskiego wymiaru sprawie
dliwości, zamiast wójta docierało za 
każdym razem zwolnienie lekarskie. 
Dlatego i w  tym przypadku sąd za
wiesił postępowanie i postanowił 
sprawdzić jaki jest stan zdrowia 
oskarżonego. Tym razem w marcu o 
opinię poproszono lekarza z Łodzi.

Ponieważ sprawy dotyczą tego 
samego oskarżonego, w  tej sytuacji 
sędzia postanowił je  połączyć. Ich 
termin wyznaczono na piątek 28 
października. Jednak i na tę rozpra
wę włodarz gminy nie stawił się. 
Uczestniczyli w niej za to jego dwaj 
adwokaci. Prowadzący sprawę pod

jął postępowanie, uznając, że stan 
zdrowia oskarżonego pozwala na 
udział w czynnościach procesowych. 
Andrzej Zalewski (sprawa Szusta
kowskiego) złożył wniosek o umo
rzenie postępowania, jednak sędzia 
go odrzucił. Obrońca wnioskował też 
o odroczenie rozprawy, w związku 
z usprawiedliwioną nieobecnością 
wójta, przedkładając zaświadczenie 
lekarza sądowego o niemożności sta
wienia się oskarżonego na rozprawę. 
Sąd postanowił sprawdzić rzetelność

WYPOŻYCZALNIA AUT
SAMOCHODY: OSOBOWE - DOSTAWCZE - BUSY

£  ROZBIŁEŚ AUTO I AUTO ZASTĘPCZE Z OC SPRAWCY 
—  BEZ KOSZTÓW DLA CIEBIE!

H O S T E L
BARBÓRKA

62-700 Turek, ul. Legionów Polskich 8 M l.: 601 786 189

i zasadność wystawionego 24 paź
dziernika „usprawiedliwienia”. Na 
to adwokat wójta natychmiast złożył 
wniosek o wyłączenie prowadzącego 
sprawę sędziego Witolda Matysiaka.

Adwokat Paweł Bugaj (sprawa 
Orlika) oświadczył, że o połączeniu 
spraw dowiedział się po wejściu na 
salę rozpraw i uznał wnioski przedło
żone przez Zalewskiego za zasadne. 
Decyzję o wyłączeniu lub nie sędzie
go M atysiaka z prowadzenia sprawy 
podejmie kolegium sędziowskie, ił

*

The Smali Circle w Przystani

Na Zamku w Poznaniu, 
dzień później w Turku

Jednym z wielu wydarzeń, jakie czekają na wszystkich w grud
niu w Przystani, jest jedno wyjątkowe. Koncert Huberta Tasa, 
promujący projekt The Samll Circle. Premiera nastąpi 10 grudnia 
na zamku w Poznaniu, a Dzień później artyści gościć będą na 
scenie muzycznej Przystani.

Hubert Tas z turkowską Przy
stanią związany jes t od wielu lat, to 
właśnie na scenie tego stowarzysze
ni prezentował swój talent podczas 
Scabbu,by później pełnić rolę na
uczyciela, instruktora i w końcu też 
jurora podczas organizowanych tu 
głosowych i beatowych bitew. Okre
ślenie dj, jakie przylgnęło do muzy
ka, wydaje się być niesprawiedliwe. 
Bowiem Hubert Tas, to znany już 
producent muzyczny. W grudniu roz- 
poczną się koncerty, promujące naj
nowszy projekt muzyków współpra
cujących z Hubertem, zatytułowany

„The Smali Circle” . -W tym roku 
Hubert będzie grał dwa razy -  10 
grudnia w Poznaniu, na zamku a 11 
grudnia u nas, na naszej muzycznej 
scenie kameralnej -  zapowiada Jacek 
Sulkowski. -Będzie to wyjątkowe 
widowisko z m uzyką elektroniczną 
w towarzystwie instrumentów.

Hubertowi (gram o fony/pady) to
warzyszyć będzie zespół w składzie: 
Jacek Pohl (trąbka), Michał Pijewski 
(saksofon barytonowy), Piotr Jarasz- 
kiewicz (perkusja), Jerzy Fiyderyk 
Wojciechowski (I skrzypce), M a
rianna Wojciechowska (II skrzypce),

Martyna Kowzan (altówka), Justyna 
Korpas-Czarniecka (wiolonczela) i 
wizualizacje -  Arek Zub.

Bilety na koncert są do kupienia, 
do końca listopada po 15 zł w Przy
stani i na stronie w w w .b ile to m at. 
pl. Należy się spieszyć, bo w grudniu 
cena wzrośnie.do 25 zł.

Poza tym już 19 listopada wielka 
poetycka gala w Przystani. ika

NAGROBKI, MRARETY, SCHODY 
BLATY KUCHENNE I ŁAZIENKOWE 
DUŻY WYBÓR PŁYTEK GRANITOWYCH

PR O M O CJA
ŁitT0 M I  EN IO W A W  v7C<ajD jTKO W nM

P .P .H .U . J &  D  B E D N A R E K  S p ó łk a  J a w n a

tc l. 6 3  1 8 0  37  I I SB 49, fiflt  301 77B

Salon Dir Computer w  Turku 
.Żeromskiego 16 ( wejście od ul. Mickiewicza) 

ZA M Ó W  KASĘ U SPEC JA LISTY tel 663  664 663

Za jedyne.

Bilety na premierowe 
spieszyć.

799zł
P ro m o c ja  na kasę fis k a ln ą  Posnet M o b ile  E U  trw a  do  0 3 .0 6 .16 r lu b  do  w y c z e rp a n ia  zapasów
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W Malanowie odbył się jubile
uszowy X Gminny Festiwal Pio
senki Dziecięcej i Młodzieżowej. 
Wzięła w nim udział rekordowa 
ilość 38 wykonawców. Grand 
Prix festiwalu zdobyła Monika 
Grzelka ze Szkoły Podstawowej 
w Malanowie. W kategorii g im 
nazjalistów swoją interpretacją 
piosenki Michała Bajora zaimpo
nował Filip Walczak.

Gminny Festiwal Piosenki Dziecfę- 
cej i Młodzieżowej „Na wesołą nutę” 
był jednym z pierwszych cyklicznych 
wydarzeń, powstałego przed dziesięciu 
laty Centrum Kultury i  Sztuki w Mala
nowie. Tegoroczna, jubileuszowa dzie
siąta edycja pokazała, że impreza nie 
starzeje się, a wręcz przeciwnie zyskuje 
coraz większe rzesze sympatyków. W 
tym roku do udziału zgłosiło się 38 wy
konawców w tym dwa zespoły wokal
ne. Dopisali także widzowie w różnym 
wieku, którzy wypełnili świetlicę wiej
ską, dawniej salę remizy OSP.

Barwnie i dziecięco
Uczestników i widzów powitała 

Małgorzata Przygońska - dyrektorka 
ma Janowski ego CKiS, a następnie do
konała otwarcia festiwalu. Poprowa
dziły go konferansjerki Kinga i Natalia. 
Jako pierwsze na scenie pojawili się 
przedszkolacy ze wszystkich gminnych 
placówek oświatowych. Wykonywane 
piosenki dziecięce ubarwiały ciekawe

Nagrodzeni uczestnicy festiwalu.kostiumy oraz tancerki. Jako, że naj
młodsi są bardzo niecierpliwi, jurorki: 
Marzena Świderska - przewodnicząca, 
Marta Tomczyk-Groblica i Weronika 
Krawczyk, po krótkiej naradzie ogło
siły wyniki. Co prawda uznano, że 
wszystkie dzieci wypadły wspaniale i 
otrzymały dyplomy oraz upominki, to 
przyznano trzy nagrody i wyróżnienie.

Pierwsza nagrodę otrzymała Maja 
Szamburska z f ma Janowskiego przed
szkola, która wykonała „Laleczkę z 
saskiej porcelany”. Towarzyszyła jej 
koleżanka Laura Danisz, która wspa
niale wcieliła się w rolę tytułowej la
leczki. Drugą nagrodę przyznano Ani 
Andrzejczak z kotwasickiego oddziału 
przedszkolnego za wykonanie „Pluszo
wego misia”, jej towarzyszyły Wikto
ria Baranowska i Julia Hofman. Trzecią 
nagrodę zgarnął Witold Urbanowski 
z  Malanowa, który zaśpiewał piosnkę 
„K o lega  z przedszkola”. Wyróżnienie 
przyznano Janowi Bronikowskiemu z 
miłaczewskiego oddziału przedszkol
nego za wykonanie piosenki o tematyce

Jubileuszowy festiwal w Malanowie

Na wesołą nutę
ekologicznej „Świat bez wody” .

W przerwie wystąpił Akord
W kategorii uczniów klas 1-3 szkół 

podstawowych zaprezentowało się je 
denastu wykonawców. Podobnie jak 
w przypadku przedszkolaków były to

Nagrodę z rąk wójta odbiera Maja Grzelka laureatka festiwalu i ulubienica publiczności.

bojów wykonaw
ców krajowych i 
zagranicznych z 
różnych lat. Ze
brali za to zasłu
żone brawa.

Nagrodzeni
Marzena Świ-

Publiczność dopisała.

piosenki dla dzieci. Tylu samo wyko
nawców zaprezentowało sie w  katego
rii klas 4-6. W kategorii gimnazjali
stów wysłuchano siedmioro solistów. 
Tutaj dominowała dorosła piosenka w  
tym nawet poezja śpiewana. Po zakoń
czeniu prezentacji jurorki udały się na

naradę, a na scenie 
pojawił się mło
dzieżowy zespół 
A kard, działający 
przy CKiS. Zagrali 
i zaśpiewali kilka 
popularnych prze-

Nadia Sobczyk i Dominika Lament wystąpiły w 
policyjnych mundurach.

derska ogłosiła wyniki i wspólnie 
wójtem Sławomirem Prętczyńskir 
wręczyła nagrody. W kategorii kia 
1-3 SP pierwszą nagrodę otrzyma! 
Roksana Drożdż z SP Malanów, za wy 
konanie „Strasznego budzika”. Drug 
nagrodę przyznano Gabrieli Bronikow 
skiej z SP M iłaczew , która zaśpiewał 
„Cały świat” . Trzecią nagrodę otrzy 
mała Maria Krawczyk z SP Malanó> 
za zaśpiewanie „Magicznej podróży”.

W kategorii klas 1V-VI SP pierw 
szą nagrodę otrzymała Gabriela Bry 
z SP Malanów, za „Świat to muzyka* 
Drugie miejsce zajęła Hanna Haras 
na za „Małe em”, a trzecie Katarzyn 
Bergendy za „Przyjaciel deszczów 
porą” - obie SP Malanów. Wyróżnieni 
otrzymała Maja Kąciak z SP Miłacze\ 
za „Wesoło gra lokomotywa” .

Kategorie gimnazjalistów wygrał Fi 
lip Walczak, który brawurowo wykonj 
piosnkę „Nie chcę więcej” z repertuar 
Michała Bajora. Nikola Kulawiecki 
która z ogromną ekspresja zaśpiewał 
„Babę zesłał Bóg” z repertuaru Renat 
Przemyk wyróżniono drugą nagrodi 
Trzecią przyznano Joannie Chrzęściew 
skiej, która odważyła się zmierzyć 
„płonąca stodołą” z repertuary niezs 
pomnianego Czesława Niemena.

Grand Prix festiwalu przyznano Mi 
Grzelce z SP Malanów (kat. IV-VI) z 
wy konanie piosenki „Drzewo” . Ona te 
otrzymała nagrodę publiczności.

Andrzej R. Tyczyn
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Potrójny jubileusz w gminie Tuliszków

Dla jednego lata, warto było być
Kwiaty, prezenty, gratulacje oraz słowa uznania, otrzymały pary z 

miny Tuliszków, obchodzące w tym roku 60-, 50- i 25-lecie zawar- 
ia związku małżeńskiego. Specjalnie na tę okazję, M irosław Rojek, 
lyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury napisał wiersz.

Połączony jubileusz odbył się w 
sobotę, 29 października. -Mamy tyl
ko jedną historię. Historię miłości. 
Wszystkie powieści, cala poezja i 
sztuka zbudowane są na niekończą
cej się opowieści o miłości człowieka, 
a miłość to nie tylko kwiaty, spotka
nia, pocałunki. Miłość to codzienne 
zmagania ze swoimi słabościami, to 
wyciąganie dłoni, gdy druga osoba 
tonie, gubi się, to nieustanne wy
baczanie. Najdłuższy dystans, jaki 
człowiek musi pokonać, to jest odle
głość człowieka od człowieka -  mó
wił dyrektor Rojek.

Z kolei burmistrz Grzegorz Cie
sielski przypomniał, że czasy w któ
rych małżeństwa powiedziały sobie 
sakramentalne tak, nie były łatwe,

zarówno ze względów politycznych, 
jak i gospodarczych. Mimo to jubilaci 
stworzyli rodzinne domy, wychowali i 
wykształcili dzieci, a wielu dochowało 
się wnuków i prawnuków. Ich zapał i 
poczucie odpowiedzialności za rodzi
nę, pozwoliły budować lepszą przy
szłość, zarówno dla najbliższych, jak 
i lokalnej społeczności.

-Za wszystkie dokonania bardzo 
gorąco i serdecznie wam dziękuje
my. To wasze święto jest szczególną 
okazją do tego, by się zatrzymać, 
spojrzeć wstecz na to, co osiągnęli
ście. Przeżyliście ze sobą wiele Uni, 
świąt i uroczystości, ale myślę, że nie 
one były dla was najważniejsze. Są
dzę, że najważniejsze były zwykłe, 
codzienne dni, to wzmacnia waszą

Cftod tym roku Jubileusz 60-Jecia zawarcia związku małżeńskiego ob
chodzą w gminie Tuliszków trzy pary, w sobotniej uroczystości uczestni
czyli Krystyna i Konstanty Adamkiewiczowie.

miłość. Każdy dzień wa
szego życia, to piękna 
i bogata kartka histo
rii waszej rodziny. Te 
wspólnie przez was prze
żyte lata, to doskonały 
przykład do naśladowa
nia przez wasze dzieci, 
wnuków i wszystkich 
młodych małżeństw.

Wręczono parom kwiaty, 
prezenty oraz słowa uznania 
i gratulacje. Otrzymały je 
pary obchodzące jubileusz 
60-lecia: Krystyna i Kon
stanty Adamkiewiczowie, 
Zofia i Kazimierz Grześ- 
kiewiczowie, Halina i Józef 
Laurenciakowie oraz Józefą 
i Mieczysław Małolepsi.

Sakram entalne tak 
przed 50-ciu laty pow ie
dzieli sobie: Teresa i Z yg
munt Bocianow ie, Alicja 
i C zesław  Dąbrowscy, 
Teresa i K azim ierz Gala- 
rowiczoWie, A leksandra! 
Konrad Kubacki, M aria i

Dla jubilatów wystąpił zespół „Jesień" z Tuliszkowa.

Tom asz Kusiakow ie, Józefa i Eugeniusz 
M ajdowie, Emilia i W acław M ałolepsi, 
Halina i Stanisław  N awroccy, Janina i Jan 
Piaskowscy, Zofia i Stefan Piechocińscy, 
Jadw iga i Tadeusz Rakiew iczow ie, Anna 
i Julian Ratajezykowie, M arianna i C ele
styn Rosiccy, Daniela i Józef S tępniowie,

Jeszcze tak niedawno, wiosna w was budziła 
Myśli pełne wiary, pocałunków smak.
Ale dziś tej wiosny chyba mniejsza siła:
Myśli mniej radosne i nadziei brak.

Jeszcze jakby wczoraj wiosna zakwitała 
Spojrzeniami w oczy długimi jak dzień,
Ale dziś tej wiosny siła już jest mała: 
Spojrzenia są krótsze i przechodzą w sen.

To cóż, że minęły, to cóż, że nie wrócą: 
Kwietnie, maje, czerwce... że aż ciężko żyć. 
Lecz dla tych miłości, co śmieszą i smucą, 
Dia tej wiosny warto być.

Jeszcze jakby wczoraj, lato przyniosło 
Zbóż szumiące łany, jabłek pełen sad,

Anna i H enryk Siwkowie oraz Lucyna i 
Lutosław  Zającow ie. Życzenia, prezen
ty oraz gratulacje otrzym ało też 37 m ał

żeństw z 25-letnim  stażem.
Mirosław Rojek przeczytał też wiersz, 

który napisał specjalnie z okazji sobotnich 
jubileuszów. Prezentujemy go poniżej.

Zanim jubilaci rozpoczęli biesiadę, w y
stąpiła „Jesień” z Tuliszkowa. Zespół wy
konał następujące piosenki: „Zakochani”,

Ale dziś to lato trochę się zmęczyło:
Jabłka już nie pachną jak za tamtych lat.

Jeszcze jakby wczoraj, lato ogrzewało 
Waszych dziewcząt twarze, uśmiechnięte tak... 
Ale dziś to lato ciepła ma już mało,
Po uśmiechach został na policzkach znak.

To cóż, że minęły, to cóż, że nie wrócą 
Lipce, sierpnie, wrześnie... że aż trudno żyć. 
Lecz dla tych miłości, co śmieszą i smucą, 
Dla jednego lata, warto było być.

Jubilaci drodzy, morał z tego płynie:
Choć lekko już nie jest... że aż ciężko być. 
Dla miłości takiej, która nie przeminie, 
Wbrew całemu światu -  warto zawsze być.

„Serca dwa” , „Gdy tańczę z tobą”, „Tych 
lat nie odda nikt” oraz „Kocha się raz” .

ił

Turkowski Chór Nauczycielski wraz z seniorami, czyli...

Wspólna biesiada przy dźwiękach gitary
Turkowianie z Klubu Seniora 

.Aom yk" wspólnie z Chórem 
Nauczycielskim oraz władzami 
rmasta i powiatu, świętowali 
światowy Dzień Muzyki.

^rodowa (26 października) uroczy- 
s'0̂  odbyła się w Centrum Wolon- 
tflflatu i Organizacji Pozarządowych, 
w friizatorcm  przedsięwzięcia było 
IM ow skie Towarzystwo Chóralne 
*Tl?ze Stowarzyszeniem „Tu i Teraz” 

Klubem Seniora „Promyk”. W 
ś^ o w c  popołudnie sala Centrum wy- 
P ^ iła  się po brzegi. Zebranych powi- 

Małgorzata Modrzejewska -  prezes 
stowarzyszenia, a następnie głos prze- 

Pawłowi Gruszczyńskiemu - 
pt^Csowi Turkowskiego Towarzystwa

Ocznego: -Miło mi gościć u pań- 
‘f'A* drugi raz z okazji Światowego 

Muzyki. Z kolei ju ż  czw a rty  raz
Stykam y się z seniorami. W ramach 
pt^dsięwzięcia zorganizowane zosta- 
I* Warsztaty podczas których wraz z

„Prom ykiem ” przygotowaliśmy kilka 
piosenek, które dziś usłyszycie.

Po występie Chór Nauczycielski 
zaprosił na scenę seniorów, by wspól
nie wykonać znane i łubiane piosenki, 
jak  „Żeglarz”, „Przy kominku”

Jednak na tym się nie zakończy

H  J F  B W - r  " * JK-Zl
r Hf \ \*  Z

z
•

Muzyka połączyła wszystkich biesiadujących podczas Światowego Dnia 
Muzyki.

ło. Dwóch chórzystów z gitarami 
chodziło po sali i akompaniowała 
śpiewającym przy stołach. Do w spól
nego wykonania między innymi „Sto
krotki”, „My cyganie” czy „Ore ore” 
przyłączył się też burm istrz Romuald 
Antosik i członek Zarządu powiatu

Bawili się nie tylko seniorzy i chórzyści, ale też organizatorzy imprezy, a 
także wiadze miasta i powiatu.

tureckiego Jan Konieczny.
To by ła  już  kolejna inicjatywa Tur

kowskiego Towarzystwa Chóralnego, 
jakie odbyło się w ramach projektu w

zakresie kultury „Prowadzenie dzia
łań i inicjatyw kulturalnych miasta" 
współfinansowanego przez Gminę 
M iejską Turek. ił
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Nie doszło do zapowiadanej 
przez nas walki Marcina Ty- 
bury z Derrlckiem Lewisem. 
UFC zszokowało świat MMA I 
odwołało zapowiedzianą galę 
w Manili na Filipinach. Oficjal
nym powodem tej decyzji jest 
wycofanie się kontuzjowanego 
BJ Penna, który miał zmierzyć 
się z Ricardo Lamasem w wal
ce wieczoru.

BJ Penn poinformował o tym 
swoich kibiców wpisem na facebo- 
oku: Doznałem kontuzji żebra 
podczas treningu. Przepraszam  
fanów, którzy chciełi się cieszyć 
z występu na gali w Manili. Mam 
nadzieję, że uda mi się wrócić 
szybko do oktagonu.

Jest to drugi przypadek w historii 
I amerykańskiej federacji, która odwo

łuje swoją galę. Szczególnie zawie
dzionym musi czuć się szczególnie 
Marcin Tybura, któremu nieomal w 
nagłym trybie zaproponowano udział

Marcin Tybura na Filipinach

Zamiast walki wczasy 
w ciepłym kraju
w niej. Zrobił wszystko, aby jak 
najlepiej się przygotować. Poleciał 
wcześniej do Manili, aby właści
wie się zaaklimatyzować. Wszystko 
przebiegało zgodnie z planem. M ar
cin trenował nawet w hotelowym 
basenie. Po kilku dniach pobytu na 
Filipinach, otrzymał niespodziewa
nie około drugiej w nocy informację 
od menadżera Pawła Kowalika, że 
galę odwołano. Przyjął to co praw
da ze spokojem mówiąc, że zamiast 
walki zaliczył wakacje w ciepłych

krajach, ale niedosyt pozostał.
Po pierwszych oficjalnych

oświadczeniach UFC, można było 
odnieść wrażenie, że bez BJ Pen
na bilety na galę UFC Fight Night 
97 nie sprzedałaby się zbyt dobrze. 
Później jednak wyszły na jaw  inne 
informacje. Dziennikarze z MMA 
Insider@TalkMMA oraz FloSports 
Jeremy Botter napisali, że przyczy
na jest zupełnie inna. Twierdzą, że 
przyczynił się do tego filipiński rząd, 
który planował przeprowadzenie te

stów antydopingowych. Jako jeden z 
powodów wymienia się także pogor
szenie relacji filipińsko-amerykań- 
skich, po tym, jak  prezydent Filipin 
obraził prezydenta Obamę.

UFC nie podało terminu, ‘ ani 
miejsca kolejnej gali. Marcin Tybu
ra pytanie o to skwitował słowami: 
-Nic jeszcze nie wiem. On jest jed 
nak bardzo wstrzemięźliwy w wypo
wiedziach i nawet jeżeli coś wie, to 
poczeka do oficjalnego komunikatu 
organizacji. Fachowe media jak  na

razie dywagują na ten temat. Jedni 
twierdzą, że UFC zorganizuje galę 
na Filipinach po nowym roku. Inni 
piszą, że pary z odwołanej gali wejdą 
do klatki podczas innych planowa
nych gali w Europie i Ameryce.

Po powrocie z Filipin Marcin 
wyjechał do Finlandii gdzie wspie
rał Kamila Umińskiego podczas eli
tarnego turnieju No-Gi, czyli walk 
bez kimona. Przyniósł mu szczęście, 
bo Umiński wygrał zdecydowanie 
wszystkie walki. (art)

Siatkarska Wielkopolska

Przed drużyną UKS Piątka Turek 
trzeci etap rozgrywek
Do III etapu z pięciu grup elimi

nacyjnych awansowali mistrzo
wie grup, a pozostałe ekipy walczą w 

czterech barażach. Drużyna młodzi
ków prowadzona przez trenera Ta
deusza Pakosa w III etapie ligi mło
dzików spotka się więc z rywalami z 
Leszna i Kwilcza. Leszno wygrało 
tumiej, pokonując zespoły z Pozna
nia Energetyk i Rataje, a Kwilcz 
pokonał w  dwumeczu wrzesiński 
Progress. Z pozostałych grup, awans 
wywalczyły następujące zespoły:

Grupa 6
MUKS Grom Kalisz
-IUKS Jedynka Poznań 02 (1925.1625)
IUKS Jedynka Poznań
-M UKSG rom  Kalisz 2:0(25:12,25:13)

AWANS: IUKS JEDYNKA Poznań 
Grupa 7

Rataje ZS04 Poznań
-  Energetyk Poznań 2:0 (25:22,25:19) 
UKS 9 Leszno
-  Rataje ZS04 Poznań 2:0 (25:6,25:14) 
Energetyk Poznań
-U K S  9 Leszno 0:2 (14 :25 ,8 :25) 

AWANS: UKS 9 LESZNO 
Grupa 8

Progress Września -  Rzemieślnik 
Kwilcz 1:2 (18:25, 25 :22 ,12 :15) 
Rzemieślnik Kwilcz 
-  Progress Września 2:0(25:15,25:17) 

AWANS: GKS RZEMIEŚLNIK Kwilcz

Grupa 9
Czarni Ostrowite

-J o k e r  Piła 1 :2 (2 5 :1 9 ,2 2 :2 5 ,5 :1 5 ) 
Murowana Goślina
-  Czarni Ostrowite 2:0 (25:23,25:16) 
Joker Piła
-M iowraG atH 21 (2426,2522,155) 

AWANS: UKS SMS JOKER Piła 

Po rozegraniu baraży skład
grupy  10 przedstaw ia się nastę
pująco: UKS Piast Krotoszyn, UKS 
Piątka Turek, MKS Jarocin, MUKS 
Amber Kalisz, MKS Kangur Nowy 
Tomyśl, IUKS JEDYNKA Poznań, 
UKS 9 LESZNO, GKS Rzemieślnik 
Kwilcz, UKS SMS Joker Piła.

Drużynę młodzików UKS Piątka
Turek czeka rozegranie 12 turnie
jów, z których bezpośredni awans do 
rozgrywek półfinałowych zapewni 
sobie sześć pierwszych zespołów. 
Terminarz spotkań dla UKS Piątka 
Turek w grupie 10 przedstawia się 
następująco:

Termin I -  29.10.2016 -  wyjazd 
do Krotoszyna

Termin II -  05.11.2016 -  gosp.
UKS Piątka Turek -  turniej o 
godz. 10.00

Termin III -  12.11.2016 -  wyjazd 
do Jarocina

Termin IV -  19.11.2016 -  gosp.
UKS Piątka Turek -  turniej o 
godz. 10.00

Termin V -  26.11.2016 -  wyjazd 
do Nowego Tomyśla

Drużynę młodzików UKS Piątka Turek czeka w trzeciej rundzie rozegranie 12 turniejów. Najbliższy w Turku 
już 5 listopada.

Termin VI -  03.12.2016 -  wyjazd 
do Kwilcza

Termin VII -  10.12.2016 -  gosp. 
UKS Piątka Turek -  turniej o 
godz. 10.00

Termin VIII -  17.12.2016 -  wy

jazd do Jedynki Poznań
Termin IX -  07..01.?016 -  wyjazd 

do Leszna
Termin X -  14.01.2017 -  gosp. 

UKS Piątka Turek -  turniej o 
godz. 10.00

Termin XI -  21.01.2017 -  wyjazd 
do MUKS Amber Kalisz

Termin XII -  28.01.2017 -  wy
jazd do Piły

opracowała: ika

NIEPODLEGŁOŚCIOWY
TURNIEJ PIŁKI NOŻNEJ

10.11. -11.11.2016 r.
Orlik w Brudzewie

W Brudzewie

Niepodległość na sportowo
Gminny Klub Sportowy Kasztelania Brudzew zaprasza na tradycyjny już Niepodległościowy Turniej Piłki 

Nożnej. Rozgrywki odbywać się będą 10111 listopada, jednak zapisy drużyn należy zgłaszać wcześniej.

N iepodległościowy turniej w Bru
dzewie wszedł na stałe do kalendarza 
listopadowych imprez sportowych. 
Rozgrywany jest na miejscowym O rli

ku, a organizacją tego przedsięwzięcia 
zajm uje się Gminny Klub Sportowy 
Kasztelania Brudzew, wspomagany 
finansowo przez urząd gminy. W  tym

roku chętne drużyny powinny zgłosić 
swój akces do 9 listopada, zgłoszenia 
przyjmowane są pod numerem tel.: 601 
496 808 ika
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Mistrzostwa powiatu w piłce nożnej

„Jedynka” najlepsza w halówkę
We w to rek , 25 paźdz ie rn ika , 

uczn io w ie  ze S zko ły  P o d 
s taw o w ej n r 1 w  T u rku  z o s ta li  

m istrzam i pow iatu w halowej piłce 
nożnej. Finałowe rozgryw ki odbyły 
się w Tuliszkowie. W zięło w  nich 
udział osiem szkół podstaw ow ych. 
U czn iow ie  p o d z ie len i zo sta li na 
dwie grupy. W pierwszej zagrała SP

nr 1 oraz SP nr 4 z Turku, a także 
dziec iak i ze S łodkow a i D obrej, 
W d ru g ie j: M alan ó w , B rudzew , 
K oźm in i Tuliszków. Po m eczach 
g ru p o w y ch  ro zeg ran o  p ó łfin a ły , 
które w yłoniły  dw óch finalistów  -  
gospodarza turnieju i SP nr 1. M ecz 
zak o ń czy ł się je d n o b ram k o w y m  
zw ycięstw em  uczniów  z  J e d y n k i”

(1 :0). M łodzi turkow ianie zagrali w  
składzie: Oskar Brzostowski -  kapi
tan, Kamil Ślusarek, K acper B rzo
stow ski, F ilip  S taszak , N ikodem  
M arciniak, Szym on G apsa, K acper 
K ałużny, R adosław  K ałużny, K a
mil K rotow ski i M ateusz Lorens. 
O piekunem  drużyny był Tadeusz 
Tomczak. ił

Zwycięzcy turnieju wraz z opiekunem.

OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY
PRZYKONA
Na podstaw ie art. 11 pkt 10 ustawy z dnia.27 m arca 
2003 r. o planow aniu i zagospodarow aniu p rzestrzen
nym  (Dz. U. z  2016 r., poz. 778 z późn. zm .) oraz art. 
39 ust. 1 oraz art. 54 ust. 3 ustawy z dnia 3 października 
2008 r. o udostępnianiu informacji o środow isku i jego 
ochronie, udziale społeczeństw a w  ochronie środo
wiska oraz o ocenach oddziaływ ania na środow isko 
(Dz. U. z 2016, poz. 353 z późn. zm .), zaw iadam iam  
o w yłożeniu do publicznego wglądu p ro je k tu  zm iany  
S tu d iu m  u w a ru n k o w a ń  i k ie ru n k ó w  zag o sp o d a 
row an ia  p rze s trzen n eg o  gm iny  P rzy k o n a  w raz  z 
p ro g n o zą  o d d z ia ływ an ia  na środow isko  w d n iach  8 
lis to p ad a  do 29 lis to p ad a  2016 r. w siedzibie U rzędu 
G m iny Przykona, ul. Szkolna 7, 62-731 Przykona, 
pokój 16 w  godzinach urzędow ania oraz na stronie 
internetow ej B iuletynu Inform acji Publicznej Gm iny 
Przykona.

Dyskusja publiczna nad przyjętym i w  projekcie ww. 
zm iany studium  uw arunkow ań i kierunków  zagospo
darow ania przestrzennego rozw iązaniam i odbędzie 
się w dniu 16 listopada 2016 r. w  siedzibie Urzędu

Gm iny Przykona, ul. Szkolna 7, 62-731 Przykona o 
godzinie 11:00 pokój 16.

Z godnie z  art. 54 ust. 3 ustawy z dnia 3 października 
2008 r. o udostępnianiu informacji o środow isku i jego  
ochronie, udziale społeczeństw a w  ochronie środow i
ska oraz o ocenach oddziaływ ania na środow isko (Dz. 
U. z 2016, poz. 353 z późn. zm .) zasady w noszenia 
uw ag i w niosków  oraz opiniow ania projektów  stu
diów  uw arunkow ań i kierunków  zagospodarow ania 
przestrzennego gmin określają przepisy ustaw y z dnia 
27 m arca 2003r. o planow aniu i zagospodarow aniu 
przestrzennym  (Dz. U. z 2016 r. poz. 778 z późn. zm.). 

Zgodnie z art. 11 pkt 11 ustawy z dnia 27 m arca 2003 
r. o p lanow aniu i zagospodarow aniu przestrzennym  
(Dz. U. z  2016 r., poz. 778 z późn. zm.), osoby prawne 
i fizyczne oraz jednostki organizacyjne niepo siadające 
osobow ości prawnej m ogą wnosić uwagi do projektu 
zmiany studium. Uwagi należy składać na piśmie do 
Wójta Gminy Przykona na adres Urzędu Gminy Przyko
na, ul. Szkolna 7,62-731 Przykona z podaniem imienia 
i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, 
oznaczenia nieruchom ości, której uw aga dotyczy w  
nieprzekraczalnym  term inie do 21 g ru d n ia  2016 r.

W ójt Gm iny Przykona
ZI46/DS

Burmistrz 
Miasta Turku

Inform uje, że w  U rzędzie M iej
skim w Turku prow adzona jest 
inform acyjna lista lokali kom u
nalnych zgłoszonych przez ich 
najem ców  do zamiany. Osoby 
zainteresow ane zam ianą m iesz
kania m ogą zgłaszać się do 
Biura Obsługi K lienta przy ul. 
Kaliskiej 59 w celu w ypełnienia 
ośw iadczenia dot. zam iany loka
lu /druk G M K  37/. Lista lokali 
zgłoszonych do zam iany podana 
będzie do publicznej w iadom o
ści na tablicy ogłoszeń w U rzę
dzie M iejskim  w Turku przy ul. 
Szkolnej 4 /I piętro/.
Szczegółowe informacje w tej 
sprawie można uzyskać w Wydzia
le Mienia Komunalnego tut. Urzę
du pod nr tel. 63 289 61 34

Spółdzielnia Mieszkaniowa „Tęcza” w Turku 
62-700 Turek, Al. J. Piłsudskiego 1, tel. 

(63)2803520
ogłasza przetarg

na sprzedaż lokalu m ieszkalnego położonego w Turku przy ul. Os. 
W yzw olenia 2/30 o strukturze 2 pokojow ej, pow ierzchni użytkowej 
47,60 m2, usytuow anego na IV piętrze, c.o., c .w . , , cena w yw oław cza  
w ynosi 98 000 zl, a w adium  stanowi kw otę 19 600 zl.
Do przetargu m ogą przystąpić osoby fizyczne oraz osoby praw ne, które 
w płacą w adium  na konto Spółdzielni nr 94 1320 1449 2765 6615 2000 
0004 - Bank Pocztow y i o k ażąsię  dow odem  w płaty godzinę przed prze
targiem  w dziale członkow sko -  m ieszkaniow ym  pokój nr 11.

Przetarg odbędzie się dnia 15.11.2016 r. w siedzibie Spółd zieln i/sa la  
konferencyjna/ o godz. 10.00.
Lokal m ożna oglądać w dniu 09 .11 .2016 r. w godz. 8.00 -  9.00 . 

Postępow anie przetargow e odbędzie się zgodnie z zasadam i określony
mi w  § 29 b Statutu Spółdzielni, który będzie w yłożony do w glądu w 
podanej w yżej siedzibie Spółdzielni pokój nr 11.

Spółdzielnia zastrzega sobie praw o uniew ażnienia przetargu bez podania 
przyczyn.

- -  _________ ______________________________________  z 145/DS

Z a k ła d  U s łu g  P o g rz e b o w y c h

HADES s c
M onika B eda-Forysiak  
S ław om ir Kropidłow ski 
Turek, ul. Łąkow a 3

Tel. 605 259 798; 724  621 434

O feru jem y ko m p leks o w e usługi pogrzebow e:
4* trumny, urny 4* akcesoria pogrzebowe 4* odzież dla zmarłych 
4* przygotowanie zwłok do pochówku 4* kremacje 4- kwiaty, wieńce 
4* przewozy międzynarodowe C zynne c a łą  dobę

Informacja o odwołaniu drugiego przetargu
Starosta Turecki inform uje, że został odw ołany przetarg w yznaczony 
na dzień 03 lis to p ad a  2016 r. na godzinę 8.00 w Starostw ie Pow ia
tow ym , ul. Kaliska 59, Turek, na sprzedaż nieruchom ości o nr ewid. 
438/55, o pow. 0,2530 ha, 438/57, o pow. 0,0718 ha, położonej w  Skęcz- 
niew ie, gm. Dobra, K N 1T/000044719/2, z  pow odu niezachow ania ter
m inu określonego w § 6 ust. 1 rozporządzenia Rady M inistrów  z dnia 14 
w rześnia 2004 r. w sprawie sposobu i trybu przeprow adzenia przetargów  
oraz rokow ań na zbycie nieruchom ości.

O głoszenie w yw ieszono na tablicy ogłoszeń w Starostw ie Pow iatow ym  
w  Turku oraz opublikow ano na w w w .bip .pow iat.tu rek .p l. Inform acje 
pod. tel. (63) 222 32 45 i w  pok. 212 S tarostw a Pow iatow ego w Turku.

~  zl44/DS

INFORMACJA
O m ożliw ości odpracow ania za
dłużenia za zajm ow anie lokalu

Burmistrz 
Miasta Turku

informuje, że osoby zaintereso
w ane zm ianą formy spłaty zadłu
żenia ze św iadczenia pieniężnego 
na św iadczenie rzeczow e, za zaj
m ow anie lokalu kom unalnego w 
zasobach m ieszkaniow ych G m i
ny M iejskiej Turek m ogą zg ła
szać się do B iura Obsługi K lienta 
w Urzędzie M iejskim  w Turku 
przy ul. Kaliskiej 59 w celu zło
żenia wniosku w tej sprawie. 

Form ularze w niosków  m ożna po
brać w  Biurze Obsługi Klienta. 

Szczegółow e inform acje w tej 
spraw ie m ożna uzyskać w  W y
dziale M ienia K om unalnego 
U rzędu M iejskiego w Turku przy 
ul. Szkolnej 4, I piętro pok. nr 
14 lub pod nr telefonu 63 289 61

1 ‘ z26O/ika

INFORMACJA
D ziałając na podstaw ie art. 35 
ustawy z  dnia 21 sierpnia 1997 
roku o gospodarce n ie ru ch o m o 
ściam i (Dz. U. z 2015 r., poz. 
1774 ze zm.)

Burmistrz Dobrej
informuje, że na okres 21 dni tj. w  
terminie od 26.10.2016r. do dnia 
16.11.2016r. w siedzibie Urzędu 
M iejskiego w Dobrej, PI. Woj
ska Polskiego 10, 62-730 Dobra 
został wywieszony w ykaz obej
mujący część gruntu oznaczone
go numerem ewidencyjnym  481 
w obrębie D ługa Wieś będącego 
w łasnością Gminy Dobra, celem 
ustawienia na nim trzech garaży 
typu blaszak do oddania w  dzier
żawę w trybie bezprzetargow ym  
na czas nieoznaczony. 
D odatkow e inform acje m ożna 
uzyskać w U rzędzie M iejskim  
w  Dobrej (pokój nr 9), tel. (63) 
279 99 26.

B urm istrz Dobrej 
I-I A ndrzej P iątkow ski

z259Ak*

M  www.sunday-okna.pl
Zdzisław  Krzesiński j tel- 63 280 20 24

T u r e k , u l. 3  M a ja  8  (D o m  S tr a ż a k a

JEZIERSKI
O K N A  I D R Z W I

P C V ,  A L U M I N I U M ,  D R E W N O

n o w o ś ć !

t-

OKNO  
Z FUNKCJA  
ODSTAWNĄ
b e zp ie c zn e  i e fe k ty w n e  

w ie trz e n ie

D R Z W I
K O M P O Z Y T O W E

a  jakaAń na fiokoh/tia !!

VEK A, S C H U C O , A lu p la s t , KBE
BRUGMANN, SALAMANDER, GEALAN, WINKHAUS. MACO • ł* * ,  *■ 20;

DRZWI WEWNĘTRZNE i ZEWNĘTRZNE i P.POZ 
B h Jr̂ i so£ WIKĘD

B A L U S T R A D Y , B R A M Y  G A R A Ż O W E , R O L E T Y K R I S P O L

I r - e  Be I  a  r r »
<=»

T U R K U
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Serca piłkarzy i kibiców

Zagrały dla Anielki
W charytatywnym turnieju piłkarskim zorganizowany przez 

stowarzyszenia: Lokalne Porozumienie Samorządowe oraz „Edu
kacja, Kultura i Sport” wzięło udział 14 drużyn z powiatu tureckie
go. Dzięki ofiarności wielu osób zebrano 8653,33 zł na leczenie
dwuipółletniej Amelki, chorej na

Na boiskach wielofunkcyjnych 
typu „Orlik 2012” w Cisewie i Słod- 
kowie odbył się turniej charytatywny, 
którego celem było zebranie środków 
finansowych na leczenie 2,5-letniej 
Amelki z Turku, chorej na nowotwór.

W turnieju udział wzięło 14 dru
żyn z powiatu tureckiego, które zosta
ły podzielone na grupy. Po rozegraniu 
meczów grupowych, zwycięskie dru
żyny spotkały się na „Orliku” w Słod- 
kowie, aby dokończyć rywalizację. 
Po rozegraniu półfinałów w meczu o 
trzecie miejsce zagrały drużyny LPS- 
u i Evexu. Lepsi okazali się oldboye 
Evexu zwyciężając 2:1. W finale 
spotkała się drużyna Profesorków z 
Turku i z reprezentacją Słodkowa. 
Po wyrównanej i zaciętej walce w 
normalnym czasie padł remis 1:1. W

raka.

rzutach karnych lepsi okazali się za
wodnicy z Turku wygrywając 2:0.

Puchary zwycięskim drużynom 
ufundowane przez firmę DREWTUR 
wręczyli dyr. Witold Jarecki, Je
rzy Zygmunt oraz babcia Amelki. 
Wszystkie mecze społecznie sędzio
wali Janusz Modrzejewski, Patryk 
Majcherek, Damian Wdowiński i An
drzej Wojtkowiak. Podczas turnieju 
zorganizowano loterię fantową ze 170 
losami - wszystkie wygrane. Rozeszły 
się w ciągu dwóch godzin. Zawodnicy 
oraz kibice mieli możliwość posilenia 
się gorącym .żurkiem przygotowanym 
przez organizatorów.

Organizatorami turnieju i akcji 
charytatywnej były stowarzyszenia: 
Lokalne Porozumienie Samorządo
we i „Edukacja, Kultura i Sport” .

Ich członkowie składają podzię
kowania wszystkim drużynom, 
kibicom, firmom, instytucjom 
oraz wielu ludziom dobrego ser
ca za wsparcie akcji. Pozyskane 
8653, 33zł zostało w dniu 27 paź
dziernika (czwartek) przekazano 
najbliższej rodzinie Amelki.

Rodzina Amelki, za naszym po
średnictwem, chce bardzo podzię
kować organizatorom i darczyń
com oraz wszystkim pozostałym za 
zaangażowanie w przygotowanie 
turnieju oraz okazane Amelce wiel
kie serca. (art)

„Profesorki” z Turku wygrali Słodkowski turniej.

Darczyńcy turnieju charytatywnego „Gramy dla Amelki":

1. SUN GARDEN
2. DRĘWTUR-GREBER
3. JAN-POL
4. Edward Krawczyk-TUIR „WARTA” SA
5. „ZINA” Polska
6. Piekarnia „M uchlln"
7. PAK Krzysztof Przysło
8. Studnio „PRYZMAT”
9. Pole Paintball „MEDAL 0F COLOR” Blbianna
10. Grzegorz Kaźmlerczak
11. Jacek Wzorek
12. PPHUSAGMA
13. AUTO-CZĘŚCI Śllwka-Owczarek

14. Zakład M urarski- R. W łodarczyk
15. PHU „AGMA” A. Grzybowska

16. PIEKARNIA- Wietrzyk
17. GMI-TUR .
18. Ks. Stanisław Nasińskl
19. OSK Zenon Kurzawa
20. Dariusz Kowalski
21. Stanisław Zasladczyk
22. Piotr Jankowski
23. BOX PACK M irosław Olas
24. Agnieszka Arent-Marczewska
25. POLGUART
26. Andrzej Izydorczyk
27. Drew-Mex
28. ZHU Krzysztof Dybkowskl
29. Tomasz Kowalski
30. KP PSP Turek

Najlepsze drużyny turnieju z organizatorami akcji charytatywnej.

Dziewczyny na boisku powiedziały narkotykom: STOP

Po raz kolejny w Tuliszkowie ro
zegrano Mistrzostwa Piłki Noż
nej Dziewcząt Szkól Gimnazjalnych 

pod hasłem „Narkotykom STOP”. 
Najlepsza okazała się drużyna piłka- 
rek z Goliny.

Nie maleje zainteresowanie co
rocznym turniejem piłkarskich drużyn 
dziewczęcych, organizowanym od kil
ku lat w Tuliszkowie. W ubiegły pią
tek, 28 października, do Tuliszkowa 
przyjechało 11 drużyn gimnazjalistek

z powiatu turkowskiego oraz gmin 
należących do Stowarzyszenia Soli
dami w Partnerstwie. W rozgrywkach 
wzięły udział drużyny z :Dobrej, Słod
kowa, Rychwała, Przykony, Rzgowa, 
Grzymiszewa, Goliny, Tuliszkowa, 
Turku -  Gimnazjum nr 1, Brudzewa 
oraz Malanowa. Po rozgrywkach fazy 
grupowej, do finału zakwalifikowały 
się trzy zespoły: Słodków, Golina oraz 
Rzgów. Pierwsze miejsce wywalczyły 
reprezentantki Goliny, drugie zaję

ły dziewczęta ze Słodkowa a trzecie 
przypadłe rzgowiankom.

Turniej jest imprezą cykliczną, 
od lat oraganizowaną przez Gminną 
Komisję Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych przy współudziale 
Komisariatu Policji w Tuliszkowie, 
Polskiego Towarzystwa Zapobie
gania Narkomanii oddział Turek 
oraz Zespołu Szkół w Tuliszkowie. 
Wspiera ją  czynnie również tulisz
kowski samorząd. ika

Kolejność meczów
Dobra - Słodków 0:1
Rychwał - Przykona 0:4
Grzymlszew - Rzgów 1:1
Turek G1 - Brudzew 0:3
Golina - Tuliszków 3:0
Słodków - Przykona 3:1
Dobra - Rychwał 0:0
Rzgów - Brudzew 1:0
Turek G1 - Grzymlszew 0:2
Golina - Malanów 2:0
Rychwał - Słodków 0:0

Dobra ■ Przykona 2:1
Tuliszków - Malanów 0:4
Turek G1 - Rzgów 0:5
Grzymlszew - Brudzew 3:0

Finał
Słodków - Golina 1:2
Słodków - Rzgów 3:1
R zgów -G o lina  1:5

Klasyfikacja końcowa 
Miejsce I - Gimnazjum w Golinie 
Miejsce II - Gimnazjum w Słodkowle 
Miejsce III - Gimnazjum w Rzgowie

Najlepsze piłkarki tuliszkowskiego turnieju.
1
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Dzieci z oddziału przedszkolnego w Koźminie doskonale wiedzą, jak ważne w diecie są owoce i 
warzywa. I zaprezentowały praktyczne zastosowanie jabłka i marchewki.

Kontynuując cykl zajęć o zdro
wym odżywianiu przedszkolaki 
wykonały na jednych z  październi
kowych zajęć sałatkę owocową. Ko

rzystając z bogactwa darów jesieni, 
jakimi są owoce i warzywa próbowa
ły też marchewkowych paluszków. 
Zanim dzieci przystąpiły d o  pracy,

od swojej pani - Ilony Wojtczak do
wiedziały się w jaki sposób przygo
tować takie sałatki. Przypomniały 
sobie o bezpieczeństwie i higienie,

jaką należy zachować podczas wy
konania posiłku. I jak się okazało, 
rozwiał się mit o niejadkach przed
szkolakach, co to warzyw czy sała
tek nie w ezm ą do ust. Własnoręcznie 
zrobiona sałatka i marchewkowe pa
luszki smakowały wyśmienicie! Co 
zresztą zostało udokumentowane na 
zdjęciu.

Kulinarna zabawa była świetną 
okazją do powtórzenia nazw owo
ców, poznania ich zapachów i wa
lorów smakowych. -Takie zajęcia

urozmaicają życie przedszkolaka, 
pozwalają na pokazanie możli
wości i umiejętności dzieci, które 
chętnie uczestniczą w zabawach, 
związanych z codziennymi czynno
ściami, jak w tym przypadku, przy
gotowanie posiłku -  zapewnia Ilona 
Wojtczak. -Przy okazji u maluchów  
kształtują się prawidłowe nawyki 
żywieniowe. A taki sposób spoży
wania owoców i warzyw to dosko
nała alternatywa dla słodyczy.

Opracowała: ika

“  X
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Mieszkańcy na Wyszyńskiego

Doczekali się drogi
Rozpoczęta we wrześniu tego roku budowa drogi przy Wyszyńskiego 3 dobiegła końca.

J  Ulica W yszyńskiego 3 • było
Przez w iele lat m iesz

kańcy apelow ali o w y
konanie naw ierzchni na 
kilkusetm etrow ym  od
cinku, który przypom i
nał raczej w iejską drogę 
dojazdow ą na pola niż 
miejski trakt. Stanowi 
ona jedyny  dojazd do 
bloku nie tylko dla sa
m ych m ieszkańców , ale 
także dla służb, takich 
jak  pogotow ie, straż po
żarna czy policja. Inter
pelow ał w tej sprawie 
także tam tejszy radny 
Radosław  Idzikow ski. 
I stało się, budow a d ro 
gi rozpoczęła się we 
w rześniu tego roku. 
W ykonaw cą było Przed
siębiorstw o Robót Inży
nieryjnych Sp. z o o. w 
Turku. Trakt o długości 
około 150 m w ykonano 
z kostki brukow ej, po ja
wiły się progi zw alniają
ce oraz podłoże z kostki 
pod stojaki na rowery. Z 
now ej drogi m ogą korzy
stać służby m iejskie oraz 
m ieszkańcy, z  zastrze
żeniem , że czas postoju 
nie m oże przekroczyć 15 
minut. Inw estycja kosz
tow ała 99.540 zł.

ika

Zbiórka datków na ratowanie zabytkowych 
grobowców dobrskiego cmentarza

Kamil Gardzielik 
w gronie kwestarzy

W
 sobotę 29 października 
Stowarzyszenie Przyjaciół 
Ziemi Dobrskiej rozpoczę
ło kwestę na rzecz ratowania zabytko

wych grobowców na dobrskim cmen
tarzu. Zdawano sobie sprawę z  tego, 
że początki nie będą łatwe. Okazało 
się jednak, że przybywają tam ludzie, 
którzy doceniają ich inicjatywę i chęt
nie wrzucają do puszek datki.

Koordynatorką akcji jest Danu
ta Zgolińska, dzięki której włączyli 
się w nią nauczyciele i pracownicy 
oświaty Zespołu Szkolno-Przedszkol
nego w Dobrej. Przeprowadzili w 
swoim gronie kwestę, zbierając 480 
zł. Na lekcjach wychowawczych po
informowano dzieci i młodzież o celu 
kwesty. Każdy uczeń otrzymał przy

gotowaną przez Stowarzyszenie ulot
kę, aby mogli z nią zapoznać się ich 
rodzice i pozostali domownicy.

W centralnym punkcie cmentarza 
stanęła skarbona z tablicą informa
cyjną. Wolontariusze rozdają ulotki 
i zbierają datki do puszek. Prezes 
Jacek Gajewski ma nadzieję, że uda 
się zebrać pieniądze pozwalające na 
odrestaurowanie choć jednego z bar
dziej zniszczonych grobowców. Sto
warzyszenie ma zamiar kontynuować 
zbiórkę datków na ten cel, także w 
przyszłych latach.

Tegoroczna kwesta zakończy się 
w dniu Wszystkich Świętych o go
dzinie 17.00. Do grona wolontariuszy 
przyłączył się także Kamil Gardzielik 
- pięściarz, mistrz Polski. (art)

IV pierwszym dniu kwesty wolontariuszom Stowarzyszenia udało się 
zebrać do puszek około 1000 zł.
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Gmina Uniejów nominowana 
do Nagrody Publiczność
Nagroda Gospodarcza Woje

wództwa Łódzkiego „Mocni 
w Biznesie” jest wyróżnieniem i 

szczególnym podziękowaniem dla 
podmiotów z naszego województwa, 
które konsekwentnie budowały jego 
pozytywny wizerunek.

W tegorocznej edycji organiza
torami konkursu są Województwo

Łódzkie -  Departament ds. Przed
siębiorczości oraz Centrum Obsługi 
Przedsiębiorcy. Tegoroczna Nagro
da będzie przyznana w 5 kategoriach 
konkursowych: Nagroda Publicz
ności, Dynamika eksportu, Start up, 
Unijny projekt z potencjałem, Na
groda specjalna.

Wśród 18 nom inowanych do

Nagrody Gospodarczej W ojewódz
twa Łódzkiego „Mocni w Biznesie 
2016” w ramach kategorii „Nagro
da Publiczności” znalazła się gmina 
Uniejów.

Głosowanie trwa do 14 listopada 
2016 r. do godziny 17.00. Zachęcamy 
do oddawania głosów na naszą gmi
nę. Głosy można oddawać na stronie

www.mocniwbiznesie.pl/ w za
kładce nagroda publiczności.

Gmina Uniejów może 
pochwalić się sukcesami 
odniesionymi w poprzednich 
edycjach konkursu. Na zdjęciu 
obok statuetka za 1 miejsce 
zdobyte w 2013 roku.

PROWADZISZ PRZEDSIĘBIORSTWO?
TO JUŻ OSTATNI MIESIĄC NA ZGŁOSZENIE!

W krótkie dzionki października, 
wszystko z pola, sadu znika
Zdaje się, że przedszkolaki do 

serca wzięły sobie to ludowe 
porzekadło, bo w ubiegłym tygo

dniu dosłownie opróżniły z warzyw 
grządki w swoim pierwszym, w ca
łości własnym ogrodzie dydaktycz
nym przy Przedszkolu Miejskim w 
Uniejowie.

Nadszedł czas jesiennych zbiorów, 
a do pracy w tym warzywniku, dzie
ci bynajmniej nie trzeba zaganiać. 
Zapał przedszkolaków sprawił, że

Do 18 listopada Urząd 
M iasta w Uniejowie 
przedłużył nabór zgłoszeń 

do konkursu dla firm i or
ganizacji społecznych zare
jestrow anych i działających 
na terenie tamtejszej gminy.

warzywka, które doglądali przez 
ostatnie pół roku, w nie więcej niż pół 
godziny napełniły skrzynki. Dzie
c i z radością rwały z ziemi dorodną 
marchew, buraczki, kalarepę czy por. 
Działka po zbiorach, co prawda wy
glądała jakby przeszło tamtędy torna
do, ale to nie przeszkadza -  śmiały się 
Panie zajmujące się grupą -  grządki 
są już przefedrowane na wiosnę. Naj
ważniejsze, że warzywa obrodziły a 
uczniowie mieli przy tym dobrą za

Złota Lilia -  „Nagroda gospodarcza 
i społeczna Burmistrza U niejow a” 
może trafić do tych przedsiębiorców 
oraz społeczników, którzy swoją 
postawą wpływają pozytywnie na 
otoczenie. Tworzysz nowe miejsca 
pracy? Zatrudniasz osoby wyklu-

bawę na świeżym powietrzu. Przede 
wszystkim zajęcia w ogrodzie dydak
tycznym to dla nich cenna i praktycz
na lekcja przyrody. Na koniec, kiedy 
grupa złapała oddech, pochwaliła się 
zbiorami i oszacowała tegoroczny 
wynik, warzywa trafiły (oczywiście 
już umyte i obrane) do przedszkolnej 
stołówki, gdzie dzieciaki czeka kolej
ne wyzwanie -  tym razem kulinarne.

Zagospodarowana w ubiegłym 
roku działka za budynkiem przed
szkola miejskiego, tak jak w tradycyj
nych gospodarstwach jest wielofunk
cyjna. W zależności od warunków 
nasłonecznienia wydzielono strefy, 
które służą edukacji ekologicznej 
przez cały rok. Oprócz uprawy wa
rzyw na wiosnę sadzi się tu ozdobne 
rośliny i krzewy, latem -  zwłaszcza 
przy upałach i niewielkim-opadzie jak 
w tym roku -  nie wolno zapomnieć o 
podlewaniu, jesienią przycina się ro
śliny i okrywa je na zimę, należy zro
bić generalne porządki i przygotować 
ogród na kolejny rok. Dzięki temu 
dzieci w  praktyce poznają cykle oraz 
pory roku, zjaw iska pogodowe oraz 
odpowiadające im prace.

czone zawodowo? Prom ujesz swoją 
działalnością gminę Uniejów? Co
kolwiek robisz dobrze i z pożytkiem 
dla mieszkańców gminy - opowiedz 
o tym i  zawalcz o atrakcyjne na
grody w ramach jednej z czterech 
kategorii: Firm a/Organizacja Roku, 
Turystyka, Zdrowie i  uroda, Za
angażowanie społ eczne. Konkurs 
powinien przyczynić się do rozw o ju  
postaw proinwestycyjnych i prospo
łecznych w gminie ze szczególnym

pw. ów. Flerlee
Kemuneleol Termy 

ip . x ©.». w Uniejowie 
Zecpót Szkól w Uniejowie

MleJtko-OmUwry o * rodak Kultury w Unlejeurle 

zapraszają na

we Święto 

diegłości

11 listopada 2016 roku
11 .00  U ro c zy s to ś c i p rz y  p o m n ik u  
B o h a te ró w  W rz e ś n ia  1939  ro k u
- A p e l P o le g ły c h
- s k ła d a n ie  w k j/a n e k  k w ia tó w

11.30  M s za  S w lę t.i za O jc zy zn ę  
u n ie jo w s k ie j K o le g ia c ie

uwzględnieniem kluczowych branż 
(turystyka, zdrowie). Walorem kon
kursu jest obiektywny wybór laure
atów przez niezależną Kapitułę oraz 
atrakcyjne nagrody.

Zgłoszenia można składać do 18 
listopada 2016 r. W yniki zostaną 
ogłoszone w grudniu 2016 r. W ię
cej informacji o konkursie, regula
min oraz form ularz znajdą Państwo 
na stronie urzędu miasta: www. 
uniejow.pl
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N I E M C Y
-  ZWROT PODATKU 2012-2015
-  ZASIŁKI RODZINNE NA DZIECI
-  REJESTRACJA I PROWADZENIE FIRM
-  POMOC URZĘDOWO-PRAWNA

HOTEL KONIN, 10. PIĘTRO

German
JContact

Biuro Kontaktów z Niemcami

PRACA

Z A T R U D N IĘ  in s tru k to ra  
nauki ja zd y  z  ka teg o rią  B, 
praca w niepełnym  w ym iarze 
godzin: p o p o łu d n ia  i / lub 
w eekendy; 603 730 017.45l9wk 

P R A C O W N IC Y  z  Ukrainy 
s z u k a ją  p racy  na p ro d u k 
cji, w  m agazynach  i innej; 
694 816 906.
O P IE K U N K A  sen io rów  - 
legalna praca, extra bonusy 
za świąteczne wyjazdy, kursy 
n iem ieck ieg o , sp raw dzone  
kontrakty. Spotkan ie  in fo r
m acy jne  w  U rzędzie  Pracy 
w Turku, 4 listopada, godz. 
10.00 Prom edica24 zaprasza 
- te l. 507061877.

L O K A L E
M IE S Z K A N IA

NOWE LOKALE 
DO WYNAJĘCIA

• Handlowo-usługowe
* Medyczne 
-Gabinety zabiegowe
- Gabinety diagnostyczne
- Kompleks gabinetów 

na przychodnie
furek, ul. Kolska Szosa 4 

Tel. 602 515 808

DO w ynajęcia lokal 40m2 w 
Tuliszkowie, Plac Wolności, 
parter, wejście z ulicy, c.o. w 
cenie; 692 419 140.

Z A JA Z D  H acjenda w  Z u 
kach  k / T u rk u  od d am  w 
dzierżaw ę od zaraz! Tylko 
pow ażne oferty , kon tak t: 
691 582 647 po 1 6 . 0 0 . ^

S P R Z E D A M  m ie sz k a n ie  
47m 2, po g run tow nym  re 
m oncie , 3 -p o k o je , IV p ię 
t r o ,  u l .  S p ó ł d z i e l c ó w ;  
669 376 661.
S P R Z E D A M  m ie sz k a n ie  
4-pokojow e w bloku w Sma- 
szewie, 86m2, I piętro z bal
konem, garaż, cena do uzgod
nienia; 784 3 11 239. 
S P R Z E D A M  m ie sz k a n ie  
M-4 o pow. 65m2, parter, ul. 
Dworcowa; 608 054 968.4502wk 
S P R Z E D A M  m ie sz k a n ie  
3 -p o k o jo w e  na O s. W y 
zw olenia , parter, duży b a l
kon, w yposażone, zadbane, 
I75 .000z ł;609  146 529.45O4wk 

P IL N IE  sp rzed am  m ie sz 
kanie 2-pokojow e, 38m 2, II 
piętro, po generalnym  rem on
cie, do w prow adzenia się, ul. 
Spółdzielców, cena do uzgod
nienia; 609 533 055.

K onin, AL 1 M a ja  13  
6 3 -2 4 9 -1 5 -7 8  
6 3 -2 4 2 -3 1 -3 4  
6 0 4 -6 4 -5 5 -9 8

em illa.germ an@ interia.p

DO w ynajęcia lokal w  Turku 
przy ul. Kaliskiej 25, parter, 
101m 2 i z a p le c z e  15m 2; 
602 176 766.
DO w yn ajęcia  m ieszkan ie  
w bloku przy ul. P.O.W., III 
piętro, 3-pokoje; 728 842 701 
po 13 00.
D O  w y n a ję c ia  m ie s z k a 
n ie  2 -p o k o jo w e  i  k u c h 
n ia  i ła z ie n k a , w now ym  
b loku  na Os. W yzw olen ia; 
605 621 650. 4525wk
S P R Z E D A M  m ie sz k a n ie  
50m2 w centrum  Turku, ul. 
650-lecia 5., 3-pokoje, II pię
tro - niskie; 728 958 499.4S21wk

N IE R U C H O M O Ś C I  
D O M Y

___ ABA
N I E R U C H O M O Ś C I

WYCENA
POŚREDNICTWO

6 0 5 -4 3 0 -2 2 5
6 3 -2 4 1 -8 9 -4 1

Biuro <xynne -  pn.'pl. 9.00-17.00 
62-510 Konin 

ul. Noskowskiego 1A/128 
www.abanieruriiomosri.pl

SIGNO NIERUCHOMOŚCI 
Turek, ul. Szeroka 12

tel 63 289 11 DO. 888 177 666

1. Mieszkania w Turku:
- 4-pok 59 m2 Wyszyńskiego -168.000 zl
- 2-pok 47 m3 Spółdzielców - 99.000 zł

2. Domy:
- Turek - od 300.000 do 690.000 zł
- Krwony-105.000 zł

3. Działki budowlane:
- Turek Os. Muchlin 869 m2 - 69 000 zł
- Zbiornik Przykona 621 m2 - 23.000 zł

w w w .s ig n o .c o m  pl

S P R Z E D A M  dwie nierucho
mości i dwie działki w  Turku; 
508 324 881.

S P R Z E D A M  działki 10-aro- 
we w  T urkow icach , działk i 
posiadają decyzję o warunkach 
zabudowy; 782 596 322. 

SPR ZE D A M  działki budow
lane (uzbrojone) o pow. 7ar w 
Przykonie, przyległe do osiedla 
w Psarach; 693 702 481. 

S P R Z E D A M  dom  170m 2 
w Turku, w o lnosto jący , do 
zam ieszkania  oraz budynek 
112m2 na działalność gospo
darczą; 51 0 5 1 3  191. 

S P R Z E D A M  d z ia łk ę  o 
pow  40ar w m iejscow ości 
M aria n tó w ; 603 493 084; 
607 583 512. • bal
S P R Z E D A M  0,78ha ziem i 
na działki budow lane w Pięt- 
nie; 691 573 936. 453Owk 
S P R Z E D A M  dom m ieszkal
ny w Turku, do w ykończenia; 
783 7 3 6 4 7 1 .

S P R Z E D A M  łą k ę  t r w a 
łą  0 ,2 4 h a  w e w si B ro d y  
o ra z  d z ia łk i ro ln e  l ,3 8 h a  
i 0 ,2 3 h a  w D z iad o w icach ; 
784 463 269.
DOM- Turek ul. Spokojna (sL 
sur.zam .)- dom  parterow y z 
wbudowanym garażem -142,30 
m2 - 319 000; 663 405 270. 

D O M  Słodków  K olonia (st. 
sur.otw.)- parterowy, niepod- 
p iw niczony +  budynek gara
żow y - 109,22 m2 - 220 000; 
663 405 270. 726k
D O M  C isew  (st. sur. otw ) 
-  parte row y  z  poddaszem  
użytkow ym , oraz w budow a
nym  g arażem - 137,80 m2 
- 2 0 9  000; 663 405 770. ?26k

USŁUGI ogólne

W IA T Y  G A R A Ż E  
b e t o n o w e

(również w kolorze)
podmurówki pod panele i siatkę

p ro d u k c ja  i m o n ta ż
GOLM EX

Tarnowski Młyn 40A
tel. 606 813 494; 63 214 50 12
w w w . g o l m e x . e u

BETONOWE 
GARAŻE I WIATY 

PODMURÓWKI 
POD SIATKĘ I PANEL

PRODUKCJA
MONTAŻ

BETOGRÓD  
BRATUSZYN 24 
Tel. 785 267 757

P Ł O T Y
B E T O N O W E
W IA T Y  G A R A Ż E

podmurówka do siatki i panela
• P R O D U K C JA  

* M O N TA Ż
• T R A N S P O R T

M u lti-B e t
2 4 A

603 701 544, 510 123 414

PR A N IE i czyszczenie dy
wanów, tapicerek meblowych 
i samochodowych. Odbiór z 
domu klienta lub w punkcie 
przy ul. Browarnej 6 (14.00 
-16.00); 667 913 419. 4J|Owk

P R A N IE  dywanów, w ykła
dzin, m ebli tapicerow anych 
i ta p ic e re k  s a m o c h o d o 
wych, w ysoka jakość usług, 
konkurencyjne ceny, zapra
szam y; 661 964 682.

C Z Y S Z C Z E N IE  d y w a 
nów i w ykładzin, tapicerki 
meblowej oraz sam ochodo
wej. Tylko w domu klienta. 
Gwarantuję w ysoką jakość 
usługi! 609 051 562

N A PĘD Y  do bram, dom o
fony, alarmy, kamery, auto- 
blokady. Instalac je te lefo 
niczne i teleinformatyczne. 
Skrzynki listowe przelotowe 
i naw ierzchniowe z dom o
fonem. Turek, Chopina 99.; 
601 818 259.

T R A N S P O R T  osobow o- 
-towarowy busam i 9-, 12-, 
16-, 2 0 -o so b o w y m i, w y 
cieczki, przysięgi, imprezy. 
Ż A L U Z JE , rolety, tapicerki 
d rzw iow e, d rzw i i zam ki 
G erda, w zm acniane drzwi 
wejściowe, markizy, moski- 
tiery, kamisze. Pranie żalu
zji pionow ych. A trakcyjne 
ceny - sprzedaż i m ontaż. 
Sklep: ul. 650-lecia 4, tel. 63 
2893745,603 222 195

SIA TKA  ogrodzeniowa, słup
ki + montaż. Piętno 80A, gm. 
Tuliszków; 63 279 21 7 1.4312wk 

K A M IE N IA R S T W O  www. 
n a g ro b k i-s ta ro s ta .p l 601- 
360-659.
U D R A Ż N IA N IE  k ana liza 
cji, przydom owe oczyszczal
nie. 8 8 2^02-000.

T A R T A K  sp a lin o w y , o b 
jazdow y. C ięcie d rew na na 
m iejscu  u  klienta. 602-124- 
977;63-272-21-79. 

S T U D N IE  -  k o p an ie , p o 
głębianie, w iercenie, naw ad
nianie ogródków  w w w .ogro- 
d y o d ad o z .p l 6 9 1 -6 2 1 -5 1 3 ; 
723-353-387. , 1WKW
B R A M Y , og rodzen ia  kute, 
p o ręcze , b a lu s trad y , d rzw i 
garażow e, szybki term in re
alizacji; 782 291 821. 

P R O D U K C J A  i m o n ta ż  
siatki ogrodzeniow ej, bram y, 
s łu p k i, b a lu s tra d y . P P H U  
O chocki K rzysztof, Uniejów, 
ul. N orw ida 19, 63-288-89- 
97; 608-358-922. 
P R O D U K C JA  siatki og ro 
dzeniow ej, panele  og rodze
niowe. Podm urówka, montaż, 
akcesoria, transport. G łogo
w a 37 , gm. W ładysław ów ; 
664 494 239.

P R O D U K C JA  paneli i siatki 
o g ro d z e n io w e j , s z ta c h e ty  
m eta low e, ko jce d la  psów , 
bramy, słupki. Kaczki Średnie 
33A; 693 426 976. 

W Y K O N A M  prace o g rod 
nicze i leśne (kopanie, pielę
gnacja, nasadzenia, w ycinka 
krzew ów  i drzew  trudnodo
stępnych  z  up rzątn ięc iem  i 
wywozem pozostałości), tanio 
i szybko; 604 211 256. 74wk

U S Ł U G I b u d o w la n e

S T Y R O P IA N , wełna. Ta 
nio. 500-299-603.

P L A N U J E S Z  r e m o n t  
d o m u ?  W sz y s tk ie  p race  
rem o n to w e  od A  do Z  + 
sto la rk a  m eb low a; w w w . 
p id b u d .re p u b lik a .p l; 607 
418 991.

D O C IE P L E N IA  s tro p o 
dachów  i poddaszy m eto 
d ą  w d m u ch iw an ia  w ełny  
granulow anej, styrop ianu , 
ce lu lo zy . B ad an ie  k a m e 
r ą  te r m o w iz y jn ą  g ra tis !  
603 889 577.

R E M O N T Y , m alow anie, 
g ip so w an ie , g ład z ie , p a 
nele, płytki, regipsy, staro- 
-tynki; 725 475 970. 4j|1wk

F IR M A  z 20-letnim  stażem 
w ykonuje w szystk ie  roboty 
brukarskie, ziem ne, wykopy, 
o d w o d n ie n ia .  O fe ru je m y  
duży w ybór kostki (od ręki); 
691 611 610.

TY N K I cementowo-wpienne, 
posadzki maszynowe; 669 411
6 0 0 -  436Ov.lt

T A R T A K  „ A n te k ” oferuje 
w ięźbę, łaty, deski oraz deskę 
ta r a s o w ą  tran sp o rt. M ało- 
szy n a  53A ; 692  957  620 ; 
697 521 905. 4łłJM
T Y N K I gipsow o -  m aszy 
now e, w ew nętrzne. 608-172- 
772'  ‘ z/103/KW

R E M O N T Y , łazienki, płytki, 
panele, szpachlowanie, m alo
w anie, płyty k-g, sufity pod
wieszane; 604 302 360l4442wk 

P R O J E K T Y  a r c h i t e k to 
n iczno-budow lane, kontrole 
obiektów  budow lanych, eks
pertyzy techniczne, nadzory 
budow lane, św iadectwa ener
getyczne, aranżacje w nętrz; 
504 772 995.
M A L O W A N IE  ścian w po
k o ja c h , d o m a c h , b iu ra c h . 
S tarann ie , czysto , szybko  i 
tanio; 662 183 401. 
M U R A R S T W O -b u d o w a  
d o m ów , g a raży . 6 6 8 -2 3 0 - 
722 2960/KW

M U R O W A N IE  k lin k ie ru , 
płoty, ogrodzenia  z  pustaka 
łupanego. 660-001 -6 8 9 .296(VKW

R O L N IC Z E

► kupi< <

B Y D Ł O  - kupię każde rzeźne 
oraz z konieczności, płatność 
g o tó w k ą  odbiór z gospodar
stwa; 785 569 688. 4B2wk 

K U P IM Y  k ażd ą  ilość m o 
krego  z ia rna  kuku rydzy  ze 
zb io rów  2016r.; 62 764 23 
38- ł70wl
K U P I Ę  b y c z k i  m i ę 
sne w w adze  100-300  kg; 
785 966 140.
C IĄ G N IK  C-360 oraz inne 
ursusy, M F 255, w ładimirec, 
zetory , p rzyczepy  ro ln icze, 
kom bajn  ziem niaczany , ła 
dowacz, rozrzutnik oraz inne 
sprzęty. 6 6 6 -188-459. 2855/KW 
K U P IĘ  M TZ, W Jadim irca, 
m ogą być bez dokum entów ; 
721 563 230.

sprzedam

S Z L A K A  płukana w  cenie 
lOzł za tonę i z  za ładun 
k iem , o d b ió r : Z b ie rs k  - 
C u k ro w n ia  61 ., ko n tak t: 
62 760 34 13.

B Y C Z K I i ja łó w k i c ie lak i 
m ięsne, duży w ybór, trans
port; 726 909 060. Z djęcia i 
inform acje na stronie www. 
sprzedaz-cielat.pl z!9wk
A T R A K C Y J N E  c e n o w o  
konstrukcje stalowe z dem on
tażu na wiaty, hale itp., m.in. 
kratownica dachow a ocynko
wana 6,3m długości za 130 zł/ 
szt., rury oraz inna używana 
stal od 1,90 zł/kg, transport; 
726 909 070. Pełna oferta na 
www.bator.pl

Przewozy osobow e do
N i e m i e c ,  H o l a n d i i  i B e lg i i

yjazd codziennie, 
ieram y i podw ozim y p o d  dom . 

żllwość zabran ia  większego bagażu .
PROMOCJA) 

piąty kurs 50%, a  10 GRATIS.
di/KW'

Z I E M N I A K I  p a s z o w e ;  
697 454 767. w  . k
Z I E M N I A K I  p a s z o w e  z 
dow ozem ; 606 494 597 .4S13wk 
B Y C Z K I i jałów eczki m ię
sne i m ieszańce od 50 kg do 
100 kg; 665 948 729. 4508wk
P Ł U G I obrotowe, zgrabi arki, 
siewniki do zboża i kukurydzy, 
przegrabiarki, rozrzutniki, roz- 
siewacze nawozu; 665 410168; 
605 288 615. 4323wk
Z H P U  R a sz e w sc y  K aw ę
czy n  o fe ru je : o tręb y , w y 
słodki, pasze, naw ozy, stal, 
cem ent, w ęgle, ekogroszki. 
Z łom ow anie pojazdów , w ul
k a n iz a c ja ;  63 2 8 8  50 5 1; 
665 663 106.

W Y S Ł O D K I m okre z  d o 
w ozem ; 663-925-631. 2943/KW 
Z IE M N IA K I paszow e, 15gr 
za lkg ; 661 374 436. 4469wk 

K O M B A JN  Fahr, siew nik  
Poznaniak, sadzarka czeska, 
o b sy p n ik , ś ru to w n ik , kany 
25 1., gw iazda 7-ka. D ziałka 
b u d o w lan a  18ar w T uęku;
691 591 760. 4łf.^
Z IE M N IA K I jadalne i żyto; 
782 494 190. 4509wk
K U K U R Y D Z A  zia rno  su 
ch a  i ś ru ta  k u k u ry d z ia n a ; 
697 291 098.
S Ł O M A  w  d u ż y c h  b a 
lach  (lu b  zam ian a  na s ia 
no d la kon i), kon ik  po lsk i 
5 - le tn i ,  p łu g  3 - s k ib o w y ;
692 237 252.
J A Ł Ó W K I na w ycielen iu ; 
63 288 36 27 w ieczorem .4522wk

RÓ ŻNE

Z A G IN Ą Ł  dron w oko li
cach Turku, znalazcę p ro 
szę o kontakt telefoniczny: 
511 742 720. C zeka nagro- 
da! *

T E L E F O N Y  k o m ó rk o w e  
now e i używ ane, serwis, ak
cesoria do telefonów, baterie, 
ładow arki, pokrow ce, szkła 
hartowane. Turek, ul. M ickie
w icza 6; 694 356 062. z6/DS

>  kupi« <
S K U P  g r z y b ó w ;  
725 752 111.

K U P IĘ  drzewa ścięte lub do 
w y c ięc ia  różn eg o  rodzaju ; 
603493 084; 607 583 512<44[4wk

sprzedam

GARAŻE blaszane 
od 1 5 0 0  zł, BRAMY 

GARAŻOWE. UCHYLNE
TANIE płoty i ogrodzenia

RATY, tel. fax 062 733 88 30. 
0607 680 103. zukw

G A R A Ż E  b laszane , b ra 
m y g a ra ż o w e ; 605  630  
987 , 603 689 920, www. 
ja s - sta l.p l
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D R Z E W K A  w  cenie I Ozi 
za sztukę. Szkółka Drzew 
O w ocow ych, ul. Folw arcz
na 6A; 607 800 538. _

USŁUGI FINANSOWE A U T O  - M O T O

D R E W N O  k o m in k o w e ; 
601 339 068. tfrtłaA
D R E W N O  kom inko we-opa- 
łow e sezo n o w an e : akacja , 
dąb, jesion, buk, grab, brzoza, 
jaw or, sosna, transport gra
tis; www.drewno-zawadzki.pl 
603 649 714; 693 485 467 Wlwt 

D R E W N O  kom inkow e se
zo n o w an e : o lc h a , b rzo za , 
dąb oraz opalow e sosnowe, 
dobra cena, transport gratis; 
665 918 615. 4483 wk
S U C H E  d rew n o  opałow e, 
pocięte, porąbane, pow orko- 
wane, 1 Ozł za worek, dostawa 
do domu; 502 126 1 9 3 . ^  

S Z L I F I E R K A  s to la r s k a  
taśm ow a; 783 620 744. . 

W E R S A L K A  dla d o ra s ta 
ją c e g o  dz iecka , stan bdb .; 
609 186 458.

NAUKA

TAN IEC  - nauka tańca to 
w arzy sk ieg o  dla par, osób 
sam otnych, pierw szy taniec 
d la now ożeńców ; 784 089

O S K  K u rs y  Z a w o d o w e  
Z e n o n  K u rz a w a , T urek  
ul. M ile w sk ie g o  10, tel 
(63) 289 40 03: 697 463 
005 prow adzi kursy: - na 
p raw o  ja z d y  kat: B , B I ,  
A , A l ,  A 2 , A M , T - n a  
p raw o  ja z d y  kat. C, C E, 
BE - kurs ”K ierow ca w ózka 
jezdn iow ego" - S zkolenie 
okresowe kierow ców  kat: C 
i D, - Kwalifikacja W stępna 
Przyspieszona - rozpoczę
cie kursu 08.11.2016 r (w to
rek ) godz: 16:00, - K urs 
A DR, - K urs HDS, - kurs 
koparko- ładow arki, - kurs 
spaw alniczy, - kurs pilarek 
ła ń c u c h o w y c h  ręczn y ch , 
w ykaszarek, podkaszarek, - 
oraz inne kursy zaw odow e. 
B adan ia  p sy ch o lo g iczn e : 
05.11.2016 (sobota) godz.: 
8:00, 12.11.2016 (sobota) 
g o d z .: 8 :0 0 , 1 8 .1 1 .2 0 1 6  
( p i ą te k )  g o d z .:  1 3 :0 0 , 
26.11.2016 (sobota) godz.:

TOWARZYSKIE

N O W E dziew czyny. Koło. 
881-502-757.

•  G araże
b laszan e

wzmocnione
•  B ram y

g arażo w e  
•K o jc e  d la  psów

[ /^ © C i lO D G C M O O  
Dowóz. montaż GRATIS cały kraj

tr i. 63 222S1OS. 616101339. 
512245075. 696753500

w  w  w .  R o b s t  n l . p l

P O Ż Y C Z K I
Oh ratych klientów

‘  1000 z ł - 12 rat
miesięcznych po 128 zł 

* 1000 z ł - p o  30 dniach
oddaiesz 1060 zł

63 245 22 66: 600 280 855

POŻYCZKI na oświadcze
nie do 7.500zł na 24 miesiące. 
Chwilówkj do 2.000zł. Turek, 
ul. Kolska Szosa 11 (obok 
Kauflandu); 663 808055.

Z A S IL  swój portfel! Weź 
kredyt z n iską ra tą  z w ypła
tą  do ręki! N ie pobieram y 
opłat. Turek, ul. 3 M aja 23.; 
63 256 04 04.

JE S IE N N Y  spadek  ra t - 
nie tylko liście lecą w dół. 
Kredyty bankowe w jednym  
m ie js c u , n ie  p o b ie ra m y  
opłat; 601 388 826. .

L O M B A R D . Pożyczki pod 
zastaw  (złoto, srebro, telefo
ny, laptopy, rtv i inne). Skup 
z ło ta  i sreb ra  - n a jw y ższa  
cena. Turek, ul. A rm ii K ra
jow ej 28, tel. 63 278 31 99; 
w w w .lom bardlider.pl 4226wk 

C H C ESZ ustabilizować sw o
ją  sytuację finansow ą? M amy 
dla C iebie now ą ofertę kredy
tu gotów kow ego i konsolida
cyjnego! 721 791 988. 

S P E C J A L N I E  d la  C ie 
b ie k red y t na dow o ln y  cel 
b e z  d o d a tk o w y c h  o p ła t ;  
721 791988 .

z5wk

C H C E SZ  szybko pożyczyć i 
kom fortow o spłacać? N aw et 
do lO.OOOzł tylko na dowód! 
601 388 826. z5wk

E K S P R E S O W A  go tów ka! 
P rzejrzyste  zasady, decyzja 
w  5 minut! 63 256 04 04. zSwfc

M AM Y dla Ciebie szeroki wa
chlarz produktów bankowych i 
poza bankowych. Zadzwoń do 
nas: 601 388 826. zSwk

P O T R Z E B U J E S Z  p iln ie  
go tów ki na w ybrany  p rzez 
Ciebie cel? K redyty konsoli
dacyjne, długi okres kredyto
w ania i atrakcyjne oprocento
w anie! 721 791 988.

MATRYMONIALNE

zaprasza osoby, które maj  ̂
Jeż dość samotności. 
150 skojarzonych par,

w tym IG ślubów.
Nie czekaj, czas ucieka...

A n e ta  S ie ro w a
(c l. 662 400 165, www biuronjsalka.pl

I Ts/cnf
S Z U K A M  fajnej dziew czy
ny ; 724 214 901.

►  ku p ię  «

SKUP
P O JA Z D Ó W

C IĘ Ż A R O W Y C H

7 9 2 -3 7 1 -9 7 8

K \S U . I  1 POJAZDÓW
Skup pojazdów 

powypadkowych, 
zniszczonych

Wystawiamy zaświadczenie 
o wycofaniu z eksploatacji

603-603-742

A U T O -SK U P - kupię każ
de auto, 40 gr/kg, gotów ka 
od ręk i, o d b ió r w łasnym  
transpo rtem , w ystaw iam y 
dokum ent do w yrejestrow a
nia; 783 725 110. 

SK U P sam ochodów , stan i 
m arka obojętne, w ystaw ia
my dokum ent do w y re je 
strowania, gotów ka od ręki; 
785 372 086.

A U T O Z Ł O M O  W A N IĘ ,
skup aut całych, pow ypadko
wych, odbiór od klienta. Wy
staw iam y zaśw iadczenia do 
W ydziału K om unikacji. 54- 
286-54-88;512-301-441. 

A U T O -skup , wszystkie, cena 
1 zł za 1 kg; 888 460 461.

sprzedam

SUV B M W  X3 E83 2.0 die
sel, 2006r., srebm oszary m e
talik, bezwypadkowy, faktura 
VAT; 609 693 040. 4509wk
K O Ł A  zim ow e do Toyoty, 
Auris, Corolli, rozrzutnik obor
nika, zboża; 667 536 539.453|wk

LEKARSKIE

LOGOPEDA
NEUROLOGOPEDA KLINICZNY

specj. wczesna interwencja 
logopedyczna 

DZIECI I DOROŚLI 
Wizyty po uzgodnieniu telefonicznym: 

885 224 223 
Turek, Obrzębin 6A

W  TULISZKOWIE

lek. dent.
Joanna Bednarek 
® 6 6 0  62 63 63

Czynne: czwartek, piątek, sobota

G A R A ŻE  B la s z a n e  B R A M Y  G a ra ż o w e  
K O JC E  d la  P s ó w  W ia ty  K o n te n e ry

N ajn iższa
R óżn a w ym iary  
Tran sport I m ontaż
GRATIS cały KR A J  

D og od na

w w w .k o n s t a l - g a r a z a .p l
61-812-54-69; 63-278-62-25; 65-619-34-'
63-220-26-46; 54-233-81-41; 509-574-644; 509-058-388

G A B IN E T
L E K A R S K I

specjalista chorób wewnętrznych

KARDIOLOG
lek. m ed. Marcin Krupa

— ECHO SERCA z dopplerem 

-D O PPL E R  TKANKOWY 
- HOLTER EKG 
-T E S T Y  WYSIŁKOWE

EK G , W izyty d o m o w e  
EK G  w  d o m u  p a c je n ta

środa, piątek od godz. 16.00 
po rejestracji teletonicznej 

inne terminy po uzgodnieniu 
R ejestracja :

te l.-667 041 120
T u r e k ,  u l. A r m ii K r a jo w e j 1 

( b u d y n e k  M e d y k  W o d z iń s k i 
II p ię tro ,  p o k ó j n r  11 i 4)

Daw -M ed
Aparaty słuchowe
luek. d. Armii Krt^Mwj 21 
W. 63 278 22 y) 
czynne pn-p?9 0 0 - 16.00

• cyfrowe aparaty słuchowe
• systemy wspomagające słyszenie
• akcesoria tanie baterie!
• wkładki antyhałasowe i antywodne
■ badanie słuchu
• tympanometria
■ dofinansowanie w PCPR i NFZ
• bezpłatne testy słuchu
w każdy czwartek i piątek

ENDOKRYNOLOG
Lek. med. Teresa Szymaniak

Turek
ul. Sienkiewicza 5/25

obiekt Parkowa

Koło
ul. Narutowicza 3

Rejestracja:

601-580-753
.

G A B IN E T Y  L E K A R S K IE  
SPECJALISTA GINEKOLOG 

POŁOŻNIK D o ro ta  W ie s io łe k
- badania USG -certyfikat
- sonda dopochw ow a
- USG piersi
- krioterapia nadżerek 
Wizyty: czwartek po uzgodnieniu

telefonicznym: 695 423 767. 
INTERNISTA

SPECJALISTA CHORÓB PŁUC 
K r z y s z to f  W ie s io łe k

- także badania USG 
Wizyty po uzgodnieniu telefonicz
nym: tel. 600 92 91 06.
Turek, O siedle M iranda 13

" zizaJs

G A B IN E T  «a&
S T O M A T O L O G IC Z N Y
lak storn. Renata Tatarc/uk-Matthyaschk

Turek, ul. Skrzetuskiego 3 
(osiadłe Zapałczane)
do jazd od ul. U n ie jow skie j 

lub S łoneczne j
tel. 63 278 49 79 lub 609 219 662
Przyjmuje w ramach kontraktu z NFZ 

(dorośli, dzieci, protetyka) 
poniedziałek 12.00 -18.00

wiórek. 8.00 - 14.00, środa 15.00 -10.00 
Prywatnie: wtorek 16.00 - 20.00 

środa 13.00- 15.00, 18.00 - 20.00
piątek 16.00 - 20.00 sobota 10.00 do 14.00 

iia /n s

Pryw atny

G A B IN E T
S T O M A T O L O G IC Z N Y

PI. P ow stańców  
S tyczniow ych IA 

(w budynku Poczty Polskiej)

< P ryw a tn y  G ab inet Lekarsk i www.leczenie.turek.pl I

DIABETOLOG L e c z e n ie  cu krzycy , EKG  
SPECJALISTA CHORÓB WEWNĘTRZNYCH 

S y lw ia  S ty p u łk o w s k a  S k ib a
Turek, ul. Armii Krajowej 1 *

Przyjęcia: poniedziałki od godz. 16.00 5 0 1  0 8  9  21 3

PRYWATNY GABINET 
KARDIOLOGICZNY

K o n in ,  u l. P o z n a ń s k a  116 (dojazd au to b u sem  58)

Wykonujemy: echo serca, EKG, testy wysiłkowe,
Holter EKG / ciśnieniowy, porady kardiologiczne.

USG naczyń obwodowych 
(wykonuje lek. med. Z. Duchnlewska)

Przyjmują lekarzfe:
Zofia Duchniewska -  kardiolog 

poniedziałki od godz. 15.30, soboty od 9.00 
rej. telefoniczna: 607-224-954

Sławomir Kępski -  kardiolog
wtorki, czwartki od godz. 15.30, rej. telefoniczna: 605-618-205

Paweł Michalski -  kardiolog
środy, piątki od 15.30, rej. telefoniczna: 730-800-311

P R Y W A T N Y  G A B I N E T  O K U L I S T Y C Z N Y
dr n. m e d . K IN G A  H A D Ł A W -D U R S K A

s p e c j a l i s t a  c h o r ó b  o c z u

N O W A  L O K A L IZ A C JA  tel. 63 289 36 85 
T urek, ul. K olsk a  S zosa  4 788 691 261

lek. M arcin BAKALARZ
Klinika Neurologii d f l H h
Uniwersytetu M edycznego JBSfe 
w  Lodzi

• konsultacje  
NEUROLOGICZNE

• U SG -doppler
tętnic dom ózgow ych
(tętnic szyjnych i kręgowych) 

Wizyty w Turku po uzgodnieniu
telefonicznym 691 69 28 69

■ zlO/US"

prakY y ic m Zek^
dm . med. M a re k  B ak a la rz  
specjalista ginekolog-położnlk

■ laser MonaLisa Touch (leczenie 
nletrzymania moczu, rewitalizacja 
pochwy I Jej rehabilitacja po 
porodzie, redukcja blizn 
pooperacyjnych I po cieciu cesarskim)

- profilaktyka, diagnostyka, leczenie 
schorzeń ginekologicznych

- antykoncepcja
- opieka nad ciężarna
- USG narzqdu rodnego l clqży (3D, 4D)
• USG piersi
- USG genetyczne płodu

przyjmuje:
T u re k , u l. D o p rs k a  2 2

budynek
D C  D o b rs k a C h n ic

rejestracja:
te l .  6 3  2 7 8  0 9  4 4
pn. śr. cz. 12.00-20.00 

sb. 8.00-12.00
itftES

GABINET LEKARSKI 
CHIRURGICZNY

L E C Z E N IE  Ż Y L A K Ó W
U S G  ż y ł  i t ę t n i c

D a r iu s z  J a n ia k
s p e c ja l is ta  ch iru rg  

T u r e k ,  u l .  G o r z e ln ia n a  1
(D o m  U s łu g  II p .)

P rz y ^ o a  w  środy, piąikj od podz. 10°° 

rw jw itra c ja  ta l. 6 0 3  3 9 9  4 6 4
le k a rz  ta l .  7 2 2  3 9 9  4 6 4

- USG  ó o p p te ro w s k is  zyf i tę tn ic
- U S G  t ę t n ic  s z y jn y c h  

U S G  b r z u c h a ,  ta r c z y c y
- S k le r o te ra p ia

le c z e n ie  o w rz o d z e ń  zy ln ych  
---------------- — —— rrra?

G A B IN E T
STOMATOLOGICZNY
lek. słom. Jarosław Dawlckl

Turek, ul. Armii Krajowej 21
tel. 63 278 22 39

czynne: środa w godz. 14.00 - 20.00
1

U S G  D o p p le r a
Lek. A gnieszka Ambroziak 
m l a s y s te n t  w  M S W iA  w  Ł o d z i

N o w o c z e s n y  s p r z ę t  
d o  b a d a ń  U S G

- dopplerowskie aorty
- dopplerowskie żył
- dopplerowskie tętnic: szyjnych 

kończyn dolnych i górnych

Centrum Medyczne MEDIX 
Turek, ul. Folwarczna 1

510 510 940
--------w w w .a m b ro m e d ic a l .p l---------

SKLEROTERAPIA
- l e c z e n i e  ż y l a k ó w

specjalista chirurgii ogólnej
RADOSŁAW  SKIBA

w w w . ie c z e n le . tu re k .p l

- USG z Dopplerem tętnic szyjnych 
tętnic i żył kończyn dolnych

- leczenie owrzodzeń żylnych
- USG jamy brzusznej 
Gabinet Lękaniu - przyj.: wf. i czul od

Turek, ul. Armii Krajowej 1 
Rejestracja tel. 503 044 886

DIABETOLOG
Gabinet lekarski

le k .  J o a n n a  
B a r to s z -C h m ie la

specjalista chorób 
wewnętrznych i diabetologi

E C H O  SE R C A  
Z O P LE R FM

Leczenie cukrzycy i stanów  
przedcukrzycowych, EKG

Turek, ul. Kaliska 51 
Przyjęcia w środy 

po uzgodnieniu telefonicznym. 
Również inne terminy

t e l .  691  6 5 6  7 6 8

G A B IN E T
U R O L O G IC Z N Y

Lek. Arkadiusz M atusiak
Turek, ul. Dworcowa 7
Czynny codziennie od 16.30 
-USG tel. 693 281 836

■ bezoperacyjne 
kruszenie kamieni 
w ramach ubezpieczenia
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Zaorana droga, c z y li...

Chłop żywemu 
nie przepuści
Po d ró żu jący  d ro g ą  ż w i

ro w ą  z D z ie w ią tk i do 
Ś ro d o w isk o w eg o  C en trum  

Sam opom ocy w M łodziano- 
w ie będą zaskoczeni. Z  dość 
sz e ro k ie j d ro g i, na k tó re j 
m o g ły  w y m in ą ć  s ię  d w a  
sam ochody została m iejsca
mi w ąska dróżka, na której 
trudno  się będzie  zm ieśc ić  
szerokiem u pojazdowi. Część 
drogi została zaorana.

O pow ody tego nag łego  
p rze is to czen ia  się gm innej 
drogi w  upraw ne pole zapy
taliśm y w ójta Jana Nowaka. 
O dpow iedział nam , że fak
tycznie droga tam ma zale
dw ie trzy m etry szerokości. 
B y ła  sz e rsz a  do c z a su  aż 
w łaściciel sąsiadującego z n ią 
pola nie dokonał pom iarów  
geodezyjnych  i n ie odebrał 
co jego. W ielkiego pożytku

zapew ne nie będzie  m iał z 
tego, ale praw o w łasności jest 
święte, a naw et najświętsze...

Co m oże zrob ić  gm ina? 
M a dwa w yjścia. Odkupić od 
rolnika, to co zaorał, albo dać 
sobie z tym spokój. R ozsąd
niejsze w ydaje się to drugie, 
poniew aż przez M łodzianów  
przebiega asfaltow a droga, a 
ta żw irów ka to  tylko n ieistot
ny skrót. (a r t)

Zaorana gminna żwirówka pomiędzy Dziewiątka, a Młodzianowem miejscami ma mniej 
niż trzy metry szerokości.

W  Dobrej

Znaleziono pieniądze na kościelną wieżę
Nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej w Dobrej zwołano 19 października w małej 

sali obrad Urzędu Miejskiego w Dobrej. Wzięli w niej udział tylko radni i niezbędni 
przy podejmowaniu uchwał gminni urzędnicy.

G łów nym  pow odem  zw o
łan ia  sesji by ło  u d z ie len ie  
parafii w  M iłkowicach dotacji 
na prow adzone prace rem on
towe wieży. N ie wszyscy spo
dziew ali się, że publiczna de
klaracja burm istrza A ndrzeja 
P ią tk o w sk ieg o  tak  szybko  
zostanie w drożona w  życie. 
W tegorocznym  budżecie nie 
przew idziano kw oty 100.000 
zł na prace konserw atorskie i 
restauratorskie. N ie w szyscy

radni byli do tego przekona
ni. Radny M ichał Ignaczak 
uw ażał, że są  pilniejsze po
trzeb y  n iż  ta ras w idokow y  
na kościelnej wieży. W ołał
by na p rzy k ład  d o k o ń cze 
nie budow y drogi o  twardej 
naw ierzchn i do M oczydeł. 
R ów nież Janusz N ow akow 
ski zg ła sza ł sw oje  w ą tp li
wości. Pom im o krytycznych 
głosów  zaproponow ana przez 
b u rm is trza  u ch w ała  zosta ł

przyjęta dziew ięciom a głosa
mi, przy jednym  przeciw nym  
i pięciu w strzym ujących się.

Zatw ierdzono taryfy zbio
rowego zaopatrzenia w wodę 
i zb io ro w e  od p ro w ad zan ie  
ścieków z urządzeń eksploato
wanych przez Zakład G ospo
darki Komunalnej. Dotyczy to 
sieci w odociągowej zasilanej 
przez hydrofornię w Długiej 
Wsi, czyli m iejscowości: Do
bra, D ługa Wieś, M oczydła,

U gory i Ż eronice. D otyczy 
też  sieci k an a lizacy jn e j na 
terenie: Dobrej, Długiej Wsi 
i częściow o L innego. C eny 
dostarczania w ody i odbioru 
ścieków  pozostałych na do
tychczasowym poziomie, czy
li: w oda 2,94 zł za metr sześć., 
ścieki 5,02 za metr sześć. W 
przypadkach dochodzi opłata 
abonam entow a w wysokości 
3,24 zł za punkt. Podniesiono 
jedynie opłatę przyłączeniową 
do 64 ,80zł.

Rada zdecydow ała o prze- 
ję c iu  p rz e z  g m in ę  D o b ra  
zim ow ego u trzym ania dróg

pow iatow ych  na sw oim  te 
re n ie . Z a jm o w a ł s ię  tym  
będ z ie  Z ak ład  G o sp o d ark i 
K om unalnej. Jego kierow nik 
K rzysztof K ucharski pow ie
dział, że jego  zakład dbał bę- 
dzie o drogi: Dobra - Piekary,. 
P iekary  - Józefów , P iekary 
- S kęczn iew , M iłk o w ice  - 
Skęczniew  oraz pow iatow e 
u lice  na terenie miasta Dobra, 
czyli: Plac W ojska Polskiego,
1 maja. M ały Rynek, O krzei, 
Ks. Sperczyńskiego, Słonecz
na, Św iętojańska, Parkowa.

Rada zdecydow ała o za
bezpieczeniu środków finan

sowych na budowę schroniska 
dla bezdom nych zw ierząt w 
Izabelinie gm ina K rzym ów. 
W 2017 roku ma być to ponad 
79 tys. zł, a w 2018 - 25 tys. 
zł. Jest to tylko w stępna de
klaracja, z której gmina może 
się w ycofać, jeże li z  p rzed
sięw zięcia  tego  zrezy g n u ją  
kolejne gminy. Do niedawna 
było ich dw anaście. Teraz jest 
dziesięć. Ale jeżeli będzie ich 
m niej, to koszty budow y, a 
następn ie  u trzym ania psów  
wzrosną. Teraz „psodniówka” 
szacow ana je s t na nierealne 
pięć złotych. (a r t)

Nie tylko w  K aw ęczynie

Zmienili ZOO na
Gmina Kawęczyn tuorzy 

Centrum Usług Wspól
nych. To efekt nowelizacji z 

grudnia ubiegłego roku, zmie
niającej ustawę o samorządzie 
gminnym, ustawę o samorzą
dzie powiatowym i ustawę 
o samorządzie województw. 
Nowela zmienia także ustawy 
o finansach publicznych i usta
wę o rachunkowości. W efek
cie usunięte zostały niemalże 
wszystkie wątpliwości i kon-

M E D IK , T u re k , F o lw a rc zn a  1, 
pan . od 18.00, czw. od 16.00

www.chirurgiaturek.pl

MEOIN, Turek, Folwarczna 1, 
<  www.chirurgiaturek.pl

trowersji związane ze wspólną 
obsługą finansowo-księgową 
jakie przykładowo do tej pory 
związane były z  zespołami 
obsługi ekonomiczno-admi
nistracyjnej oświaty. Ustawa 
idzie jednak dalej, gdyż nowe 
przepisy obejmują swym zasię
giem wszystkie jednostki orga
nizacyjne, a nie tylko oświaty, 
reaJizujące zadania jednostek 
samorządu terytorialnego.

Oznacza to, że szkoły, 
przedszkola czy ośrodki pomo
cy społecznej na terenie jednej 
gminy będą mogły mieć np. 
wspólną księgowość, wspólne 
usługi informatyczne, kadrowe 
i płacowe. Takie samorządowe 
centra obsługi będą się też m o
gły łączyć i wspólnie prowa
dzić np. księgowość szkół czy 
przedszkoli z kilku gmin.

GABINET GINEKOLOGICZNY

specjalista ginekolog -położnik
Barbara Struglińska

- badania USG
-  sonda dopochw ow a

Turek, ul. G orzelniana 24 
czw artek  od 15.30 i inne 
dni po uzgodn ien iu  te le 
fon icznym  tel. 63 278 40 
35, 609 795 269

I17/D S

cuw
W przepadku gminy Kawę

czyn przekształcenie, to polega
ło będzie na przemianowaniu 
dotychczasowego Gminnego 
Zespołu Obsługi Oświat)' w 
Kawęczynie na Centrum Usług 
Wspólnych w Kawęczynie. 
Pracownicy zatrudnieni na 
dwóch i ćwierci etatu pozosta
ną na swoich dotychczasowych 
stanowiskach. Wójt Jan Nowak 
nie wyklucza, że w przyszło
ści w skład Centrum włączy 
kolejne podległe mu jednostki 
organizacyjne, jak np. Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej.

Centrum nozpocznie działa! 
nośćzckiion 1 stycznia 2017 raku. 
Wówczas dopiero jak twierdzi 
w ójt będą zapadał) decyzje o roz
szerzeniu C ertnm . (art)

KHOIW
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uL Kohka Szosa 3 
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W  o lim p iad ach  specjalnych

Czepowianie w 
reprezentacji województwa

Drużyny reprezentujące województwo łódzkie z czepowskimi piłkarzami w składach.

P io tr  Tarcz, Piotr G rabar
czyk i D am ian B erczyński 
- podopieczni Pow iatow ego 
Środow iskow ego D om u Sa

m opom ocy w C zepow ie, po
w ołani zostali do reprezenta
cji w ojew ództw a łódzkiego, 
które w zięły udział w XVII
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Turnieju Piłki Nożnej O lim 
piad Specjalnych. Turniej 
m ający rangę m istrzostw  
Polski, odbył się który odbył 
się na obiektach sportow ych 
G órnika Konin. Czepow scy 
zaw odnicy tw orzyli drużyny 
z kolegam i z O poczna. Obie 
reprezentacje w ojew ództw a 
łódzkiego, zdobyły brązow e 
m edale w sw oich grupach 
spraw nościow ych. W K oni
nie czepow skim  piłkarzom  
tow arzyszył opiekun M iro
sław  M adajski.

(art)
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N ie w id o m i m u z y c y  n a  s c e n ie  M D K u

Muzyka daje w iarę i siły
Aleksandra Biśta z Jaworzna (woj. śląskie), Walcem As-dur Fryderyka Chopina, zaskarbiła sobie serca jurorów. Za przepiękne wykonanie utworu otrzymała najwyższą 

z nagród przyznawanych podczas Ogólnopolskiego Przeglądu Twórczości Muzycznej Osób Niewidomych i Słabowidzących „Widzieć Inaczej” .

Prezentacja tw órczości arty
stycznej osób sprawnych inaczej, 
była drugim  w ydarzeniem , które 
odbyło się w ram ach Dni K ultu
ry Bez Barier. Zorganizow any po 
raz 23 przegląd, jak  co roku cie
szył się dużym  zainteresow aniem . 
W sobotnich (22 października) 
przesłuchaniach w zięło udział sie
dem nastu w okalistów , trzy duety, 
dwa zespoły oraz pianistka. Turek 
reprezentow ał tradycyjnie Zespół 
„T urkow ianie”. Także w iększość 
z przyjezdnych nie pierw szy raz 
w zięła udział w przeglądzie. -P rzy 
jeżd ż am  do T u rk u  ju ż  od k ilku  
la t i zaw sze p a n u je  tu  w sp an ia ła  
a tm o sfe ra . D zięki festiw alow i, 
nie ty lko  mogę p rezen to w ać  sw o
je  uzdo ln ien ia  m uzyczne, ale też 
sp o tk ać  się ludźm i tak im i ja k  ja , 
d la  k tó ry ch  m uzyka  pełn i w n a 
szym  życiu b a rd zo  w ażną  rolę. 
T o w łaśn ie  o na  d a je  nam  w iarę  i 
siły w  w alce o każdy  dzień  -  m ó
w iła w okalistka z Pisza, która by 
w ziąć udział w  im prezie przejecha
ła praw ic 400 kilom etrów .

Po kilkugodzinnych przesłucha
niach, rozpoczął się koncert laurea
tów. Każdy z w ykonawców  podczas 
występu był na swój sposób szcze
gólny, dlatego, komisja konkursowa 
w składzie: A rkadiusz Szostak -  dy
rektor artystyczny Domu Kultury

Osób Niew idom ych w Kielcach, 
Krystian W eber -  muzyk reprezen
tujący Centrum Kultury i Sztuki w  
Koninie, Beata Szczesiak -  muzyk 
z  Turku, postanowiła wyróżnić 
wszystkich uczestników  przeglądu. 
Nagrodę burm istrza w  wysokości 
900 złotych otrzymała Aleksandra 
Biśta z Jaworzna. I m iejsce zajął 
duet „W ygrajm y Razem ” z  Dąbro
wy Górniczej, II miejsce -  Zuzan
na M ulec z Żyrardow a, III -  zespół 
„Szept” z Białegostoku. W yróż
nienia M iejskiego Domu Kultury 
w  Turku przyznano: Aleksandrze 
G udacz i Iwonie Ziębie z Krako
wa, Przem ysławowi Rogalskiemu 
z  Łodzi, Krystynie Hamas z Pisza,

Podczas tegorocznego Ogólnopolskiego Przeglądu Twórczości Muzycznej Osób Niewidomych i 
Słabowidzących „Widzieć Inaczej", jurorzy wyróżnili wszystkich uczestników.

Aleksandra Biśta z Jaworzna za wykonanie 
Walca As-dur Fryderyka Chopina, otrzyma
ła nagrodę główną burmistrza Turku.

Annie W ereszczyńskiej 
z Brzegu, Duetowi Marta 
i M onika z Torunia oraz 
Barbarze Butkiewicz z 
Owińsk. W yróżnienia 
specjalne odebrali: Zespół 
„Turkow ianki”, Basia 
Jaracz z Głogowa, Mo
nika Łuczak ze Zgierza, 
Rok M ulec z Żyrardowa, 
Sylwia Paszkiewicz-Gar- 
czarek z Zam browa, Ewa

Isielonis z O lesna, M onika Górska 
z Torunia, M arta Rześniow iecka z 
K rakowa, Jacek Walda, Zuzanna 
M ikler, Piotr Plewa i Jarosław  Trep- 
to, a także Duet W iktoria Królicka i 
M onikaW olska z Owińska.

Festiwal, którego współorganiza
torem było Starostwo Powiatowe w 
Turku, nie odbyłby się bez pomocy 
Jadwigi Trojan, Zdzisława Jesiołow- 
skiego, Zakładu Pracy Chronionej 
„Sintur” oraz firmy Elektrokabel.

Jako ostatnie z  w ydarzeń XIV 
Dni K ultury Bez Barier zaplanow a
no spotkanie z M ariuszem  M ączką 
- członkiem  Św iatow ego Zaw iąz

ku A rtystów  M alujących Ustami 
i N ogam i, połączone z otw arciem  
w ystaw y artysty, która zdobi ju ż  
ściany turkow skiego M DKu. N ie
stety 27 października nie będzie 
ono m ogło się odbyć, z przyczyn 
rodzinnych malarza. O term inie 
poinform ujem y. j]

Warsztaty harcerskie na Mazurach

Odkrywali świat i siebie samych
Drużyny Harcerska „Europejczycy” działająca przy Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowaw- 

czym w Turku, uczestniczyła w warsztatach „Odkrywam siebie". Przedsięwzięcie zorganizowane
zostało przez Wydział Nieprzetartego Szlaku Głównej Kwatery Związku Harcerstwa Polskiego. Ł  ' f  ’

Ośmioro harcerzy wraz z druży
nowymi - Martą Bakalarz i Izabellą 
Frątczak, od poniedziałku do piątku 
(10-14 października) gościło w ba
zie harcerskiej „Perkoz", położonej 
wśród mazurskich lasów. -D otarcie 
na miejsce pobytu nie było łatwe, 
ale w idok z okien budynku  na
szej kw atery  na przepiękne jezio
ro Pluszne oraz pierwsze w życiu

Podopieczni Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Turku podczas 
warsztatów flory stycznych.

przejazdy  pociągam i w ynagrodziły 
tru d y  podróży -  opowiadają .harce
rze.

Program warsztatów był bardzo 
bogaty. Każdego dnia uczniowie 
od rana do wieczora uczestniczy
li w zajęciach. W ramach spotkań 
przeprowadzone zostały warsztaty z 
etiud filmowych, prowadzone przez 
pracownika TYP Wrocław. Uczest

nicy uczyli się kręcić teledyski oraz 
odwiedzili oddział telewizji regio
nalnej w  Olsztynie. Mieli okazję zaj
rzeć do pokoi dziennikarzy, zasiąść 
w  fotelu prowadzącego wiadomości 
i zobaczyć profesjonalny sprzęt do 
nagrań. Odwiedzili również rozgłoś
nię Polskiego Radia w Olsztynie. Zza 
szyby śledzili wiadomości nadawane 
na żywo, poznali też radiowców i 

tajniki ich pracy. Dodatko
wą atrakcją było przedsta
wienie „Niebieski piesek” w  
olsztyńskim teatrze lalek, a 
także zwiedzanie huty szkła 
w Olsztynku.

Podczas warsztatów ko
munikacyjnych młodzi tu- 
rowianie poznali sposoby 
porozumiewania się oraz 
sygnalizowania stanów emo
cjonalnych. Przeprowadzali 
wywiady z gwiazdami, w 
które wcielały się druży
nowe. Codziennie tworzyli 
gazetę zwaną „Migawką". 
Na zajęciach z choreoterapii, 
poprzez taniec wyrażali swo
je uczucia i emocje. Tworzyli 
ciekawe układy do najwięk
szych przebojów dzisiejszej

Harcerze z Turku w olsztyńskiej telewizji.
sceny muzycznej. Wszystko po to, 
by podczas wieczornych dyskotek 
zaprezentować zdobyte umiejętno
ści.

Największe emocje wywołały 
warsztaty wizażu. Harcerze dowie
dzieli się, jaki powinien być owal 
idealnej twarzy. Uczyli się sztuki 
makijażu dziennego i wieczorowego, 
malując się nawzajem. Poznali no
winki kosmetyczne i triki make up. 
Na zajęciach z autoprezentacji two

rzyli swój profil sensoryczny, rozwi
jali mocne strony i odkrywali własną 
tożsamość. Florystyka to kolejne 
zajęcia, podczas których harcerze 
odkrywali swoje talenty, tworząc bu
kiety z żywych i suszonych kwiatów. 
Efekty zaskakiwały nawet samych 
autorów. -W arsz ta ty  były w spania
łą harcerską  przygodą, u tw ierdza
jącą  w tym , że jest jeszcze wiele do 
odkrycia, zarów no w świecie, ja k  I 
sam ym  sobie - dodają. Ił
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PiS nie dba o kobiety, tylko ...

O  w ła d z ę ,  k o n t r o lę  
i d o m in a c ję ?

Ingerencja kościoła w politykę oraz wpływ tej instytucji na obecne władze państwa, co skutkuje chociażby próbą zaostrzenia ustawy aborcyjnej, dyskryminowanie 
oraz przemoc wobec kobiet, próba decydowania za nie w najważniejszych dla nich sprawach, a przede wszystkim w kwestii rodzenia dzieci, to tylko niektóre z kwestii 
poruszanych podczas czarnego protestu zorganizowanego przez Ewę Judę w Turku. Popierający postulaty swoje podpisy zanieśli do Ryszarda Bartosika. Poseł PiS 
oczywiście się z nimi nie zgadza, ale obiecał przekazać je premier Beacie Szydło.

W poniedziałek 24 październi
ka, także w Turku, podobnie jak w 
innych polskich miastach, odbył się 
czarny protest. Data nie została wy
brana przypadkowo. Odbył się on 
w 41. rocznicę islandzkiego strajku 
kobiet.

-To jest dla nas czas, aby powie
dzieć NIE dla pogardy i przemocy 
wobec kobiet -  mówiła Ewa Juda.

Nie chcemy indoktrynacji 
i militaryzacji

U czestnicyjnicjatyw y zebrali się 
przy pomniku Orła Białego, miesz
czącego się przy Miejskim Domu 
Kultury. Tam protestujący wysłu
chali postulatów odczytanych przez 
inicjatorkę strajku:

-M am y dosyć traktow ania kobiet

Turkowianie z placu przy MDKu poszli do biura posła Ryszarda Bartosika, by za jego pośrednictwem rządzą
cym przekazać listę postulatów wraz z podpisami.

ja k o  istot, które ktoś „ w yprow adza  
na ulicę N ie zgadzam y się na  to, 
żeby o naszych najw ażniejszych  
sprawach ktoś decydow ał za  nas.

-M am y dosyć fik c ji  we wdraża
niu i realizacji przep isów  dotyczą
cych ochrony p rzed  przem ocą  ze 
względu na płeć.

-M ów im y „ n ie "  u trudn ien iom  
w rea liza c ji pod sta w o w ych  p raw  
reprodukcyjnych . N ie  zg a d za m y  
się  na brak  rze te ln e j edukac ji 
seksualnej.

-N IE  dla ingerencji K ościoła  w 
po litykę  M am y dosyć uprzyw ilejo
wania K ościoła katolickiego w P ol
sce M am y dosyć relig ii w szkole i 
f ik c ji  dotyczącej dostępu do nauki 
etyki. N ie zgadzam y się na ukry
wanie nadużyć seksualnych m ają
cych m iejsce  w polskich  parafiach. 
M am y dosyć prób  narzucania za 
sad  religijnych  w fo rm ie  praw a

państw ow ego. N IE  dla p o lityk i w 
oświacie.

-N ie zgadzam y się na zastępo
wanie nauki indoktrynacją. M am y  
dosyć pogardy m inister A nny Z a 
lew skiej dla dzieci, rodziców  i na
uczycieli. N ie zgadzam y na dem o
low anie po lskiego  system u ośw iaty  
i n iszczenie szans edukacyjnych  
m łodego poko len ia  -  pokolenia, od  
którego za leży przyszłość naszego  
kraju.

-D użo m ów i się o kobietach, 
ich obow iązkach i pow innościach  
w e w szystkich dziedzinach życia. 
Przede w szystkim  o ich roli jako  
żon i m atek. K ościół katolicki i 
obecnie panujący rząd traktują  
kobiety jako chodzące inkuba
tory i m aszyny do w ydaw ania

potom stw a w edług pow iedzenia  
-  plódź, ródź, głodź. O grom na  
uwaga przyw iązana jest do m o
m entu poczęcia, ciąży i narodzin. 
N atom iast życie zaistniałe po 
narodzinach zostaje traktow ane  
jako persona non grata. Staje się 
ono tem atem  tabu. N akazuje się 
nam  stosow ać jedynie antykon
cepcję naturalną, płodzić dzieci 
i donaszać ciąże zaistniałe na 
skutek gw ałtów  i zw iązków  ka
zirodczych, zagrażające zdrowiu  
m atek oraz ich potom stw u -  pod
kreślała Juda.

U czestnicy protestow ali też 
przeciw ko pogardzie, w ulgarności 
i seksizm ow i. Dom agali się elim i
nacji agresji seksualnej, edukacji 
seksualnej w szkołach, napraw ie
nia złej polityki społecznej wobec 
kobiet, zaprzestania m ilitaryzacji 
państwa.

Godzina poniedziałkowego protestu była zbyt wczesna, by mogły w niej wziąć udział kobiety pracujące. 
Wtedy uczestników byłoby zdecydowanie więcej.

-M olestow anie seksualne ni
gdy nie jest czym ś niew innym . 
M ieszanie plciow ości i hierarchii 
zaw odow ej skutkuje traktow a
niem  ofiary jak  przedm iotu i to
w aru, a odbiera jej n iezbyw alną i 
niepodlegającą w ycenie godność  
osobistą -  cytow ała Juda, żądając 
zaprzestania finansow ania nauki 
religii w szkołach, budow y Św ią
ty n i O patrzności, a także likw idacji 
szkół o profilu w yznaniow ym . Jak 
m ów iła, państw o zgodnie z  K onsty
tucją  z 1997 roku, musi realizow ać 
zasadę neutralności, zarów no w 
polityce najw yższego szczebla, jak  
i decyzjach sam orządów  i instytu
cji publicznych, takich jak  ochrony 
zdrow ia, system  opieki czy szkoły. 
-N iedopuszczalne jest, by polity
cy podejm ow ali jak iekolw iek  de
cyzje dopiero po „upow ażnien iu” 
Episkopatu.

Matki pozostawione same 
sobie

Do udziału w m arszu, Ew a 
Juda próbow ała zaprosić  g ineko 
loga, k tóry  z punktu m edycznego 
pow iedzia łby , jak  w ygląda zabieg 
aborcji, jed n ak  żaden z lekarzy nie 
odw ażył się przyjść. Jeden z  p rzy 
słał list, który został odczytany. 
T urkow ian in  napisał o panującym  
m icie, że aborcja je s t tym  sam ym  
co skrobanka: „P rzy okazji każdej 
in ternetow ej dyskusji o aborcji, 
zaw sze  zna jdzie  się ktoś, kto w rzu
c i link do film u  „N iem y krzyk", 
lub  podobnego, po ka zu ją cy  p łó d  
w zaaw ansow anym  stadium  roz
w oju rozryw any bez zn ieczu len ia  
szczypcam i czy innym i narzędzia 
mi. Takich zab iegów  się  n ie w y
konuje! (...) Ł yżeczkow anie  zw ane  
po p u la rn ie  skrobanką  w ykonuje  
się je d y n ie  w przypadku  pow ikłań  
pozab iegow ych . ”

W tym sam ym liście, lekarz 
przyznał, że w Polsce dokonuje się 
rocznie setek tysięcy nielegalnych 
aborcji. Ze statystyk kobiecych or
ganizacji pozarządow ych wynika, 
że dośw iadczenie to ma aż 25 pro
cent Polek. G inekolog obalił też mit, 
że legalizacja aborcji rów na jest ich 
wzrostowi. „Najistotniejszy jednak 
jest fakt, że kobiety w Polsce pozo
stawione są same sobie. Często nie 
m ogą powiedzieć nikom u, że są  w 
niechcianej ciąży. Kosztuje je  to tak 
wiele, nie w  sensie pieniędzy, ale 
stresu, że nawet nie rozw ażają opcji 
odejścia od partnera, wystąpienia 
o alimenty lub zasiłek czy oddania 
dziecka do adopcji. Jeżeli z jakiegoś 
pow odu aborcja się nie uda, w ów 
czas podejm ują próby samobójcze, 
a w skrajnych przypadkach docho
dzi do porzucenia now orodka lub 
nawet dzieciobójstwa. Tymczasem 
legalizacja aborcji daje możliwość 
ograniczenia jej złych skutków.”

A gdzie jest państwo?
C hoć to był pro test kobiet, 

w sparli go także m ężczyźni. Głos 
w  spraw ie zabrał M aciej A nioł- 
czyk, ojciec n iepełnospraw nej 
córeczki: -M y z  żoną nie m ieli
śm y k onieczności d ok on yw a
nia decyzji o usunięciu  ciąży, 
bo zostaliśm y p ostaw ien i przed  
faktem  dokonanym . R odziły  
nam się p rzed w cześn ie  b liźn ię
ta, gdy d ow ied zie liśm y się, że 
dzieci n ie m ają szans na to, by 
przeżyć. Synek zm arł, ale zosta 
ła córeczka i robim y w szystko, 
by jak  najlepiej funkcjonow ała  
w  społeczeń stw ie i udaje nam się 
to. N ie m ożem y liczyć na pom oc 
państw a, nie ma n igdzie in for
m acji, gdzie ją  m ożna uzyskać. 
D latego  dziw ię się, że nasi rzą- 1 
dzący chcą decydow ać za rodzi
ców , nie znając realiów  życia z 
d ziećm i n iepełn osp raw n ym i.

Z parku m anifestanci p rzem a
szerow ali do b iura posła R yszarda 
B artosika. Tam  Ew a Juda jeszcze  
raz odczyta ła  postu laty  kobiet, w 
tym  także turkow ianek , sk ierow a
ne do po lsk iego  rządu. -O czyw i
ście je przyjm ę i p rzekażę pani 
prem ier. Bez w zględu  na to ja 
kie m acie poglądy, jak iego  je 
steście  w yznania  i z jak iej opcji 
polityczn ej, to w asz głos będzie  
w ysłu ch an y , bo każdy głos w 
d ebacie publicznej jest w ażny. 
Nie ze w szystk im i postu latam i 
się zgadzam , bo tak jak  państw o  
m am  praw o do sw ojego zdania. 
C h cia lem  przy okazji zauw ażyć, 
że na czele p o lsk iego rządu stoi 
nie kto in n y , ja k  kobieta. To po
w inno być dla was bardzo isto t
ne -  m ów ił poseł.

Ale z tyłu słychać było śm iech > 
i kom entarz: -C zyżby prezes K a
czyński byl kobietą?

Iw ona Ł echtańska-Pańczyk



Młodzi, dobrzy i mądrzy, czyli...

U
czniowie z Zespołu Szkół 
w Kawęczynie bardzo chęt
nie włączają się w chary
tatywne akcje. Kilka tygodni temu 

sprzedawali gofry, by pomóc sied
mioletniemu Antosiowi, który uro
dził się z rozszczepem kręgosłupa i 
przepukliną oponowo-rdzeniową. 
W ubiegłym tygodniu młodzież ze 
Szkolnego Klubu Młodego Wolon
tariusza powtórzyła tę akcję, piekąc 
i sprzedając gofry kolegom za przy
słowiową złotówkę. Ale tym razem 
celem akcji było wsparcie zwie
rzaków w turkowskim schronisku. 
-Wciąż słyszymy protesty przeciw 
ko za mknięciu, przy tu liska, jednak

Rudy szczi 
szuka dom

W
 ubiegłym tygodniu do tur- 
kowskiego schroniska trafił 
młody kundelek. Piesek był 
głodny, ale przede wszystkim potwor

nie przestraszony. Na podwórku, gdzie 
wcześniej przebywał, budę zrobiono 
m u z  plastikowej beczki i wiązano na 
sznurku. Widać nie był bity, bo już na
stępnego dnia po interwencji, biegał 
po budynku, radośnie machając ogon
kiem. Szkoda, żeby spędził resztę życia 
za kratami schroniskowej klatki. Jeste
śmy przekonam, że kolejny raz miesz- 

R E K L A M A  ■ ■■■■■■■

kańcy Turku oraz powiatu okażą serca 
i wezmą pod swój dach rudego pupila. 
Piesek na pewno się odwdzięczy wier
nością i przywiązaniem do nowego, 
odpowiedzialnego właściciela. ił

Z A K Ł A D  PO G RZEBO W Y C A Ł O D O B O W Y  
Radosław Kosmowski 

tel. 605 200 604 tel. 605 114 604
Tuliszków, ul. Poznańska 6; Turek, ul. Łąkowa 4

Usługi pogrzebowe: orgenizeije i obsługa uroczystości pogrzebowych, 
doiy wybór trumien, urny, krzyie, tabliczki, nekrologi, odział iołobna, 

przewóz zmarłych, oprawa muzyczna uroczystości pogrzobowych, 
wieńca, wigzoaki, koekurencyjee eony, pkłnośł w terminie 

dogodnym dla klienta, łyczliwn i fachowa pomoc

S T O L T U R
JAN 1 M ARIAN M ILLER

l a ł  1898

Zefcled Usług P o fru łs o w jc li 
Tursk, ul. K alita  Siaia J1 A 

( M l )  2 M  26  
h a n .  0601 49 9  344

. Młodzież z Kawęczyna podczas wizyty w turkowskim schronisku

Pogrzeby
Trumny

pełna orgudzacfa I obsługa poyzebu 
transport zwłok w krq)a I zoyanką
m^wigkszy wybór w Polsce 
ceny producenta

Pogrzeb z trum nę ju ż  od 050 ,00  zł (brutto)
Służymy Państwu pomocą I opieką w tym bardzo trudnym momende

ZAKŁAD POGRZEBOWY
Jerzy PACHOŁCZYK
U N IE J Ó W , T U R E K , P L A C  S IE N K IE W IC Z A

T e l. 6 3  2 7 8  8 1  5 7
C A Ł O D O B O W A  O B S Ł U G A  p o d  nr. te l.:  6 3  28Q 8 5  54, 6 0 9  731 4 5 4

K O M P L E K S O W A  O B S Ł U G A  P O G R Z E B U  
■ WŁASNA SALA UBIERAŃ I CHŁODNIA
- PRZEWÓZ DO CHŁODNI NIEODPŁATNIE
- MOŻLIWOŚĆ PŁATNOŚCI PO POGRZEBIE
- PRZY KOMPLEKSOWEJ OBSŁUDZE ZNIŻKA W CENIE

Lena Jaroriska
córka Dominiki i Sylwestra 
ur. 24 października, godz. 13.30 
waga 3600, długość 55 cm

Marysia Gil
córka Katarzyny i Tomasza 
ur. 26 października, godz. 10.30 
waga 3370, długość 56 cm

... Sitarek
syn Emilii I Mariusza
ur. 20 października, godz. 14.45
waga 2910, długość 51 cm
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